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Имиграцията – деликатната
тема на британските избори

„Перуника“ с нов пробив 
на лондонска сцена
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Хората в България жадуват за 
балкански тип справедливост

Защо съдът в Страсбург 
отново налага промени
в българския НПК?
За 4 месеца са одобрени 
5773 молби за
BG гражданство
„Когато розите танцуват, 
дори старикът става млад…“

София е център на 
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Издание на PA Events Ltd.

Цена £  1.00
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Ще стигнат ли оставащите
дни на либералдемократите,

за да направят сензация?

обхвана обхвана ОСТРОВАОСТРОВА
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Имиграцията – деликатната
тема на британските избори
(Тематичен анализ на пре-

дизборните платформи на 
основните партии в Обедине-
ното кралство в контекста 
на предстоящите избори)

Темата за контрол върху 
имиграцията и интеграция-
та на мигрантите е една от 
най-важните за британската 
общественост и затова са 
разбираеми предпазливост-
та и тактът от страна на по-
литиците в обстановката на 
предизборна кампания при 
ангажирането с проблема. 
В предизборната кампания 
прави впечатление, че кон-
серваторите не акцентират 
особено върху тази тема. 
Очевидно е нежеланието от 
страна на торите да засегнат 
британската чувствител-
ност – може би от страх да 
не бъдат заклеймени като 
ксенофобски ориентирана 
партия, или защото липсват 
достатъчно свежи идеи как 
да бъде управлявана ими-
грацията от сега нататък, 
предвид осъществените 
от лейбъристите рефор-
ми в последните две-три 
години. Концепцията на 
лейбъристите за управление 
на имиграцията е директно 
обвързана с възпитаване у 
имигрантите на чувство на 
отговорност, че ползвайки 
постиженията на британ-
ската цивилизация и обще-
ство, те дължат обратно ува-
жение към съществуващите 
тук ценности и в края на 
краищата от тях се изисква 
да ”заслужат” привилегията 
да живеят и работят тук – 
в Обединеното кралство. 
От друга страна, от самите 
британци се oчаква да при-
знаят огромния принос на 
имигрантите за прогреса на 
страната и да не изневеряват 
на своята толерантност към 
новодошлите. Лейбъристите 
като цяло заемат гъвкавата 
позиция на „златната среда”, 
като не отричат безспорните 
ползи от трудолюбивите 
имигранти, но призовават 
в същото време към интели-
гентен подход за управление 
на миграционните процеси. 
Вратата за имигрантите не 
трябва да се затваря напъ-
лно, но не може и постоянно 
да бъде широко отворена. 

Всъщност оказва 
се, че нито една 
основна партия 

не е за спиране на 
имиграцията

Дебатът по-скоро е съсре-

доточен върху: избора на 
средствата за контролиране 
на тази имиграция; раз-
мера на имиграцията и как 
да бъдат постигнати тези 
цели, особено в бързо про-
меняща се икономическа 
обстановка.

Лейбъристите отстояват 
точковата система за прием 

на имигранти, въведена по 
време на тяхното управ-
ление, като твърдят, че тя 
позволява по отговорен 
начин да се контролира 
нивото на имиграция, като 
се селектират най-високо 
квалифицираните спе-
циалисти, които могат да 
запълнят празните ниши в 
британската икономика. В 
същото време продължават 
усилията за инвестиране в 
уменията на местното насе-
ление, за да успее и то да се 
включва все по-активно в 
пазара на труда. Надеждата 
на лейбъристите е, че с те-
чение на времето нуждата 
от специалисти отвън ще 
намалее. От една страна, 
защото британците вече ще 
са придобили нужните спо-
собности чрез адекватно 
обучение и квалификация, 

а от друга страна - и самата 
британска икономика ще се 
е стабилизирала. 

Основните партии са 
единодушни в някои 

размишления
по повод имиграцията 

обаче
Всички признават, 

че имиграцията не е 
чуждо за Великобрита-
ния явление - още през 
17 и 18 век 50 хиляди 
френски протестанти 
са намерили убежище 
тук, а към края на 19 в. 
- много евреи от Европа 
са дошли именно във 
Великобритания. С раз-
падането на Британска-
та империя голяма част 
от населението от бив-
шите нейни колонии е 
избрало да се установи 
в Обединеното крал-
ство. Като свой успех 
лейбъристите посочват 
намаляването на мол-
бите за убежище, като 
в това отношение Вели-
кобритания се нарежда 
на 13-о място в сравне-
ние с другите страни в 
ЕС, и се отбелязва, че 
разходите за подкрепа 
на търсещите убежище 

от гледна точка на 
британския данъко-
платец са намалели 
наполовина за по-
следните 6 години. 
Нетната миграция 
също е намаляла, 
като за 2007 г. по 

данни на Националната ста-
тистическа служба тя е била 
233 хил., а за 2008 е спаднала 
на 163 хил. (Все още липсват 
готови данни за 2009 г.) В 
същото време свободно-
то движение на хора в ЕС 
е факт, който предполага 
двупосочно движение: око-
ло 1 милион граждани на 
други страни-членки на 
ЕС сега живеят и работят 
във Великобритания, но 
има също около 1 милион 
британци, които живеят и 
работят извън страната си 
в рамките на ЕС.

Никоя от главните 
партии не се 

противопоставя
на движението

на хора
в рамките на ЕС

Дебатите от миналото, 

свързани с огромния при-
ток на източноевропейци, 
се оказаха не дотам обосно-
вани. Скорошните изслед-
вания сочат, че приносът на 
източноевропейците към 
британската икономика е 
положителен и че дори и 
след 5 години престой в 
страната има по-малка с 
50% вероятност те да по-
лучават някакви социални 
помощи или добавки и с 
40% по-нисък шанс те да 
живеят в държавни/об-
щински жилища. 

Лейбъристите са за от-
ворени врати към студен-
тите от трети страни, като 
осъзнават потенциала на 
чуждестранните студенти, 
завършили в Обединеното 
кралство, за развитието и 
прогреса на страната. Раз-
бира се, става дума за квали-
фицираните специалисти и 
в тази връзка лейбъристите 
обещават по-строг подход 
към тези, които се записват 
в по-нискостепенен обра-
зователен курс с единстве-
ната идея да имат право 
да работят в страната. За-
почнатите проверки на 
т.нар. „фалшиви” колежи се 
очаква да намалят притока 
на чуждестранни студенти 
с около 40 хил. за учебната 
2010/2011 г. Лейбъристите 
твърдо се противопоста-
вят на предложението за 
въвеждане на квоти за ими-
грантите, като подчертават, 
че има доста категории 
мигранти, които не могат 
да бъдат подложени на 
квота (студенти, членове 
на семейства, европейски 
граждани) и на практика 
само един на всеки 7 души 
от желаещите да дойдат 
във Великобритания би 
бил засегнат от квотната 
система. Квотната система 
би затруднила възстано-
вяването на британската 
икономика и би отнела 
способността на бизнеса 
да преценява уменията, от 
които се нуждае в даден 
момент. Друг акцент в про-
грамата на лейбъристите е 
твърдото противопоставя-
не на нелегалното упраж-
няване на трудова заетост 
и засилване на санкциите 
срещу недобросъвестните 
работодатели. Предвижда 
се усилването на ефектив-
ността на Граничната аген-

ция; биометричните визи 
ще позволяват нелегалните 
мигранти да бъдат иден-
тифицирани; новите до-
кументи за самоличност на 
чужденците позволяват на 
работодателя да прецени, 
дали едно лице има право 
да пребивава в страната. 
Новите електронни грани-
ци вече позволяват просле-
дяването на броя идващи и 
напускащи страната.

От следващата година 
вече се очаква да 
бъдат въведени 

местни имиграционни 
отряди

Те ще покриват всеки 
един квартал и общност 
- ще следят за безскру-
пулни работодатели или 
посредници, вкл. за та-
кива, които конкурират 
недобросъвестно други 
работодатели, плащайки 
под минималната заплата. 
В последните две години, 
откакто се въведоха новите 
правила за санкции срещу 
работодателите, има на-
ложени около 3800 глоби 
за наемане на нелегално 
работещи имигранти.

Консерваторите също 
смятат, че имиграцията 
трябва да се управлява по 
социалноотговорен начин. 
Те винаги подчертават, че 
след 1997 г. Великобри-
тания е станала свидетел 
на най-значителното уве-
личение в исторически 
мащаб на броя на ими-
гранти, пристигащи на 
територията й, и това е 
довело до натиск върху 
жилищното осигуряване, 
здравеопазването и учи-
лищата в страната. Торите 
също осъзнават необходи-
мостта да се осигури мо-
билност за висококвали-
фицираните специалисти, 
търсещи начини за работа 
в Обединеното кралство, 
и заявяват в същото време 
необходимостта от успеш-
на интеграция на сега при-
стигащите и вече уста-
новилите се имигранти в 
страната. По отношение 
на действащата в момента 
имиграционна система в 
страната те ще продължат 
да надграждат върху уста-
новената точкова система 
в посока ограничаване на 
посещенията на граждани 
от трети страни.

Открито обявеното 
намерение на 

консерваторите е 
да съкратят броя 

на имигрантите във 
Великобритания от 
„стотици хиляди” на 

„десетки хиляди”
Определено няма да се 

допускат нискоквалифи-
цирани специалисти. Ще 
се реформира и системата 
за издаване на студентски 
визи - най-голяма празни-
на на законодателството 
съществува сега, според 
торите, там. Ще се обърне 
сериозно внимание и на 
събирането на семейства. 
Според торите немалко от 
имигрантите трудно се ин-
тегрират, не учат езика и не 
допринасят за прогреса на 
икономиката, основана на 
знанието-модел, към който 
Великобритания е устре-
мена. Консерваторите из-
разяват умерен оптимизъм, 
че Германия ще може да 
поеме много от потенциал-
ните работници – мигранти 
от ЕС след 2011г., когато 
вече тя няма да има право 
да налага рестрикции за 
гражданите на страните, 
присъединили се към ЕС 
през 2004 г. По принцип 
консерваторите смятат, че 
движенията на работната 
сила в ЕС ще се баланси-
рат в една по-дългосрочна 
перспектива, но при едно 
бъдещо разширяване на ЕС, 
Великобритания може и да 
се възползва от предвидени-
те преходни мерки. 

Либералдемократите 
възнамеряват 
да позволят на 

нелегалните 
имигранти да останат 

и да работят в страната
Тази тяхна концепция 

се възприе доста проти-
воречиво от британската 
общественост. Само преди 
дни беше официално опо-
вестено, че безработицата 
в страната е достигнала 2,5 
милиона, а броят на иконо-
мически неактивните - 8,16 
милиона, и на този фон иде-
ите на либералдемократите 
за амнистия звучат нереа-
листично. Консерваторите 
обвиняват привържениците 
на Ник Клег, че тази мярка 
ще е послание към света, че 
Великобритания ще приема 
всякакви имигранти. Ам-
нистията, която предлагат 
либералдемократите, би 
означавала да се легализи-
ра статутът на нелегални-
те имигранти, които са в 
състояние да докажат, че са 
живели в страната повече от 
10 години, говорят англий-
ски език, нямат криминално 
досие и искат да плащат 
данъците си.

The Daily Mirror
Жена се наслаждава от бал-
кона си на слънчевите лъчи, 
без да подозира, че преми-
ерът Гордън Браун прави 
предизборна кампания на 
горния етаж
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БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

Българска музикална вечерБългарска музикална вечер
в пъб в пъб CART & HORSESCART & HORSES

Stratford
Четвъртък, 6 Май
От 20.00 до 24.00 часа

Музика от
DJ

Вход свободен!

Избори 2010 през погледа 
на The Daily Mirror :

Гордън Браун (отляво) : 
“Твой ред ли е да черпиш ? 
Таман щях да те принудя да 
го сториш.”
Нийл Клег : “Чудиш се коя да 
избереш ли ? И аз така ...”
Дейвид Кемърън (отдясно) : 
“Толкоз гладко теча ... 
Не се налага да махаш 
пяната. ”

В-к БГ БЕН   
Европейското първен-

ство по спортна гимна-
стика в Бирмингам стар-
тира броени часове след 
възстановяването на са-
молетния трафик над Ве-
ликобритания. Пътната 
ситуация разтегна макси-
мално организаторите на 
форума, но те успяха да 
се справят с логистиката 
и първенството започна 
като по чудо само с един 
ден закъснение. Истинско 
родно чудо обаче сътво-
риха българските състе-
затели на първенството 
- Филип Янев, Александър 
Батинков и златният ни 
ветеран Йордан Йовчев. 
Те изшофираха като на 

рали цялото разстояние 
София – Бирмингам само 
за 35 часа, като през по-
ловината време зад во-
лана е бил Данчо. “Вече 
изчерпах суперлативите 
си за този човек, остана ми 
една дума – той е абсолют-
ният професионалист в 
този спорт”, коментира по 
телефона Вера Маринова, 
която е ръководител на 
Пресцентъра на първен-
ството. Нашите момчета 
са тръгнали от България в 
понеделник в полунощ и са 
пристигнали в сряда около 
обед, като само няколко 
часа по-късно вече бяха на 
тренировъчния подиум. 

Напомняме на нашите 
читатели, че на 25 април 

са финалите на отделните 
уреди. Сутринта играят 
юношите, а в по-късния 
следобед ще бъдат мъжките 
финали на индивидуални-
те уреди, където ще можем 
да видим при малко повече 
спортен късмет поне двама 
наши състезатели.

Birmingham ‘ 2010
Дата:    22 април - 2 май. 

Място: The National 
Indoor Arena / King 

Edward’s Road / Birming-
ham / B1 2AA

Цените на билетите 
започват от £6

www.europeangymnas-
tics2010.org

Българи – юнаци!

ДАНЧО ЙОВЧЕВ и компания шофират 35 часа, за да 
се явят на Европейското първенство в Бирмингамсе явят на Европейското първенство в Бирмингам

Най-очакваният българ-
ски филм за годината «Ми-
сия Лондон» тръгна от 17 
април по българските кина. 
Комедията, създадена по 
едноименния роман на Алек 
Попов, събира на едно мя-
сто родни и чуждестранни 
артисти. «Мисия Лондон» 
е първият пълнометражен 
игрален филм на режисьора 
Димитър Митовски. Още 
преди да са гледали лентата 
му, мнозина започнаха да го 
сравняват с култовия бри-
танец Гай Ричи. Както и се 
очакваше, експрезиденшата 
Антонина Стоянова и Димо 
Гяуров не дойдоха на премие-
рата на филма. Президентска-
та съпруга и о. р. генералът, 
спрягани от мълвата и като 
любовници, според мнозина 
са прототипи на двама от 
главните герои на лентата. 
Само Надежда Михайлова 
се престраши да изгледа 
премиерата на скандалната 
лента, осмиваща родния по-
литически елит.

 Сюжетът: Когато власт-
ната съпруга на българския 
президент Деворина Селян-
ска (Ернестина Шинова) 
решава да даде високопоста-
вен прием в Лондон, новона-
значеният с протекциите й 
посланик Варадин Димитров 
(Юлиан Вергов) получава 
една-единствена задача – да 
уреди присъствието на Ней-
но Величество Елизабет II. 
В Лондон Варадин се оказва 
обграден от безумна плея-
да колоритни персонажи, 
между които готвачът на 
посолството Коста Бани-
чаров (Любомир Нейков), 
актьорът-далавераджия Чаво 
Толоманов (Георги Стайков), 

„Мисия Лондон“ тръгна 
по българските кина

пянпянатаата.. 

Българи – юнаци!р ц

ЙЙ

огненият дизайнер (Коцето 
Калки), руски мафиоти, кра-
сиви жени – наемни убий-
ци, детективи от Скотланд 
Ярд и не на последно мя-
сто – красивата студентка-
стриптийзьорка Катя (Ана 
Пападопулу), която чисти 
кабинета на посланика, но 
всъщност работи като прин-
цеса. Докато се опитва да 
обуздае пълната анархия, 
царяща в посолството, Ва-
радин вижда уникален шанс 
да изпълни поставената му 
невъзможна мисия, когато 

на изискан прием получа-
ва от лорд Дийн Карвър 
(Дейвид Колингс) визит-
ка на агенция с контакти 
сред най-елитните кръгове 
на британското общество. 
Това, което посланикът не 
знае, е, че “агенцията” всъщ-
ност предоставя услугите на 
двойници, които изпълняват 
фантазии от по-интимно 
естество и че зад чаровния и 
обаятелен образ на нейния 
собственик Робърт Зиблинг 
(Алън Форд) се крие изпечен 
комбинатор.
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Хората в България жадуват за 
балкански тип справедливост

6 Hamilton road, Stratford, E15 3AE  Tel: 0207 511 3404

Компании с ограничена отговорност (Limited Companies)

         - Регистрация на нови компании

         - Годишно счетоводно приключване

         - Payroll, VAT returns, CIS monthly returns

         - Payroll на място във Вашия офис

Самоосигуряващи се лица (Self-employed)

         - Възстановяване на данъци от Tax office

         - Регистрация в Tax office, съдействие за

           NINO interview според новите изисквания

         - CSCS карти за строителния сектор

         - Откриване на банкови сметки директно в нашия офис

         - Съдействие за всички видове социални помощи

Интервю на 
Евгений Кайдъмов
През последните месеци все 

по-често изскача една фраза в ме-
диите - “България се превръща в 
полицейска държава”. Превръща 
ли се наистина?

-  И да, и не. В действителност 
са налице някои обезпокоителни 
инциденти, свързани с откровено 
превишаване на правомощия от 
страна на полиция и прокуратура 
при извършването на показни 
арести и акции. При тях се нару-
шават гарантираните от българ-
ската конституция и Европейската 
Конвенция за правата на човека 
презумпция за невиновност, като 
се показват хората с техните лица 
и се публикуват максимално 
категорични изявления на висо-
копоставени лица - прокурори, 
министъра на вътрешните работи, 
както и самия премиер, съдържа-
щи безапелационни оценки за 
тяхната виновност. 

От друга страна, тези инци-
денти са обясними с българската 
народопсихология.

Хората през последните 20 
години жадуват за балкански тип 
справедливост, където понятието 
за справедливост се интерпретира 
по-скоро като мъст. Знаейки мно-
го добре за силата на тези нагласи, 
новото управление продължава по 
линията на популистките идеи и 
декларации. За съжаление, малко 
българи разбират, че това, което 
се прожектира в ежедневните по-
лицейски риалитита, телевизията 
няма нищо общо с утвърдените 
правни традиции на старите 
демокрации. За всеки нормален 
западен човек “престъпник” може 
да се нарече само този, който е с 
влязла в сила присъда, а не е посо-
чен от министъра на вътрешните 
работи като такъв. Наказанието с 
нелегитимни средства на наруши-
лите закона е също нарушаване на 
закона, в което се губи съзнанието 
за правов ред и смисъла от спазва-
нето на правилата.

Изключително негативен при-
мер в това отношение даде глав-
ният прокурор, когато заяви, 
че няма намерение да образува 
наказателно производство на про-

курора Роман Василев, който си 
бе позволил да заяви при ареста 
на бившия министър на отбра-
ната Цонев, че той е “абсолютен 
престъпник”, и разпореди да бъде 
поставен на колене. Главният про-
курор Борис Велчев в този случай 
заяви, че не би жертвал кариерата 
на един прокурор “заради една 
изпусната реплика”. Този пример 
показа, че законите се прилагат 
различно в зависимост от човека, 
към когото се прилагат. В този слу-
чай имаме една ясна злоупотреба 
или казано иначе – престъпление 
по служба. Ами на базата на този 
прецедент примерно, Йордан 
Лечков – сваленият неотдавна 
кмет на гр. Сливен, който също 
е обвинен в злоупотреба с власт, 
може спокойно да настоява пред 
главния прокурор и спрямо него 
да не се образува наказателно про-
изводство, тъй като би трябвало да 
се вземе предвид кариерното му 
израстване, или пък да се отчете, 
че в даден период е бил “изнервен”, 
тъй като, както знаем, той си е до-
ста темпераментен.

И така, навлизаме в една бута-
форна ситуация, при която едни 
юнаци влизат на сцената с гръмки 
клетви за справедливост. Те сами 
по себе си звучат хубаво, но когато 
се преиграят, както направи това 
прокурорът Роман Василев, сагата 
се превръща в гротеска, при която 
вече не се знае кой е добрият и кой 
е лошият. Показателен е случаят 
във Варна при ареста на пред-
седателя на Общинския съвет – 
Борислав Гоцанов. Там полицаите 
нахлуват по тъмни доби сутринта 
с насочено оръжие и с маски в 
стаята, където са били съпругата 
му и двете му момиченца на 5 и 6 
години. На молбата на майката да 
се съобразят с децата, отговорът 
е бил “да им завият главата, за да 
не гледат какво става”. Радващото 
е, че тези две акции предизвикаха 
силен резонанс и водещите медии 
се противопоставиха на тази 
бруталност. Станахме свидетели 
как при следващата акция спрямо 
т.нар “Недосегаеми” вече нямаше 
такъв тип екшъни. Полицаите се 
опитваха дори да говорят на “Вие” 
с арестуваните, без да ги търкалят 

по земята. Това е поне една от 
добрите страни на новото управ-
ление – способността му да прави 
и стъпки назад. Или както някъде 
се беше писало: “Най-верните 
стъпки на новото правителство 
са стъпките му назад”.

Защо няма правни последици 
в България за полицаите, които 
злоупотребяват с насилието?

- В продължение на 15 години, 
откакто работим активно със 
съда, Страсбург има поне 15 дела, 
които се развиват по един и същ 
сценарий – свръхупотреба на 
полицейска сила и последвал от-
каз на Военната прокуратура да 
извърши обективно разследване. 
По традиция още от времето на со-
циализма част от кадрите по най-
високите етажи на българските 
съдебни институции бяха кадри, 
назначени да “бранят честта на 
пагона”. Обвиненията се раздаваха 
само тогава, когато някакъв не-
щастен войник се отклоняваше от 
военна служба, или не се върнеше 
навреме от отпуск и т.н. Когато се 
извършваха сериозни нарушения 
от страна на полицията, някои от 
които дори завършваха с полити-
чески мотивирани убийства (като 
например “Делото Начова срещу 
България”), тогава Военна про-
куратура отказваше да извърши 
пълно разследване. В един момент 
се стигна дотам, че страсбургският 
съд след няколко сходни случая си 
позволи да заяви в прав текст, че в 
България се извършват имитации 
на разследвания, чиято цел не е да 
се залови и накаже виновният, а да 
се заличат следите от престъпле-
нието му. Част от мотивацията на 
прокуратурата да действа по този 
начин е нейната двойна подчине-
ност. Военните съдии и прокурори 
са подчинени и на министъра на 
отбраната и въоръжените сили, 
т.е. зависими са от изпълнителната 
власт, нещо, което според евро-
пейските стандарти, е абсолютно 
недопустимо. Виждате и случая 
“Чората”. В него човек беше убит 
от полицай. След това при доста 
странни обстоятелства загина 
експертът Стойчо Раданов, който 
единствен от всички се осмелява-
ше да даде категорични заключе-

ния за механизма на настъпване 
на смъртта. Убеден съм, и че това 
дело ще стигне до оправдателни 
присъди или ще приключи със 
символични за полицаите на-
казания. 

Проблемите тук са както струк-
турни (зависимост от изпълнител-
ната власт), така и манталитетни. 
Това е манталитетът на затворе-
ната, капсулирана система, която 
работи с много малко дела и много 
лесно се влияе и корумпира. Един-
ственият лек е закриването на во-
енните прокуратури и съдилища. 
Още повече, че те ангажират един 
значителен материален и финан-
сов ресурс – сгради и персонал. 
Малкото дела, в които се съдят 
военни, могат спокойно да се 
поемат от специализирани съста-
ви в обикновените граждански 
съдилища.

Какви са случаите, когато 
българи, живеещи в чужбина, 
най-често съдят България в 
Страсбург и какъв процент 
от тези дела се решава в тяхна 
полза?

- Не мога да претендирам за 
статистическа достоверност, мога 
да цитирам само периодичните 
публикации на Секретариата на 
Европейския съд в Страсбург. 
Според тях, до момента има за-
ведени над 6000 български дела 
в Страсбург, без да се споменава 
колко от тях са заведени от съна-
родници, живеещи в чужбина. 
В нашата кантора заведените 
дела са около 600, т.е. – 1/10 от 
общата цифра жалби, подадени 
от българи. Съдейки по тези дела, 
не мога да отлича някакви по-
специфични проблеми, които из-
лизат на преден план при българи-
те в чужбина. Често пъти българи, 
живеещи в чужбина, получават 
неудовлетворителни решения по 
реституционни дела. 

Известна част от делата срещу 
България са заведени от българи, 
които са били задържани по лети-
щата заради измислени проблеми 
с правосъдието в България. Един 
повтарящ се абсурден случай е, ко-
гато при пребиваване в България 
наш сънародник става жертва на 

джебчийска кражба. Следва по-
даване на рапорт до полицията, 
която, разбира се, нищо не прави 
за разкриване на извършителя. В 
даден момент обаче от полицаите 
се иска отчет за всички подадени 
жалби и те тогава се сещат, че 
трябва да маркират активност и 
почват да търсят същата жертва, 
подала рапорт, за да проведат 
формален разпит и отчетат пред 
началниците. Ако подалият жал-
ба не може да бъде намерен на 
посочения адрес, името му бива 
обявено за общонационално из-
дирване. Нищо неподозиращият 
човек при следващото си приби-
ране в България бива задържан на 
летището, слагат му се белезници 
и бива принудително закаран във 
въпросното полицейско учрежде-
ние, за да му се удостовери адресът 
и да даде показания. Имаме поне 
3-4 такива оруелски казуса на хора, 
които веднъж, бидейки потърпев-
ши от подобни престъпления, след 
това са третирани като престъ-
пници от полицията. И колкото 
и да звучи абсурдно, често пъти 
тези двойно потърпевши хора не 
могат да бъдат овъзмездени от 
административните съдилища в 
България, защото няма ясни по-
становки в законодателството ни и 
всяко съдилище е развило своя си 
мисловна школа по въпроса.

Кои дела, заведени от граждани, 
се третират като недопустими от 
Европейския съд в Страсбург?

- Около 92-93% от общия брой 
подадени жалби биват обявявани 
за недопустими от съда. Най-
честата причина, която се посочва, 
е, че не е спазено изискването за 
изчерпване на вътрешноправните 
средства. Друга причина е неспаз-
ването на изискването да бъде 
заведено дело за нарушаването на 
някое от фундаменталните права 
от Европейската конвенция за 
правата на човека – свободата на 
съвестта и религията, правото 
на справедлив процес, на личен 
живот, правото на собственост и 
т.н. Тоест далеч не всеки проблем 
в правото става за разглеждане в 
Страсбург. Под неспазено изис-
кване за изчерпването на ефикас-
ните вътрешноправни средства 
се разбира това, че делото трябва 
да  мине през всички вътрешни 
съдебни инстанции, предвидени 
в случая и в 6-месечен срок, след 
произнасянето на последната 
вътрешна съдебна инстанция, 
жалбата вече може да бъде отне-
сена към ЕС.

Адвокат Михаил Еким-
джиев е един от най-
известните български 
правозащитници, специа-
лизирали в Международ-
но право, Наказателно 
право, Защита на правата 
на човека пред междуна-
родни правни институ-
ции и процесуално пред-
ставителство пред Евро-
пейския съд по правата 
на човека в Страсбург. 
Делата, спечелени от ад-
вокат Екимджиев, са пре-
цеденти за българските 
условия и провокират 
най-радикалната рефор-
ма в наказателния процес 
в България за последните 
няколко години. Послед-
ните спечелени от него 
дела пред Европейския 
съд по правата на чове-
ка са Борислав Николов 
срещу България, Жалба 
No 38884/97, Владимир 
Христов срещу Бълга-
рия, Жалба No 35436/97, 
Мохамед Нури Ал Акиди 
срещу България, Жалба 
No 35825/97, Тодор Янков 
срещу България, Жалба 
No 39084/97, Антон Бел-
чев срещу България, Жал-
ба No 39270/98, Николай 
Хамънов срещу Бълга-
рия, Жалба No 44062/98, 
Петър Джангозов сре-
щу България, Жалба No 
45950/99, Антим Въчев 
срещу България, Жалба 
No 42987/98
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Балкански самодиви 

До всички българи и любители на българския 
хумор в Обединеното кралство!

Интензивни рart-time и full-time курсове
• Интензивен общ курс по английски 
 (за всички нива) - £200
• Курс по IT  програми (Web Design, MOS, 
 Compatia A+) - £400
• Интензивен курс по Book-keeping и 
 Accounting - £500
Квалифициран преподавателски състав.
Учебните часове са базирани на модерна методоло-

гия за лесно и бързо усвояване  на материала.
Сдобийте се с професионална UK квалификация за 

максимален период от 3 месеца и ще ви помогнем при 
намирането на работа в областите на Book-keeping и 
IT със средна годишна заплата от 35 000 GBP !

London Waterloo Academy се намира в Централен 
Лондон (Waterloo Station), на по-малко от 1 минута раз-
стояние пеша до магазин от  веригата Sainsbury’s.

London Waterloo Academy
Факт. Над 80% от нашите курсисти започват работа!

Teл.   0207 902 1904
Mоб. 078 832 73387

e-mail: info@waterlooacademy.co.uk
www.londonwaterlooacademy.co.uk

От 28 април до 15 май в 
известния театър “Арко-
ла” ще се играе незабра-
вимата комедия на Ста-
нислав Стратиев “Римска 
баня”. Играна в 40 страни, 
“Римска баня” се поставя 
за първи път в Лондон 
с първокласни британ-
ски актьори, които сте 
гледали в The Office, The 
Inbetweeners и други хи-
тове на BBC и Chanel 4. 9 
актьори играят 15 роли и 

тази среща на българския 
комедиен гений с прочутия 
британски хумор обещава 
незабравима вечер с много 
смях и веселие.

Хайде на театър! Нека 
превърнем “Римска баня” 
в истински български 
празник! Предпремиерно 
каним всички на Special 
Bulgarian Evening на 29 
април, от 20,00 часа. Всяка 
вечер от 28 април до 15 май 
от 20.00 ч.

Събота - 1, 8 и 15 май, от 
15.00 и от 20.00 ч. 

Box Offi  ce: 0207 5031646
www.arcolatheatre.com 

В-к БГ БЕН
Момичетата от акапел-

ното фолклорно трио “Пе-
руника” (www.myspace.
com/perunika) – Евгения 
Георгиева, Десислава Ва-
силева и новото попъ-
лнение Жасмина Стошич 
(Сърбия), ще участват в 
ново вълнуващо турне 
заедно със световноиз-
вестната лондонска банда 
Transglobal Underground 
(fusion electronica) и имена 
като Янка Рупкина, на-
шумялото брит-фолки Jim 
Moray и др. 

Турнето ще представи 
новия музикален проект на 
Transglobal Underground, 
озаглавен U.N.I.T.E. – A 
Gathering of Strangers. Ал-
бумът е замислен, както 
гласи легендата от сайта на 
Transglobal, в една студена 
вечер някъде в Централна 
Европа. Музиката в него е 
сбор от меланхоличните 
настроения на световната 
емиграция и е аранжирана 
във фюжън стила на TU. 
Всяка песен разказва за 

едно пътешествие - транс-
портиране, пресичане на 
земи и морета, раздяла 
с близки хора и съби-
ране с неизвестни. 

Най-радостна е но-
вината, че българ-
ските изпълнители са 
най-голямата група 
в албума. Всъщност 
самият албум е бил за-
мислен като съвместен 
проект основно с българ-
ски и унгарски музикан-
ти, тъй като Transglobal 
Underground са доживотни 
фенове на българската 
фолклорна музика и са 
работили с Янка Рупкина и 
Трио “Българка”, а отскоро 
– и с “Перуника”. 

Момичетата от “Перу-
ника” изпълняват две от 
песните в албума U.N.I.T.E. 
– “When You Hear Me Sing” 
(Когато ме чуеш да пея) и 
“Hey You Shepherd” (Брей, 
овчарю) - два фолкбисера, 
извадени, по признанието 
на Женя Георгиева, от до-
ста дълбоки ракли. А мега-
певицата ни Янка Рупкина 

на 
свой 
ред прави 
нов аранжимент на извест-
ния си хит “Керанка”.

Ето пълния списък на 
участниците в проек-
та U.N.I.T.E.: Transglobal 
Underground (UK), Jim 
Moray (UK), Янка Руп-
кина (+ Трио “Българка”, 
България), Balkan Fanatik 
(Унгария),  “Перуника 
Трио” (Великобритания) 
България), Martin Furey 
(Ирландия), Valravn (Да-
ния),  Vil lage Kollektiv 
(Полша), Recycler (Фран-

ция). В двете песни на 
“Перуника” участват 

още двама изяве-
ни български му-
зиканта - Алек-
сандър Тодоров 
и Апостол Геор-
гиев.

Заповядайте на 
пилотния гиг на 

албума (28 април) 
в пъба Inn on the 

Green, 3-5 Thorpe 
Close, Ladbroke Grove 

W10 5XL, London, W10 
5XL. Цената на билета е 
само £5. Там ви очаква 
една задушевна среща, 
защото залата е неголяма, 
но пък за сметка на това е 
много “фънки” и “нефор-
мална”, както я определя 
Женя. Ще бъде изпълнен 
целият репертоар от албу-
ма U.N.I.T.E. – A Gathering 
of Strangers, а по време 
на гига ще можете да се 
срещнете и със самите 
участниците в него.

ОЧАКВАМЕ ВИ!

„Перуника“ с нов пробив на лондонска сцена„Перуника“ с нов пробив на лондонска сцена
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Силвия Ангелова: 

„Жената на 21 век 
не се казва Мария“

БГ БЕН
Жената е тук. Но не тази 

жена, а друга една Жена. 
През май ни очаква един 

сериозен тест за нашите се-
тива и стереотипи - излож-
бата “Tableaux Vivants, Mise 
en Scene and Photography”. 
Тя е първата самостоятел-
на проява на българската 
фотографка Силвия Ан-
гелова, която е завършила 
“Фотография и Медии” в 
Париж и отблизо 3 години 
живее в Лондон. 

Това, което ще видите в 
сайта на Силвия Ангелова 
www.silviaanguelova.com, 
ще ви остави с ... хм, меко 
казано, развълнуван душе-
вен мир. Ще имате ли сили 
обаче да погледнете отвъд 
първоначалния шок?

Да дадем думата на Сил-
вия: 

- Всяка моя фотография 
разказва история от жи-
вота на библейски герой, 
поставена в съвременна 
рамка. Използвам класи-
ческите кодове на религи-
озната живопис: кръвта, 
която тече, обърнатите 
очи, бледите лица на свет-
ците и т.н., като ги пре-
насям от живописта във 
фотографията, където те 
изглеждат странни.

Жената е централна фи-
гура в моето творчество. 
Често заменям мъжкия 
образ с женски. Живеем в 
общество, изградено върху 
сексуалните стереотипи и 
липсата на ценности. Же-
ната и до днес не може да 
излезе извън своя църко-
вен образ на Мария - един-
ствената жена, избавена от 
първия грях, единствената 

абсолютно 
чиста жена. 
Испанските 
догматици 
н а  ж и в о -
писта пре-
поръчвали 
да бъде изо-
бра зяв ана 
като много 
младо мо-
миче, обле-
чено в бяло. Да приличаш 
на Мария за църквата е 
идеалът на всяка добра 
християнка, който тя може 
да достигне, лишавайки 
живота си от всякаква 
друга съдържателност 
освен семейството и бра-
ка. Именно тази “бело-
та” лишава толкова много 
жени днес от любов и се-
мейство.

***
Творбите на Силвия 

Ангелова не са При-
казки от Криптата. Те 
са разкази за противо-
речията в наследените 
от миналите векове 
концепции за  к улт, 
святост и непогреши-
мост. Средствата, из-
ползвани за тази цел, 

граничат по своята 
откровеност с брутал-
ността на директното 
воайорство и чистата 
физическа болка. Явно 
този е начинът да бъде 
чут въпросът, който 
тези творби задават 
насред мирната кон-
суматорска дрямка на 
днешния ден. 

Важна част от излож-
бата “Tableaux Vivants, 
M i s e  e n  S c e n e  a n d 
Photography” ще бъдат 
и моделите - “живи кар-
тини”, чрез които ав-
торката ще илюстрира 
част от очарованието 
по наливането на плът 
и свят на артфикцията 

и превръщането й в 
творба.

“Tableaux Vivants, 
Mise en Scene and 
Photography”

Showcase Café 1001, 
Bricklane, 1 Dray Walk, 
91 Brick Lane, 

London, E1 6QL
Изложбата ще може 

да бъде разгледана на 
една-единствена дата 
- 26.05 (сряда) от 18.00 
часа, вход свободен. 
Час и половина след 
откриването на излож-
бата - от 19.30 часа, мо-
дели ще представят и 
някои живи творби на 
Силвия Ангелова.

Силвия Ангелова - „Девицата”Силвия Ангелова - „Девицата”



6
БГ БЕН 24 април 2010 г.
Брой 8 (187), Година VIIАЛБИОН

Шестте калъпа на РЕКЛАМАТА
Борислав Кондов, 
в-к “Капитал”
Докато си чета чудната 

книга Made To Stick, по-
паднах на едно интересно 
изследване, споменато от 
авторите. През леко далеч-
ната 1999 г. трима учени от 
факултета по бизнес ад-
министрация към йеруса-
лимския Hebrew University 
публикуват доклад, озагла-
вен «Основните шаблони 
на качествените реклами». 
В него са представени две 
проучвания, свързани с 
процеса на създаване на 
добри реклами. За да бъде 
добра една реклама, учени-
те приемат, че трябва да е 
печелила награда на някой 
от големите рекламни фе-
стивали.

В първото учените раз-
глеждат 200 реклами с 
награди от Th e One Show и 
подобни фестивали. Оказ-
ва се, че 89% от тях могат 
да бъдат сложени в един 
от общо шест шаблона (за 

тях - по-долу) и 16 техни 
вариации. Дотук нищо 
странно, още повече, като 
имаме предвид, че на тоя 
свят съществуват всичко 
на всичко седем мита. 

Има една теория на 
американския журналист 
Джак Лули, според която 
от зората на човечеството 
досега всички истории, 
които хората обичат да 
слушат, могат да бъдат 
сведени до седем основни 
мита, а именно: мита за 
жертвата, за изкупителна-
та жертва, за героя, за до-
брата майка, за тариката, за 
другия свят и за потопа.

1. Картинна аналогия 
- елемент или характери-
стика от продукта/услугата 
се използва, за олицетво-
ряване на символ от съоб-
щението или обратното 
(например топка за тенис 
във формата на кроасан 
рекламира марка топки, 
използвани в «Ролан Га-
рос»). Този шаблон има 

две вариации - заменяне и 
екстремна аналогия.

2. Екстремна ситуация 
- нереалистичен сюжет, 
който да подсили ефекта 
от даден ключов атрибут 
на рекламирания про-
дукт/услуга - кола, която 
се превръща в амфибия/
танк и т.н. Съществуват 
три вариации - абсурдна 
алтернатива, екстремно 
качество и екстремна стой-
ност.

3. Последствия - после-
диците от използването/
неизползването на про-
дукта/услугата. Той има 
две вариации - екстремни 
последствия и обратни 
последствия (например 
енергичен човек не може 
да стане от леглото, защото 
не си е пил витамините).

4. Състезание - про-
дуктът/услугата са под-
ложени на изпитание сре-
щу нещо друго, например 
кола срещу самолет. Ша-
блонът има три варианта - 

състезание по качество, 
състезание по стойност 
и необичайна употреба.

5. Интерактивен ек-
сперимент - потреби-
телят е въвлечен във 
взаимодействие с ме-
дията, като двете съще-
ствуващи вариации са 
реално или имагинерно 
взаимодействие.

6. Промяна на изме-
ренията - измеренията 
на продукта се манипу-
лират спрямо неговата 
среда. Това е шаблонът 
с най-много вариации - 
нов параметър (допреди 
несвързани параметри се 
оказват в зависимост, на-
пример скоростта на полет 
е показана чрез смаляване 
на размера на океан), мул-
типлициране, разделяне 
(продуктът/услугата или 
е умножена и копията са 
сравнени, или е разделена 
на съставните части, като 
така се създава някаква 
взаимовръзка между тях) и 

скок във времето (разигра-
ване на обикновена си-
туация, като ефектът е по-
стигнат чрез преместване 
на действието в миналото 
или бъдещето).

По-любопитното заклю-
чение идва от второто про-
учване - в него са сравнени 
200 реклами, включени в 
годишния албум на The 
One Show и 200 «обикно-
вени» реклами, избрани 
на случаен принцип. Резул-
татът - 50% от наградените 
влизат в някой от шестте 
шаблона и едва 2.5% от 
«обикновените». Но! Тук 
не става въпрос за просло-
вутото мислене в кутия и 
извън кутия. Тримата уче-

ни отиват още по-далеч. Те 
провеждат експерименти с 
различни групи студенти, 
които имат за задача да 
създадат рекламна кампа-
ния. На една част просто 
са възложили да измислят 
реклами, на друга провеж-
дат обучение, в което им 
обясняват шестте шабло-
на. Разликите в крайните 
резултати са потресаващи. 
Тоест, за да бъде успешна 
една реклама, не е достатъ-
чно просто тя да се побира 
в някакъв шаблон, а целият 
процес по създаването й 
да е внимателно обмислен. 
Според авторите на докла-
да чрез този подход съвсем 
спокойно могат да бъдат 
обучавани рекламисти. 
Разбира се, далеч съм от 
мисълта, че работата по 
тези шаблони би превъ-
рнала когото и да било в 
новия Дейвид Дрога или 
Алекс Богуски. Създава-
нето на една добра рекла-
ма изисква много повече 
усилия от изброяването на 
характеристиките на про-
дукта и свързването им с 
някакъв комуникационен 
символ.

Известната българска куриерска 
компания “Еконт”отскоро разшири 
своята дейност по посока на Остро-
ва и възнамерява да предложи нов 
комфорт на куриерската услуга 
чрез двете си работещи лондонски 
офиса и депо. С г-н Павел Пенчев, 
търговски управител на “Еконт” 
– България, разговаря Милена Ве-
зенкова (www.bulgarianfood.co.uk). 
Павел Пенчев е женен, с две деца и 
висше образование по “Икономика 
и управление на транспорта”. Жи-
вее и работи в Русе.

Г-н Пенчев, разкажете ни как 
решихте Еконт да излезе извън 
България и как избрахте Лондон 
за поле на действие?

- Еконт е компания, която успеш-
но се развива на българския пазар 
и не само. Ръководим се по на-
шите клиенти, като предусещаме 
техните желания. Бизнесът няма 
граници, ние - също. Разширяваме 
кръгозора си и насочваме внима-
ние и сили към развитие и в други 
държави от Европа като Румъния, 
Великобритания, Чехия, Унгария, 
Словения, Белгия. 

Както може би знаете, досега 
по-голямата част от куриерските 
услуги между България и Остро-
ва бяха предимно на база микро-
бусен трафик, като услугите са от 
типа ,,човека взе парите и каза 
“ще видим”. Как ще сравните 
услугата, която предлагате, със 
съществуващите такива и какво 
повече може да предложите?

- Ние не сме просто превозвач, 
ние сме партньор в бизнеса. Не 
се ограничаваме единствено в 
предлагане на превоз от точка А 
до точка Б. Не правим разлика в 
клиентите си, били те в България 
или във Великобритания. Целта 
ни е името Еконт да се приема 
по начина, по който се приема в 
България. За тази цел даваме точни 
срокове за доставка и гарантирано 
качество на обслужване. Ако ис-
кате да изпратите подарък на свой 
близък в България, а нямате време, 

ние ще го доставим до два дни, 
използвайки въздушен транс-
порт (за всички пратки до 5 кг). 

В България разполагаме с огромна 
мрежа от офиси и доставка до всяка 
точка, а в Лондон офисите ни са два, 
позиционирани на удобни места. С 
това си спестявате търсене и уреж-
дане на допълнителен транспорт до 
получателя в България. Получатели 
в България физически лица са 
освободени от ДДС съгласно за-
кона, което намалява стойността на 
услугата. В момента работим по нов 
проект: Дистанционно приемане 
на пратки за всички българи извън 
Лондон. Съвсем скоро ще ви запо-
знаем със специално разработения 
сайт за тази нова услуга. Това с 
микробусен трафик едва ли би 
могло да се случи с такава бързина 
и сигурност. А микробусният тра-
фик предлага ли на своите клиенти 
пълна информация във всяка една 
минута за движението на дадена 
пратка? При нас това става чрез 
електронен кабинет на клиента, 
кол център, Skype. Ако пратката 
случайно не стигне до получателя 
си, микробусният трафик какво 
обезщетение ще предложи? Няма 
място за сравнение между двете 
услуги.

Какви са вашите очаквания 
– от или за България ще е по-
голямата натовареност?

- Тепърва развиваме тази де-
стинация и oчакванията ни са 
натовареността да е еднаква и в 
двете посоки. 

Разбрахме, че много хора, кои-
то живеят в България, пазаруват 
от английски сайтове с ваше 
съдействие. Какво кара хората 
да предпочитат да пазаруват 
оттук?

- На първо място цената е опре-
делящият фактор. Също така и 
разнообразието в предлагането 
на различни стоки е по-голямо. 
В днешното забързано ежедневие 
голяма част от потребителите се 
ориентират към покупки чрез ин-
тернет, тъй като това е бърз и лесен 
начин, който не изисква толкова 

време в сравнение с разходка по 
магазините. 

Какво най-често купуват хо-
рата от Англия и изпращат за 
България?

- Това най-често са стоки за 
лична употреба, които са на кон-
курентни цени в английските 
сайтове. 

Какво не знаят хората за кури-
ерския бизнес?

- Доскоро обработката на прат-
ките след края на работния ден 
беше тайна. Сега обаче всеки кли-
ент може да наблюдава онлайн в 
реално време работния процес чрез 
монтирани камери, качени в нашия 
сайт. Вижда се колко хъс и енергия 
влагат служителите в осигуряване-
то на бърза и качествена услуга. 

За да стигне една пратка от 
Лондон до адрес в България, през 
колко ръце минава?

- През точно толкова, че да 
осигурим надеждност, бързина и 
високо качество на услугата. Тук 
въпросът е не през колко ръце ми-
нава всяка една пратка, а времето 
за нейната доставка, и видът, в 
който пристига. Все пак за клиента 
е важен крайният резултат.

Освен очевидните забранени 
стоки, има ли други неща, които 
не могат да бъдат доставени от 
вас, и как биват проверявани 
пратките?

- От съображения за сигурност, 
например, не се приемат за транс-
портиране течности, психотроп-
ни, силно действащи и отровни 
вещества; взривни, запалителни 
или други опасни вещества или 
предмети; неприлични или проти-
воречащи на нравствените норми 
предмети; предмети или вещества, 
които представляват опасност за 
живота или здравето; движими 
паметници на културата, за които 
няма издадено разрешение или 
сертификат. В куриерските прат-
ки, с изключение на пратките с 
обявена стойност, не се поставят 
монети, банкноти, злато, сребро, 
скъпоценни камъни или други 
ценни предмети.

Компания Еконт ще въвежда нова 
философия на куриерската услуга за 

българите във Великобритания 

Британски сайт, който про-
дава компютърни игри, обя-
ви, че е притежател на душите 
на хиляди хора, които не са 
прочели внимателно усло-
вията за покупка, съобщава 
Fox News. От компанията 
към стандартния текст на 
договора са добавили «клауза 
за безсмъртна душа». «При 
извършване на поръчка чрез 
сайта вие се съгласявате да 
ни дадете право да изявим 

претенции за безсмъртната 
ви душа за периода от сега 
до безкрайност», се казва в 
условията.

При това собствениците 
на сайта отбелязват, че преди 
да получат правото върху 
душата, нейният собственик 
трябва да потвърди в усло-
вията, че:

а) не вярва, че притежава 
безсмъртна душа;

б) вече я е продал на друга 
организация;

в) ако не искате да ни дадете 
такова, право, моля, кликнете 
на линка долу, за да отмените 
това искане и да продължите 
с покупката.

Освен това компанията е 
обещала малка награда за 
тези, които кликнат върху 
връзката, чрез която могат 
да се откажат да продадат 
душите си - на тях се полага 
ваучер от 5 лири.

Според данните на «Game 
Station» около 7500 потре-
бители са продали по този 
начин душите си. Това, спо-
ред компанията, означава, 
че 88% от хората не четат 

условията за покупка в сай-
товете. От фирмата обещават 
на тези, които са се съгласи-
ли на съмнителната сделка, 
да бъде изпратено писмо с 
уведомление, че по никакъв 
начин не претендират и не 
са получили права върху 
душите им.

7500 потребители 7500 потребители 
продадоха душите сипродадоха душите си

Британка твърди, че след 
силен пристъп на мигрена е 
започнала да говори англий-
ски с китайски акцент, и смя-
та, че я е сполетял синдромът 
на чуждия акцент, съобщава 
местният печат.

35-годишната Сара Колвил 
от Плимут разказва, че е за-
губила характерната за тази 
част на страната интонация 
и вместо това заговорила с 
китайски акцент, въпреки че 
никога не е ходила в Китай. 
В момента тя е подложена 
на лингвистична терапия, 

след като през март получи-
ла криза, която причинила 
увреждания в мозъка. «Аз 
напуснах Плимут, когато бях 
на 18 години, но винаги си 
говорех като хората от този 
край. След пристъпа обаче 
екипът на линейката, който 
дойде за мен, каза, че гово-
ря като истинска китайка. 
Разговарях по телефона от 
болницата със снаха си и тя 
не ме позна, а като се обадя 
на приятели, те ми затварят, 
мислейки, че става въпрос за 
някаква шега», заявява Сара. 
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Условията и 
техниката на 

безопасен труд 
на Вашето 

работно място са  
право на всеки 
един от Вас

Можете
да получите 

хиляди
лири стерлинги 
компенсация!

При всякакви видове 
трудови злополуки – 
наранявания при работа 
с машини, подхлъзвания, 
срутвания на участъци 
от постройки и 
сгради, контузии при 
повдигане на тежки 
предмети,  инциденти по 
невнимание
на ваш колега и т.н.

Екипът ни се 
състои от 60 опитни 

специалисти.
Нашата консултация 

е безплатна.
На вас вероятно
ви се полага значителна 
финансова компенсация.

Шукрие 020 8826 1361, 07886658810; Александрина 020 8826 1320, 07793918238
Ashley House 235-239   High Road, Wood Green, London N22 8HF

Не оставяйте съдбата си в ръцете 
на вашия работодател, обърнете 
се за защитата на Вашите права 
към специалиста. Отнесете Вашия 
случай към Шукрие Хабил.
С нас можете да разговаряте на 
български език.
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www.bghelp.co.uk
При сключването на до-

говор за мобилен телефон 
най-напред е важно да 
установите коя е ответна-
та страна по договора, в 
случай че:

• желаете да прекратите 
договора си;

• установите дефект на 
телефона си;

• искате на подадете жал-
ба.

Вашият договор може 
да бъде с:

• мобилния оператор, 
който представлява ком-
панията, която излъчва 
сигнала, въз основа на 
който вие получавате и 
правите разговори. Приме-
ри за мобилни оператори 
са O2, T-Mobile, Vodafone 
и Orange;

• доставчикът, който ку-
пува сигнала от мобилния 
оператор и го продава на 
магазини, заведения или 
директно на обществе-
ността;

• магазин за продажба на 
мобилни апарати. Подобни 
магазини могат да бъдат и 
доставчици или агенти на 

доставчици.
Може да се окаже труд-

но да сключите договор, 
ако не сте в избирателния 
регистър. Това е така, за-
щото мобилните компании 
провеждат кредитна про-
верка и някой, който не е 
в избирателния регистър, 
може автоматично да няма 
право на договор.

Прекратяване на 
договор

Ако желаете да анули-
рате договора си, можете 
да го направите единстве-
но ако в него има клауза 
за анулиране. Ако имате 
право на анулиране, мо-
билната компания може 
да определи такса. Все пак, 
ако подпишете договора в 
дома си или си закупите 
телефона на кредит или 
дистанционни методи на 
продажба, може да имате 
право на анулиране.

Продажба на 
мобилен телефон 

на някой друг
Ако искате да продадете 

мобилния си апарат на 
някой друг, проверете в 

договора си дали подобна 
продажба е позволена. 
Някой, който желае да си 
купи мобилен телефон 
втора употреба, трябва да 
провери дали има право 
да използва сигнала, който 
преди това е бил продаден 
на друго лице. Понякога 
мобилната компания може 
да се съгласи на транс-
фер, но срещу съответната 
такса. Освен това, преди 
да направи трансфера, 
мобилната компания ще 
провери дали телефонът 
е краден.

 Повредени 
мобилни телефони

Ако мобилният ви теле-
фон се повреди, незабавно 
уведомете мобилната ком-
пания. Трябва да проверите 
в договора си дали е необ-
ходимо да плащате месечни 
такси за този период.

Оспорване на 
сметки за мобилни 

телефони
В този случай е възмож-

но да бъде направена греш-
ка, за която е отговорна 
мобилната компания. Оба-
че обикновено мобилните 

компании предлагат под-
робни сметки, показващи 
датата, времето, продъ-
лжителността и цената на 
разговорите, така че може-
те да проверите дали висо-
ката стойност на сметката 
се дължи на направените 
разговори, или на грешка.

Как да подадете 
оплакване, когато 

мобилният телефон 
или услугата са с 

неудовлетворително 
качество?

Ако имате проблем с 
телефона, отговорност 
носи продавачът, а не про-
изводителят или достав-
чикът. Запомнете: според 
закона телефонът трябва 
да бъде със задоволително 
качество, да отговаря на 
предназначението и опи-
санието си.

Ако имате проблем с мо-
билната услуга, ще трябва 
да се свържете с човека 
или компанията, с които 
сте сключил(а) договор. 
Това ще бъде мобилният 
оператор, доставчикът или 
снабдителят на услугата. 
Договорът, покриващ пре-
доставената от мобилната 
компания услуга, се по-

крива от общия закон 
на договорите. За да 
подадете оплакване, се 
свържете със съответ-
ната служба на мобил-
ната компания.

Ако смятате, че не е 
обърнато необходимо-

то внимание на жалбата ви, 
последвайте практиката за 
подаване на жалби в мо-
билната компания. Може 
да си вземете копие от мо-
билната компания, или то 
може да бъде напечатано 
на гърба на сметката ви, 
или пък да е поместено в 
практическия кодекс.

Някои мобилни компа-
нии, включително Orange 
и T-Mobile, принадлежат 
към арбитражна програма, 
организирана от Chartered 
Institute of Arbitrators (020 
7421 7444; www.arbitrators.

org), която програма са 
нарича Communicators 
and  Inte r ne t  S e r v i c e s 
Ad j u d i c a t i o n  S c h e m e 
(CISAS).

Ако все  още не с те 
удовлетворен(а), OFCOM 
(0845 456 3000; www.ofcom.
gov.uk) или Otelo (Office 
of the Telecommunication 
Ombudsman: 08450 501614; 
www.otelo.org.uk) може да 
успеят да разследват даде-
на жалба. OFCOM може да 
разследва жалба относно 
всички аспекти на мобил-
ните услуги. Otelo може да 
помогне с дадена жалба, 
ако мобилната компанията 
е член на Otelo. Преди това 
трябва да сте преминал(а) 
през процедурата за пода-
ване на жалби на съответ-
ната компания.

The Daily Mail                                         
Хиляди лондончани почетоха през изминалата 
седмица паметта на полския президент Лех Качински, 
загинал трагично при самолетна катастрофа 

Когато не сме 
доволни от своя 

мобилен телефонмобилен телефон
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Неделчо Мутафчийски 
(Mortgage Adviser)
Тел. 0208 292 6556
Моб. 0781 806 0534
ned@crystallife.co.uk

Crystal Life ltd.
14 Park Road
London N8 8TD
www.crystallife.co.uk

• Връщане на застраховки по заеми, кредитни карти и 
автомобилни лизинги (Payment Protection Insurance)

• Без значение дали сте employed или self-employed
• Без значение дали сте изплатили или още изплащате 

кредита
• Без значение кога сте взели този заем
• Ако сте ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, тегли-

ли сте заем или сте ползвали/ползвате някакъв вид 
финансиране, вероятно ви дължат пари, за които 
не подозирате – безплатна консултация

Връщане
на застраховки 
по заеми
100% гаранция
Легално 
изтриване
на заеми, 
ако дължите 
над £15 000

През последните години броят на осъдителните 
решения срещу България в Европейския съд по правата 
на човека трайно се увеличава. 2009 г. не беше 
изключение и през нея държавата беше принудена 
да плати рекордни стойности на обезщетения. В 
следващите си броеве в-к БГ БЕН ще помести серия 
публикации на известния адвокат Михаил Екимджиев, 
специализирал в областта на защитата на правата 
на човека. Водил е и спечелил десетки дела в съда в 
Страсбург. Учредител е на Асоциацията за европейска 
интеграция и права на човека.

Адвокат 
Михаил Екимджиев
На 13.11.2008 г. България 

за пореден път беше осъде-
на от Европейския съд по 
правата на човека (Съда). 
Държавата трябва да за-
плати на К.Б. (по желание на 
жалбоподателя името му се 
изписва с инициали.) общо 
7500 евро обезщетение и 
разноски за драстични на-
рушения на Конвенцията 
за защита на правата на 
човека и основните свободи 
(КЗПЧОС), допуснати при 
задържането му под стража. 
След близо 200 осъдителни 
решения срещу България 
този факт сам по себе си 
едва ли изненадва някого. 
Делото К.Б. обаче шокира, 
защото буквално обръща 
наопаки и налага радикални 
промени в регламента на 
задържането под стража в 
НПК и в съответните съдеб-
ни практики. Парадоксално 
е, че Съдът критикува срав-
нително нови разпоредби, 
приети през 2000 г., в от-
говор на първите български 
дела в Страсбург – Луканов, 
Асенов и Николова. Тога-
ва авторите на промените 
твърдяха, че те адаптират 
НПК към Конвенцията. 
На базата на тези деклара-
ции, въпреки критиките на 
правозащитници, същите 
норми влязоха на „автопи-
лот” и в новия НПК (в сила 
от 29 април 2006 г.).

На първо място Съдът в 
Страсбург обсъжда пара-
дигмата на чл.63 от НПК, 
която, противно на прин-
ципите на Конвенцията, 
съдържа хипотези, в които 
задържането под стража е 
правило. В явно нарушение 
на базисната за наказател-
ния процес презумпция за 
невиновност НПК здра-
во обвързва опасността от 
укриване на обвиняемия, а 
чрез нея и нуждата от него-
вото задържане, със съдеб-

ното му минало и с тежест-
та на обвинението. Съдът 
припомня, че още през 2001 
г., с решението по делото 
Илийков срещу България, 
този законодателен подход 
е обявен за несъвместим с 
Конвенцията. Според него, 
независимо от тежестта на 
повдигнатото обвинение, 
задържането под стража, 
което драстично засяга 
правото на лична свобода, 
е мярка, допустима само в 
изключителни случаи.

На следващо място Ев-
ропейският съд критику-
ва продължителността на 
задържането на К.Б., което, 
до постановяване на първо-
инстанционната присъда, 
надхвърля пет години и 
половина. Според Съда из-
искването за “разумен срок” 
на задържането е времево 
измерение на динамично-
то равновесие в процеса 
между правото на лична 
свобода и обществената 
потребност от неговото 
ограничаване в интерес на 
правосъдието. След като 
при обосновано подозрение 
за извършено престъпле-
ние е даден приоритет на 
обществения интерес и да-
дено лице е задържано под 
стража, във всеки следващ 
момент властите са длъжни, 
в съответствие с презумп-
цията за невиновност, да 
докажат съществуването на 
“относими” и “достатъчни” 
основания за продължава-
не на тази мярка. В случая, 
вместо да обсъдят всички 
релевантни обстоятелства 
и да преценят тяхната „до-
статъчност”, националните 
съдилища механично са 
отхвърляли многобройните 
жалби на К.Б. с бланкетни 
мотиви, свързани само с 
тежестта на повдигнатото 
обвинение. Тук проличава 
и друг системен дефект на 
НПК. Въпреки че „разумни-
ят срок” на задържането, 

по смисъла на чл.5§3 от 
Конвенцията, се отчита до 
постановяване на първоин-
станционната присъда, чл. 
63, ал. 4 от НПК предвижда 
максимален срок на най-
тежката мярка за неоткло-
нение само за досъдебната 
фаза. Така точно случаите 
на най-продължителното 
задържане, засягащо и 
съдебния стадий на про-
цеса, в нарушение на чл.13 
от КЗПЧОС, остават без 
ефикасна вътрешноправна 
защита.

Съдът не крие изненада-
та си от факта, че въпре-
ки поредицата осъдителни 
решения срещу България 
по принципно сходни ка-
зуси, според чл. 270, ал. 2 
от НПК, при обжалване на 
задържането под стража в 
съдебната фаза, не се обсъ-
жда наличието на „обо-
сновано предположение 
за извършено престъпле-
ние”. Аксиома в практиката 
на Европейския съд е, че 
„обоснованото подозрение” 
е първо и задължително 
условие за законност на 
задържането на всеки етап 
от наказателното произ-
водство. Вместо да бъде 
съобразено това, при обсъ-
ждането на „новия” НПК 
се наложи разбирането, че 
психически здрави и годни 
за съдийска служба индиви-
ди не могат да разграничат 
доказателствения стандарт, 
с който се установява „обо-
снованото подозрение”, и 
този, с който се преодолява 
презумпцията за невино-
вност в присъдата. Така, за 
да „предпазят” подсъдимите 
от съдийско предубеждение, 
законотворците, в наруше-
ние на Конвенцията, лиши-
ха задържаните под стража 
от базисната им защита 
- преценката за наличие на 
обосновано подозрение за 
извършено престъпление в 
съдебната фаза от процеса.

Друг порок на НПК, уста-
новен от Европейския съд, 
е възможността въззивният 
съд да разглежда в закри-
ти заседания жалби срещу 
определения, потвърждава-
щи задържането под стра-
жа (чл.345, ал.1 от НПК). 
Същият проблем беше по-
ставен на вниманието на 
Законодателя преди близо 
10 години в решението от 
29 март 1999 г. по делото 
„Николова срещу България”. 
Тогава парламентарното 
мнозинство се възползва 
от задължителността на 
това решение главно за да 
ограничи властта на Про-
куратурата, оглавявана от Н. 
Филчев. Много прокурор-
ски правомощия, засягащи 
основни права и свободи, 
като задържане под стра-
жа, разрешения за обиск и 
претърсване, бяха предо-
ставени на съда. Пак тогава 
в НПК беше записано, че 
жалбите срещу задържането 
под стража се разглеждат в 
открити заседания, осигу-
ряващи състезателност на 
процедурата habeas corpus и 
равенство на процесуалните 
оръжия. По силата на бито-
ви аргументи като митична-
та претовареност на съдиите 
обаче този принцип не беше 
въведен и при обжалване 
на определенията, с които 
мярката за неотклонение 
„задържане под стража” е 
потвърдена.

С необичаен тон, на ръба 
на политическата корект-
ност, Европейският съд 
констатира, че в българ-
ските съдилища битуват 
практики, отречени от него 
преди десетилетие. Подобно 
на делото Николова, като в 
нелепо deja vu, преди да раз-
гледа жалбите срещу задъ-
ржането под стража на К.Б., 
СГС ги е изпращал за ста-
новища от Прокуратурата. 
Тези становища обаче не са 
предоставяни на жалбопо-

дателя. Така той е лишен от 
възможност да организира 
защитата си срещу фактиче-
ските и правни аргументи на 
процесуалния противник. 
Поради това, както преди 10 
години, Съдът констатира, 
че е нарушен принципът 
за равенство на оръжията, 
осигуряващ откритост и 
състезателност на проце-
дурата за контрол върху за-
конността на задържането. 
Така 10 години след първите 
дела, загубени от държавата 
в Страсбург, пак ние плаща-
ме за съдийско безхаберие. 
Нарушението, причинено 
от неизпращане на про-
курорските становища на 
задържания, не произтича 
от закон. Това е ретроградна 
съдебна практика, улеснява-
ща само „колегите – проку-
рори”. Както беше посочено, 
нейната противоправност 
е призната отдавна с Реше-
ние на Европейския съд, 
задължително за всички в 
България. Заради служеб-
ната им роля и гарантирана 
независимост, съдиите са 
длъжни да знаят и да спазват 
закона. Ето защо отказът на 
СГС да се съобрази с реше-
нието „Николова” е груба 
професионална небрежност. 
За съжаление случаят К.Б. 
не е изолиран. Участвал 
съм в дела, при които съдии, 
заради които държавата 
нееднократно е осъжда-
на в Страсбург, системно 
и старателно изработват 
идентични нарушения. Тези 
рецидиви изразяват престъ-
пна самонадеяност, която 
ерозира идеята за закон-
ност в правораздаването. 
Въпреки това, за разлика 
от другите професии, про-
фесионалните деликти на 
магистратите остават безна-
казани. Нещо повече, често 
най-драстичните правона-

рушения, за които държа-
вата е осъдена в Страсбург, 
се оказват трамплин за ка-
риерно израстване на съдии 
и прокурори. В основата на 
този юридически, морален 
и политически парадокс е 
непознаването на европей-
ското право и в частност на 
КЗПЧОС. Макар да няма 
пряка връзка с делото К.Б., 
емблема на такова правно 
невежество е Тълкувател-
но решение № 3/2004 г. на 
Общото събрание на граж-
данските колегии (ОСГК) 
на ВКС. То е посветено на 
Закона за отговорността на 
държавата и общините за 
вреди (ЗОДОВ). На фона на 
критиките от Европейския 
съд, заради ограничения 
материален обхват и нее-
фективността на ЗОДОВ, 
се очакваше, чрез разшири-
телно тълкуване, да бъдат 
преодолени някои негови 
празноти. Вместо това, в т. 
8 на Тълкувателното реше-
ние, върховните съдии, в 
драматично противоречие 
с презумпцията за невино-
вност, решиха, че хората, 
спрямо които наказателно-
то производство е прекрате-
но по давност, са „виновни 
извършители”. 

Така жертвите на мудност-
та и безхаберието на съдебна-
та система бяха приравнени 
от нея с престъпниците и 
съответно бяха лишени от 
право на обезщетение по ЗО-
ДОВ. Явно, за да са в унисон 
със законодателните недо-
мислия, висшите ни съдии 
съвсем непринудено изра-
ботиха поредното съвсем си-
гурно основание за осъждане 
на държавата. Направиха го 
чистосърдечно, безкористно 
и за наша сметка. 

www.eurorights-bg.org/
Страницата подготви 

Евгений Кайдъмов
вотовото зад заддържаържарр не,не, , съссъс съдесъдед бб рр дд рр ,, дд фф рр цц р др д

С редакцията на в-к БГ БЕН се свърза на-
шият сънародник Иван Копринков, който 
сигнализира за поредния мамещ работо-
дател на Острова и остави неговите 
данни, за да имат българите (строители) 
едно наум, попадайки на името Abbey 
Ceiling Interior, и предлагащия им работа 
арабин със звучно име Гамел.

- Започнахме една къща по поръчка на 
компанията Abbey Ceiling Interior, която се 
държи от един известен сред българите 
в Лондон арабин на име Гамел. Къщата 
се намираше в Хамстед и трябваше да 
се ремонтира до ключ – врати, къртене, 
пластеринг, водопровод, плочки, боя-
дисване. Гамел плащаше на порции, като 
проточваше всяко едно заплащане, и на-
края ми дължеше около 1400 паунда, тъй 
като останах да направя довършителните 
работи и през последните 2 седмици рабо-
тих сам. Суми в по-малък размер останаха 
недоизплатени и на останалите момчета от 
строителната бригада, които приключиха 
работата по къщата по-рано. Поръчителят 
остана много доволен от работата. След 
приключването на ремонта къщата тряб-
ваше да бъде сдадена на общината. В този 

момент ми бе заявено, че няма да ни бъдат 
доизплатени сумите поради това, че не сме 
желаели повече да работим за него. А в 
действителност ние просто искахме да си 
получим остатъка от парите, преди да се 
ангажираме с друга работа. 

Обърнахме се до някои правни инстан-
ции, но не получихме удовлетворителен 
съвет. Накрая решихме да заведем  дело 
чрез Employment Tribunal. Според про-
цедурните условия, трябва да уведомим 
лицето в писмен вид и в 28-дневен срок 
да получим отговор от него и евентуално 
да се споразумеем. След изтичането на 
този срок формата ще бъде внесена в 
съда, откъдето ще бъде насрочена дата за 
дело. Ако лицето не се яви на делото, то ще 
бъде спечелено от нас. За периода, през 
който работихме на този обект, редовно 
сме издавали фактури за различните ни 
дейности. 

Разбирам, че донякъде е прибързано да 
се коментира този случай при условие, че 
тепърва официално ще се решава казусът 
по него. Целта на моето обаждане обаче 
е да предупредя нашите сънародници за 

услугите на това лице, защото то редовно 
набира и работи с български контрактори. 
Тази негова схема за удържане на заработе-
ни пари е изпитана и над 15 българи вече 
са се опарили от дейността на г-н Гамел за 
последната година. Обикновено те биват 
принуждавани в процеса на работа да се 
преместят на друг обект или да се приемат 
нови и неизгодни условия за работа. При 
евентуален отказ автоматически им се 
заявява, че последната дължима сума ще 
им бъде удържана. Компанията Abbey 
Ceiling Interior излиза на първите две ме-
ста в Гугъл при набиране на името (http://
www.townpages.co.uk/suspended-ceilings/
london.asp). По мои наблюдения обаче 
българите се свързват с въпросното лице 
предимно чрез други българи. 

Обръщам се към читателите на вестник 
БГ БЕН и с лична молба за правен съвет в 
случай, че са попадали в подобна ситуация. 
В нормална държава като Великобритания 
трябва и да съществува ефикасен меха-
низъм, който да противодейства на това 
ограбване на хората.

Телефон за връзка с 
Иван Копринков – 07533 381 670

Адрес на Employment Tribunal :
Employment Tribunal / Ground Floor / Victory 
House / 30-34 Kingsway / London / WC2B 6EX
Тел.: 020 7273 8603; Факс 020 7273 8686

Едно име за вашия черен списък:
Abbey Ceiling Interior Ltd. 

Адвокатд ното му минало и с тежест-
б С

по смисъла на чл.5§3 от
К

Друг порок на НПК, уста-

Защо съдът в Страсбург отново Защо съдът в Страсбург отново 
налага промени в българския НПК?налага промени в българския НПК?
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UK петифурки

И Дейвид Камерън се притесни от възхода на либералите

Успешното представяне 
на лидера на Либерално-
демократическата пар-
тия Ник Клег в първия 
телевизионен дебат преди 
парламентарните избори 
във Великобритания из-
веде формацията начело 
в проучванията на обще-
ственото мнение. За пръв 
път лидерите на основните 
британски партии се съгла-
сиха на телевизионен дебат 
в американски стил, като 
отделиха основно внима-
ние на вътрешна-
та политика. 

Проучване на 
социологическата 
агенция BPIX за 
вестник «Mail on 
Sunday» показва, 
че подкрепата за 
либералдемокра-
тите се е увеличила до 32%, 
докато Консервативната 
партия има 31%, а лейбъ-
ристите - 28%. Само преди 
седмица подкрепата за Ли-
бералнодемократическата 
партия беше в рамките на 
18-20%.

Резултатите от най-
авторитетното проучва-
не след проведения в 
четвъртък телевизионен 
дебат с лидерите на трите 
партии представляват не-
очакван обрат от 30%. Това 
е първото в историята на 
Великобритания проучва-
не, което дава преднина 
на тази партия, която по 
традиция е трета по важ-
ност след Консервативната 
и Лейбъристката партия. 
Експерти обаче смятат, че 
преднината на либералде-
мократите е щастливо сте-
чение на обстоятелствата 
и може да спадне преди 
самите избори, които са 
на 6 май.

Лидерът на либералде-
мократите Ник Клег се 
оказа победител в първия 

предизборен дебат във 
Великобритания, според 
експресно проучване на 
телевизия ITV. Клег, чиято 
партия може да се окаже 
балансьор, ако изборите 
на 6 май доведат до не-
стабилен парламент, бе 
определен за победител 
от 43% от 4 хиляди анке-
тирани в проучването, 
осъществено от телеви-
зията - домакин на 90-
минутния дебат. Лидерът 
на главната опозиционна 

партия Дейвид Камерън 
отбеляза 26% в своя полза, 
докато премиерът Гордън 
Браун получи одобрението 
на 20% от анкетираните. 
Според 11% от участвалите 
в експресното допитване 
нито един от тримата не е 
победител в дебата. 

Значителна преднина 
за Нийл Клег посочи и 
проучване на обществе-
ното мнение, проведено 
от вестник «Sun». След 
първия кръг от дебатите 
за Крег са гласували 51% 
от избирателите. Лидерът 
на консерваторите Дейвид 
Камерън е спечелил сим-
патиите на 29%, а настоя-
щият премиер и лейбърист 
Гордън Браун са подкре-
пили 19% от запитаните. 
Най-обсъжданите теми 
на TV дебата бяха здра-
веопазването, социалните 
придобивки, данъците, 
ядреното оръжие, армията, 
образованието и законода-
телната дейност. 

Според вестник «The 
Guradian» Клег е спече-

лил симпатиите с няколко 
ефектни изявления, чийто 
смисъл се заключава в 
това, че британските из-
биратели не трябва да си 
мислят, че могат да избират 
само между две партии, 
които последователно са 
управлявали страната в 
продължение на 65 години, 
давайки едни и същи обе-
щания, системно наруша-
вайки ги.

Националните избори 
се очакват на 6 май, а ми-
лиони гласоподаватели все 
още не са решили как да 
гласуват и 90-минутното 
излъчване на живо беше 
ключова за кандидатите 
възможност да постигнат 
преимущество в кампа-
нията. 

«Мисля, че имаме фан-
тастичната възможност 
поне един път да направим 
нещата различно», заяви 
лидерът на либералде-
мократите Ник Клег. Той 
увери, че може да помогне 
на една от двете партии да 
състави правителство, ако 
никоя от тях не спечели 
абсолютно мнозинство в 
парламента. 

Оставащите два деба-
та преди изборите ще се 
фокусират върху между-
народните отношения и 
икономиката. Те са на 22 
и 29 април.

Избори 2010:
Възход & Падение

За първи път в 
историята на 

Великобритания 
либералдемократите 

имат шанс да 
спечелят изборите

Пловдивски ученици 3 дни 
спaха на летище в Лондон

12 ученици от Професионална гимназия 
по електротехника и електроника в Пловдив 
и ръководителят им в продължение на три 
дни бяха блокирани на летище “Гетуик” в 
Лондон заради отменените полети, съобщи 
агенция «Фокус».

Авиокомпанията, с която пътували, не е 
осигурила нито храна, нито хотел. Групата 
е от избрани ученици от гимназията, които 
са били три седмици на стаж в компютърна 
фирма. Родителите на един от учениците по-
паднали на превозвач, който е поел ангажи-
мент да докара децата до България. Фирмата 
е гоцеделчевска и в момента има два автобуса 
с екскурзианти в Италия. Хората от единия 
автобус са се съгласили да го освободят, като 
се съберат всички на едно място. Родителите 
са платили капарото, а директорът на учи-
лището е обещал да намери тези пари и да 
покрие транспортните разходи.

Британците - пияниците на ЕС
Британците са най-големите консуматори на 

алкохол в Европейския съюз и всеки четвърти 
в Обединеното кралство признава, че участва в 
купони със солидни количества алкохол, гласи 
публикувано днес европейско проучване.

Британците, когато пият, не си поплюват - 
43% от тях казват, че всеки ден изпиват едно 
до две спиртни питиета, 24% признават за 3-4, 
12% - между 5 и 6, 6% - от 7 до 9, и други 6% - 
10 или повече питиета. 24% от поданиците на 
Обединеното кралство твърдят, че по време 
на купони изпиват най-малко 5 чаши алкохол. 
След тях са италианците с максимум 4 питиета 
дневно. Като цяло за ЕС 24% от гражданите 
твърдят, че не близват алкохол, като начело по 
брой на въздържатели е Португалия, където 
42% от анкетираните заявили, че през послед-
ните месеци не са изпили и чаша алкохол. Ан-
кетата е проведена сред 27 хиляди пълнолетни 
граждани на 27-те страни-членки на ЕС.

«Манчестър юнайтед» отново
е най-скъпият футболен отбор
Английският шампион «Манчестър юнай-

тед» беше определен за шеста поредна година за 
най-скъпия футболен отбор в света от списание 
«Форбс». Въпреки че стойността на «червените 
дяволи» е намаляла с 2% в сравнение с миналата 
година до 1.835 млрд. долара, те са далеч пред 
втория «Реал» (Мадрид). Класацията е напра-
вена на база данни за приходите на всеки клуб 
от телевизионни права, спонсорски сделки, 
продажба на билети и фен артикули. Общата 
стойност на 20-те водещи футболни клуба е 
намаляла с 8.5% в сравнение с миналата година. 
Според изданието най-неприятният извод от 
изготвената класация е все по-увеличаващото 
се разделение между богатите и останалите 
клубове. Данните на «Форбс» сочат, че първите 
пет отбора в подреждането общо имат три пъти 
по-големи приходи от последните пет и тази 
тенденция се повтаря. Посочват се примерите с 
първите пет отбора в класацията - «Манчестър 
юнайтед», «Реал» (Мадрид), «Арсенал», «Бар-
селона» и «Байерн» - които си сътрудничат с 
множество чуждестранни компании. Спонсор 
на екипите на «червените дяволи» от следващия 
сезон ще е американската финансова група Aon, 
а доставчик на екипите им е друга американска 
компания - Nike.

Великденски сладкиш на 189 години
91-годишната британка Нанси Тайтман 

притежава най-старата великденска кифла в 
света, съобщава в. «Дейли телеграф». Кифла-
та е била произведена преди 189 години, тоест 
през март 1821 г., за тогавашния Великден. Тя 
е била изпечена във фурна в Лондон, собстве-
ност на прапрапрадядото на Нанси - Уилям 
Скинър. Кифлата е дело всъщност на сина 
на Уилям, който му помагал в магазина по 
Великден. Момчето решило да подари на 
майка си по повод празника великденския 
сладкиш и дори го украсило със захаросани 

плодове.
Кифлата и до днес 

е запазена в кутия-
та, в която синът на 
Уилям я поднесъл на 
майка си. На кутията 
са изписани месецът 
и годината на произ-
водство. Британката 
Нанси Тайтман наследила кифлата от майка 
си. Днес сладкото изделие, разбира се, не е 
така бухнало, както преди 189 години и е 
доста потъмняло, но не е мухлясало. То по-
скоро прилича на шоколадова курабийка, а 
захаросаните плодове са като шоколадови 
пайети.

 Британските консерватори
искат разследване за 

въздушната забрана над 
Острова

Британските консерватори настояха днес 
за публично разследване защо въздушното 
пространство над страната беше затворено 
за цели 6 дни след избухването на исландския 
вулкан, предаде Ройтерс. Късно във вторник 
забраната за полети беше вдигната, а британ-
ската служба за въздушен контрол разхлаби 
предишните правила, спиращи самолетите да 
летят дори и при най-малкото съдържание 
на пепел в атмосферата. Времето, нужно за 
вдигане на блокадата, както и отговорът на 
правителството, се превърнаха в полити-
чески въпрос само две седмици преди пар-
ламентарните избори във Великобритания. 
Торите, които според последните прогнози 
имат преднина, обвиниха кабинета на Гордън 
Браун в твърде мудна реакция на кризата 
и поискаха специална проверка. Нискота-
рифната авиокомпания «Изиджет» (EasyJet) 
междувременно оповести, че затварянето 
на небето й е струвало близо 50 млн. паунда 
(57 млн. евро) и ще търси компенсация от 
правителството.

Най-скъпият килим в света бе 
продаден за 6,2 млн. паунда
Персийски килим от 17 век постави нов 

световен рекорд, след като беше продаден 
за 6,2 милиона паунда, в рамките на търг, 
организиран от аукционна къща «Кристис» в 
Лондон, Великобритания, пише британският 
таблоид «Дейли Мейл». Цената е 20 пъти 
по-голяма от първоначално определената. 
Купувачът, който пожела да запази аноним-
ност, е бил аплодиран от присъстващите на 
търга. Предишният подобен рекорд беше 
2,3 милиона паунда за копринен килим, за 
който също се смята, че е бил направен през 
17 век, допълва БГНЕС. «Този килим има 
страхотен чар, лекота и равновесие, смесени 
с невероятен дизайн», заяви представител на 
аукционната къща.

Същевременно говорител на «Кристис» 
заяви, че този килим отразява таланта на 
тъкачите от иранския град Керман, които 
без съмнение са били сред най-изтъкнатите 
и влиятелните в занаята.

Играчите на «Челси» се 
обезценили с 40 млн. паунда
Общата стойност на играчите на «Челси» 

за изминалата година е паднала с 40 млн. 
паунда (45 млн. евро) в сравнение с преди-
шната, сочи проучване на вестник «Таймс». 
За 2009 г. съставът на лондончани е струвал 
общо 247.5 млн. паунда (280 млн. евро), до-
като през 2008 г. е бил 287.1 млн. (325 млн. 
евро). Според изданието това се дължи на 
все по-застаряващите звезди на «Челси» и 
липсата на нови попълнения. Откакто дойде 
на «Стамфорд бридж» преди началото на 
сезона, Карло Анчелоти е привлякъл само 
Юрий Жирков от ЦСКА (Москва) за 20 млн. 
евро и Даниел Стъридж от «Манчестър сити» 
със свободен трансфер. Според вестник 
«Таймс» собственикът Роман Абрамович е 
притеснен от тази тенденция, защото няма 
как да постъпят пари от трансфери на играчи, 
ако се наложи. Също така той не е доволен 
от факта, че футболистите продължават да 
взимат високи заплати, въпреки че голяма 
част от тях са надхвърлили 30 години и не са 
в най-добрата си форма. За миналата година 
«Челси» е платил общо заплати за 155.2 млн. 
паунда (175.7 млн. евро), докато за 2008 г. 
тази сума е била 160.6 млн. паунда (181.8 млн. 
евро). За 2008 г. обаче са включени и компен-
сациите за уволненията на Жозе Моуриньо 
и Аврам Грант, които надхвърлят 25 млн. 
паунда (28.3 млн. евро).

Лидерът на консервато-
рите Дейвид Камерън вчера 
обърна посоката на крите-
риите си и насочи преди-
зборната си кампания срещу 
либералдемократите, които 

в последните дни дръпнаха 
по популярност и пред двете 
основни партии на Острова. 
В поредица от интервюта 
и предизборни речи той 
призова избирателите да не 

гласуват за либера-
лите въпреки до-
брото представяне 
на лидера им Ник 
Клейг. 

За да убеди бри-
танците, Камерън 
повто ри  не кол -
кократно слогана 
«Гласуваш за Клег, 
получаваш Браун». 
В отговор Клег кон-
трира, че «гласът за 
либералдемократи-
те е глас за либерал-
демократите - нито 
повече, нито по-
малко», и каза, че е 
уморен да обяснява 
как партията му не 
се обвързва с друга 
партия.

През уикенда ли-

бералите изненадващо из-
лязоха в социологическите 
проучвания и пред консер-
ваторите, и пред управлява-
щите лейбъристи. Изследва-
нето на агенция YouGov от 
понеделник също продължи 
да дава преднина на Клег с 
един процент пред консерва-
торите (33 към 32%), докато 
лейбъристите остават трети 
с 26 на сто подкрепа. 

За пръв път в историята на 
Острова се случва друга пар-
тия, освен вигите и торите, 
да бъде първа политическа 
сила. Много наблюдателите 
коментират, че тази тенден-
ция показва недоволство от 
статуквото сред британско-
то общество.

Системата за разпределя-
не на гласовете и мандатите 
обаче е такава, че в крайна 
сметка полза имат лейбъри-
стите, които при този сцена-
рий вероятно ще успеят «на 
косъм» да съставят собстве-
но правителство.

The Sunday The Sunday 
ExpressExpress

Бившият Бившият 
китарист на китарист на 
легендарните легендарните 
Куин, Куин, 
Брайън Мей, Брайън Мей, 
стартира стартира 
кампания за кампания за 
защита на защита на 
лондонските лондонските 
лисицилисици
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Между Бай Ганьо в Европа 
и Оксфордската запетайка

Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В голямото 
приключенско изпитание на емигрантското битие 
малките случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, можеш да 
откриеш своята истина и сам да решиш да бъдеш 
или да не бъдеш главният герой в сериала на своето 
ежедневие. Приятно четене.

ОЧИ В ОЧИ

АЛБИОН

БАЛКАНСКИ СУБЕКТ

Политпеснопойка 
1944-1989

(Първа част)
Ивайло Тончев, 
lavrentiiberia@dir.bg

Наскоро открих в един антиквариат 
шеллакова плоча от 1950 с „Напред с 
Червенков в сърцата ни!”, изпълнена 
от Хор на моряците от Варна. Примигах 
и дълго се колебах дали да я купя. В 
крайна сметка, залята с боя и нагъната, 
в такъв вид нямаше да мога и 1 път да 
я чуя. Все още някой не иска с песен да 
открием истината за живота.

Пее ли ви се? На мен не особено. 
Но рекох, така и така се задават из-
бори при вас на Албиона, що ли да не 
разгъна акордеона и не ви попея? Ей 
така – по комсомолски безкористно. Да 
ви заредя едни стари шлагери с дъх на 
кампучийско кафе и вкус на картонен 
трабант. О кей, не ме замеряйте. Изнер-
вени сте, знам. Но всяка държава, на 
чиято територия живеете, има перио-
дично нужда от вашата политическа 
бодрост. Особено Британия и особено 
сега. Разберете го и това. 

„Свири Хармонико”
През 1951 г. с първия филм на съвре-

менна и масова тематика - „Утро над 
родината”, зазвучава и тази песен. 
Обожавам тази част, в която се канят 
бледите и сами другари да се при-
съединят към бурното младежко во-
йнство, което ще преобрази държавата 
и тя ще стане „красива като градина”. 
Песента се харесва и се пее от хиляди 
младежи по бригадите, поне според 
официалната пропаганда. На моите 
бригади през 80-те не пеехме такива 
песни, а гледахме да крадем кофи и да 
си надписваме бройките. Съвсем в духа 
на времето, вече знаехме, че всичко е 
само илюзия.

„Хей, поле широко” 
(„Партизан 

за бой се стяга”)
Две от песните, създали епоса за 

партизаните. Налагало се е да се из-
бистри явно представата за характера 
на пикника на легендарните антифаши-
сти, похапващи екохрана от мандрите 
из Балкана и чакащи all-clear сигнал 
от братушките. В тези две песни има 
изградени два чутовни образа, чиято 
богатирска мяра за справедливост 
някак трудно се свързва с Априлската 
линия, които после се е налагало да 
прокарват.

„Пред нас са блеснали 
житата” („Марш на 

септемврийчетата”)

Пътепис в пет части

Здравка Владова-
Момчева, 
http://zdravkam.blogspot.
com 
Трета част

Пътят се вие край освете-
ните крайречни булеварди на 
сръбската столица. Опитвам 
се да се почувствам като ту-
ристка и наблюдавам светли-
ните, натежали като гирлянди 
над огледалната ленива вода. 
Неочаквано скупчване на 
коптори, наблъскани в под-
ножието на социалистически 
панелки, ме сепва от есте-
тическия унес. Мизерията, 
която виждам, граничи с 
митология! Без ред и ули-
ци, неописуемо изкривени, 
уродливи, полуизгнили и 
килнати на всички посоки, 
против законите на гравита-
цията, тези последни заслони 
на човешкото достойнство 
просто стърчат, поругани от 
нищетата. Нескопосаните им 
талашитени стени се олю-
ляват в христово страдание 
сред опънати въжета с пране, 
самотни електрически круш-
ки и купчини отпадъци от 
всякакво естество. И всичко 
е някак компактно, последно, 
изтикано от хорския егоизъм 
в една огромна купчина безна-
деждност. Човешко бунище, 
все пак пълно с живот. В гла-
вата ми, естествено, започват 
да звучат неистовите ритми 
от музиката на Брегович, 
мяркат се кадри от филмите 
на Костурица и преди да се 
разсмея в опустошителен 
плач, погледът ми се закача в 
едничката видима утеха, която 
гордо стърчи над този погром 
на бедността. Една сателитна 
антена! Тази шамандура на 
цивилизацията, разкандил-
кана върху вълнообразните 
керемиди на полуотнесена 
във времето и пространство-
то къща. Побърквам ли се, 
или пък ми се привиждат 
сюрреалистичните демони 
на Дали? Защото, наистина, 
в изкривеното и уродливо 
време-пространство, размито 
в хаоса, където всичко е непо-
требно и едновременно с това 
всичко може да влезе в работа, 
като стожер на порядъка, за-
бит в цивилизованото небе на 
21 век, блести една сателитна 
чиния. И в нея сигурно като 
в някакво НЛО на надеждата 
човеците от белградското 
гето, също като други човеци 
от всички гета по света, из-
пращат ненужните си мечти 
нанякъде, където преди това 
са изгубили правото си да се 
махнат оттук, да живеят нор-
мално, да бъдат щастливи.

Посвещавам тези редове 
на моите духовни учители, 
Салвадор Дали и Бог. Според 
правилото за оксфордската 
запетайка, трябва да я използ-
вам в случаите, когато искам 
да избегна двусмислеността. 
В този пример тя откроява 
двама мои духовни учители 
– Салвадор Дали и Бог. Ако 
поставя запетайката пред 
„и- то” в същото изречение, 
макар и в противоречие с 
българската пунктуация, ще 
се окаже, че посвещавам го-
реказаното на неизречен брой 
мои духовни учители (Ботев, 
Яворов, Паулу Коелю/, ама без 
да ги назовавам/), Салвадор 
Дали и Бог. Нещо променя ли 
смисъла? Никак, ама никак 
не го променя. За ужаса на 
бедността оксфордските пра-
вила са безсилни. Смисълът е 
само един, без препинателни 
знаци, без думи дори. Той е 
в жигосващото усещане за 
вина и безсилие, в инстинкта 
да избягаш, да се скриеш от 
реалността, съзнавайки, че 
с един хляб не можеш да на-
храниш пет хиляди гладни, че 
родените в робство нямат ни-
какъв Ханаан. И че на онези, 
които са дръзнали да скитат 
из пустините на живота си в 
търсене на обетованата земя, 
им е дадена единствената за-
блуда да умрат с надеждата 
за нея. Като няма хляб, яжте 
пасти, мои братя, бедни мои 
братя – възкликва шашарди-
саният ми, образован ум, кой 
знае защо съединил в общ 
цитат Мария Антоанета и 
Смирненски.

Ала най-страшно е, когато 
няма с какво да нахраниш 
душата си.

Хърватска
Хърватска се разтегля като 

отегчително дълъг конспект 
в мастилените страници на 
нощта. Магистрали, тирове, 
посивели от взиране лица, 
пътища за навсякъде, пътища 
за никъде и аз в този дено-
нощен транзит, без да зная 
посоката, примирена със ско-
ростта на инерцията. Иска 
ми се да се помоля, не мога да 
заспя в боботенето на мрака 
и само натрапливият рефрен 
на единствената молитва, 
която знам, ме люлее в ома-
гьосан кръг. „Отче наш, Ти, 
Който Си на небето...” А как 
беше по-нататък? А как ще 
бъде по-нататък? Какво е по-
нататък?

На 40 години би трябвало да 
се интересувам само от това, 
какво има в чинията ми. Това 
изказване се е забило в па-
метта ми още от студентските 
години, когато на купоните в 
Студентския град се наелек-
тризирахме от надежди за 
големи промени и вярвахме, 
че ние сме избраното поко-

ление, което ще пресътвори 
България. Тогава един при-
ятел ме срази с въпросното 
изречение. Не, той в никакъв 
случай не беше циник. Просто 
през младежкия си идеализъм 
беше провидял и бъдещето. 
„Искам СЕГА да направя нещо 
истинско и голямо” – каза 
той. – „Защото, когато стана 
на 40, ще се интересувам само 
от това, какво има в чинията 
ми.” Случайно това лято го 
видях отдалеч. За себе си той 
се беше оказал абсолютно 
прав. А аз, въпреки въпро-
сите, които задавам, пътувам 
днес към пълната си чиния 
оттатък Ламанша. Обаче все 
още се опитвам, опитвам се 
да виждам отвъд нея, любо-
питно ми е има ли хоризонт 
и това, дето закрива слънцето, 
планини ли са, или просто на-
трупана купчина блага върху 
въпросната чиния? Навън, 
през прозореца на автобуса, 
все още кичестите августовски 
дървета край магистралата ми 
изглеждат като тревопасни 
праисторически чудовища, 
лениво устремени в посоката 
на вятъра. Стада от фантазии 
в една обикновена транзитна 
нощ. Само аз не спя, опитвам 
се да доловя какво сънуват 
спътниците ми, дали пълни 
чинии, или просто някой 
кадър от дома?

В една от най-популярните 
философии на западната кул-
тура е залегнала идеята за 
позитивното мислене. Човек 
трябва да се научи да живее 
в мир и хармония със себе 
си и безрезервно да вярва, 
че може да постигне своите 
цели. Провалите идват, за 
да го научат, че може би не е 
тръгнал във вярната посока. 
Че вместо талантлив артист, 
той е бил предназначен да 
стане талантлив метач, на-
пример. И това би трябвало 
да го направи адски щастлив, 
защото е намерил истинска-
та пътека за собствената си 
реализация и е постигнал 
стопроцентов успех! От го-
дини искрено се старая да се 
поставя в подобна нирвана. 
Но съм прекалено мистична 
поради проклетата си балкан-
ска природа. Рациото някак не 
ми пасва на паулукоелювските 
залитания, на спонтанните 
изблици от любов и омраза, 
които ме разтърсват с ботев-
ска страст. Вярвам в поличби, 
а безумните надежди в чудеса, 
въпреки безнадеждността на 
съвремието, ме хвърлят в едно 
безкрайно, детинско очакване 
нещо да се случи, нещо да ме 
събуди от действителността. 
И нещо да ме върне в онази, 
истинската версия на живота 
ми, в която, уви, и до ден-
днешен не живея. 

(Продължава в брой 9)

Да, беше време власт-
та народна да “разпери 
крила” над младите соц-
бицепси и да ги натири 
в житата със знамето на 
Димитров. Легендарни-
те септемврийчета от 
житата днес, уви, бро-
ят всяка стотинка от 
пенсията си и се чудят 
откъде да вземат пари 
за лекарства.

„Една 
българска 

роза”
България е вече от-

ворена към света, за-
щото й трябват долари. 
Природата й все още 
е девствена, а плажо-

вете – неоглозгани от капитализма. 
Идилична картина на началото на ту-
ризма по Българското черноморие и 
онези черно-бели филми на плажния 
соцфлирт киностудио “Бояна”. Уупс ...и 
една българска роза гратис.

“Панаири, панаири...”
Бригадирите вече бяха наляли осно-

вите – време бе да текнат държавните 
поръчки, панаирите, шарените люлки и 
небет шекерът. А и Лилито беше една 
идея по-сговорчива, имаше навика 
да отвори уста, преди да си е видяла 
хонорара.

„Посвещение”
“Партизаниии, партизании, на челата 

със звезди...” Как да забравим тази пе-
сен, която изстреля Петър Чернев на 
върха на популярността му да прави 
кросове „задъхан по склона, след тях-
ната колона”. Излязла в края на 70-те, 
тя вече нямаше претенции за връзка 
с народната традиция, а подкара по 
добре павираната естрадна насока, 
в която героичният партизанин бе 
трансформиран в звездочела бойна 
единица.

„Моя страна, моя 
България”

Един малко странен химн на любовта 
към България. Връщането у дома през 
70-те бе пълна абстракция, просто за-
щото от дома бе трудно да излезеш. А 
като не можеш да излезеш, как да се 
върнеш?

„Детски спомен”
Тази песен бе наводнила радио и тв 

ефира по време на перестройката. „Ти 
лети, лети детски спомен жив, връщаш 
ни отново в онзи чуден свят.” А бе вече 
е късно за връщане, защото годините 
си доизтичаха заедно с комунизма. И 
се появиха първите копнежи на хората 
за красота и за това да вървиш един 
следобед „без цел и посока”.

****
Треперете ! Иде Политпеснопойка 
2 – Годините на Свободата

(продължава в брой 9/188)
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През април излезе от печат новото и разширено издание на до-
бре познатата ви от страниците на в-к БГ БЕН книга «Що е то Лондон 
и що прави нашенецът там?» на Никола Филипов. Тя се превърна 
и в неочакван бестселър - най-продаваната книга в РЕП-овете на 
летище София, в складовете и магазините за български стоки в 
Лондон и на някои други места. Междувременно два нейни раз-
каза получиха награди на литературни конкурси. През 2008 г. «Кога 
ще ги стигнем» (публикуван от в-к БГ БЕН през миналата година) е 
класиран на второ място измежду стотина участници в конкурс за 
най-добър емигрантски разказ на издателство «Балкани» - София, 
а през 2009 година «Щастието не е за богатите», чийто оригинал 

е написан на руски език, е класиран в литературен конкурс на 
рускоезичната преса в Лондон.

Във второто допълнено издание на книгата са включени 
десетина нови разказа. От нея не само ще разберете защо 
река Темза почти половината време тече обратно - от море-
то накъм изворите си и защо, общо взето, англичанките са 
по-грознички от украинките. От тази книга се научава как 
може да се вземе английска пенсия, без изобщо да сте рабо-
тили в Англия и как може да се ползва безплатно английско 
здравеопазване, образование или правна защита, без да сте 
станали британци.

ТЪРСИ СЕ

Никола Филипов, niki-
fi lipov@yahoo.co.uk
След Октомврийската 

революция в Русия възник-
ва недостиг на мъжко насе-
ление, защото освен жерт-
вите на войната, милионна 
белогвардейска армия се 
разселва из Европа. Но… 
този недостиг е символичен 
в сравнение с реалности-
те след Втората световна 
война. Милионите убити 
няма кой да ги замести. 
Равновесието между поло-
вете се нарушава за поко-
ления напред. И в днешно 
време чак, за да се докопа 
до съпруг, украинката и 
рускинята водят яростна 
борба срещу многобройни 
съпернички. 

В същото време, освен 
белогвардейците и полската 
армия, Лондон е приютил 
и непрекъснато приютява 
емигранти от цял свят – пре-
димно мъжко население. 
Един рай за рускините – 
място, където те могат да 
намерят мъж за любовник, 
за съпруг, за баща на своите 
деца… Вестниците в Лондон 
ежедневно публикуват обяв-
ления от Светлани, Татяни, 
Оксани, Олги и Людмили, 
търсещи своя жених. 

Лондон е космополитен 
град. Има всякакви… Как-
ви са емигрантите? Ако се 
направи проучване, навяр-
но осемдесет процента от 
тях са несемейни – стари 
ергени, вдовци и вдовици, 
разведени или нещастни… 

След всяко публикува-
но обявление, че търси 
приятел или бъдещ съпруг, 
кандидатката получава-
ла десетина-петнадесет 
обаждания. Няколко от тях 
завършвали с уговаряне на 
среща, която в повечето 
случаи изобщо не се осъ-
ществявала. Рядко можело 
да си намериш приятел от 
едно-две обявления. На-
вярно и вероятността да си 
намери човек приятелка от 

обявления в рубри-
ката “Запознанства” 
е в полза на мъжете. 
Може да се пробва. 

Рано сутрин теле-
фонът звъни. “Колко 
пъти в седмицата и 
по колко сте готов 
да плащате?”, пита на 
руски ласкав женски 
глас отсреща. Още 
сънен, едва съобра-
зяваш, че твоята 
обява е излязла и 
първи бързат да те 
ангажират прости-
тутките. До вечерта 
получаваш още ня-
колко позвънявания, 
вече без материални 
изисквания. Разгова-
ряш и подбираш спо-
ред възраст, образование, 
пушене, пиене, хоби… При 
насрочената среща разби-
раш, че тя била тук с дъще-
ря си и търси някой балама 
да им плаща квартирата, 
храната и всички остана-
ли разходи. Обикновено 
се представя за вдовица, 
по-рядко разведена, но… 
дявол знае коя е и каква е.

Следващите два-три дни 
позвъняванията са повече. 
Отсяваш и уреждаш за 
всяка вечер по една среща. 
Колко е убедителна тази 
възрастна интелектуалка, 
че цял живот не е успяла да 
се свърже с никакъв мъж и 
ти си първият, с когото се 
среща и на когото възлага 
всичките си надежди и ця-
лото си бъдеще. Интересно, 
уж скромна и честна же-
ница, а вече крои планове 
какво щели сме да правим 
при следващата среща и 
какво по-нататък… А аз 
вече съм решил, че няма 
да има следваща среща, и 
то не заради това, че докато 
аз изпих една бира, тя успя 
да гаврътне четири… 

На следващата вечер 
кандидатката говори чети-
ридесет минути за своята 
култура и интелигентност, 
разпитва за хобита и крои 
планове за ходене по театри 

и музеи, та да видели хора-
та, че и тя на стари годи-
ни си намерила подходящ 
приятел-мъж. Задава и по-
следния въпрос: “Мислите 
ли за интимни отношения 
между нас?” 

“Аз съм нормален мъж, 
така че…” – понечих да от-
говоря на изненадващия 
въпрос. 

“Как не Ви е срам! – 
прекъсва ме, скачайки от 
масата иначе нормално из-
глеждащата кандидатка. – 
Аз съм на петдесет години 
и досега не съм имала от-
ношения с мъж! Само дето 
ми загубихте времето…” И 
т.н., и т.н. 

Засрамих се и се прибрах 
вкъщи. През следващите 
дни ми звъняха доста, до-
като се принудих да сменя 
телефонния си номер. Та 
не разбрах дали наистина 
за мъжете е по-лесно да 
си намерят приятелка… 
Нормална… 

Започвайки веднъж тези 
проучвания, скоро реших 
да продължа с опитите 
си. Пуснах обява, че търся 
запознанство с нормална 
жена. Тогава всяка твърде-
ше, че е нормална, но вина-
ги попадала на ненормални 
мъже. 

Експериментирах и с 
трета обява: “Българин 

във втора младост дарява 
нежност, ласки и любов. 
Звънете, жени от всяка 
възраст и националност”. 
Бях забелязал много обя-
ви, започващи с думата 
“българин”. Явно това сил-
но въздейства на руского-
ворящите дами. 

Руските вестници из-
лизат в петък. В четвъртък 
вечерта обаче ми позвъни-
ха две жени, които търсели 
точно това. Разбрах, че 
вестникът вече е вкаран в 
Интернет. 

На следващия ден теле-
фонът ми загря: 

“Кога започва втората 
младост? Аз съм на 41 г. и 
вече я чувствам…” – изпо-
вядваше се една. 

“Аз съм на 65 и не мога да 
определя още във втората 
младост ли съм, или запо-
чвам трета. Вие вероятно 
сте специалист в тази об-
ласт…” – търсеше разясне-
ния друга. 

“Вие мъж ли сте, или 
жена? Някак си не мога да 
свържа понятието мъж с 
думите нежност, ласки и 
любов…” – споделяше своя 
горчив опит трета. 

“Няколко пъти препро-
читам обявата Ви и искам 
да дойда да живея при Вас” 
– направи ми директно 
предложение жена на 35. 

Оказа се, че неж-
ност, ласки и любов 
в това кризисно вре-
ме са по-дефицитни 
и по-търсени от па-
рите. 

От около 30-40 
обадили се три-
четвърти се пред-
ставиха за литовки. 
Уж си имат вест-
ници на литовски 
език, но… повече 
се доверявали на 
нелитовци. А и ня-
колкото българки 
споделиха, че пред-
почитат информа-
цията на руската 
преса в Лондон. 
Обявите в българ-
ските често били 

фалшиви или вече неак-
туални, а и най-важното 
- сред рускоговорящите 
оставаш анонимна. 

Забравил съм да изключа 
мобилния си телефон и поч-
ти в полунощ ме събужда 
нежен женски глас. Опитва 
се на лош български да ми 
каже колко й харесвала 
моята обява. Рускиня била. 
От няколко години имали 
вила край Слънчев бряг и 
много обичала българите. 
Имали и къща в Брайтън, 
край Ламанша. Оставили 
я сама, всички заминали за 
две-три седмици в Бълга-
рия. Пари имала много, 
само това, което предлагам 
аз, й липсвало. Не само 
пътните – всичко, за всичко 
щяла да ми плати, само да 
отивам при нея тези дни. 

Е-е, докъде стигнахме! 
От първото обаждане, дето 
ме питаха по колко ще пла-
щам, до последното, при 
което предлагат на мен да 
ми плащат. 

И колко? Стока ли са неж-
ността, ласките и любовта? 
Може ли някой да определи 
тяхната стойност? 

Истинските са винаги 
безплатни. А дори най-
скъпо платените не са ис-
тински!

Никола Филипов, nikifi li-
pov@yahoo.co.uk
Много хитроумни българи 

в Лондон забогатяха за сметка 
на сънародниците си. Пускаха 
огромни реклами по вестници 
и телевизия, откриха луксозни 
офиси и почнаха да събират пари 
и паспорти – къде за визи, къде за 
трудоустройство, къде за парич-
ни преводи... Дори свои вестници 
някои започнаха да издават. Сега 
в Лондон няма и помен от техните 
офиси. Те вече разполагат с хоте-
ли край морето, на Пампорово и 
Банско... 

Да пиша за тези вестници ме 
накара една случка, която звучи 
по-скоро като анекдот. 

Двама младежи, бивши съу-
ченици, двайсет и пет годишни, 
попаднали в Лондон. Единият си 
имал приятелка, а другият нямал, 
бил много скромен и му било 
неудобно да излиза с тях. Затова 
двойката тайно дала безплатна 
обява от негово име в български 
вестник: “Младеж на 25 годи-
ни търси запознанство с мо-
миче на подобна възраст, за 
предпочитане непушачка.” И 
написали телефонния номер 
на самотния им приятел. 

Минали седмици, месеци, 
но… никой не позвънил, 
никой не откликвал на обя-
вата. Нямало ли в Лондон 
непушачки, нямало ли не-
ангажирани момичета или 
рядко някой е поглеждал този 
вестник, аз не се наемам да 
твърдя. 

Един ден у въпросния само-
тен младеж попада български 
вестник и той поразгледал 

рубриката за запознанства. Там за 
своя изненада срещнал собстве-
ния си телефонен номер в обява от 
25-годишен младеж. Самият той 
вече навършвал 29 и споделил за 
находката с приятелите си. Когато 
прочели обявата, те се чукнали по 
главата. Та това била същата тяхна 
обява, която се препечатвала неиз-
менно всеки брой в продължение 
на всичките тези четири години 
незабелязана от никого, дори от 
редакторите на вестника. 

Не обвинявайте редакторите! 
Стараят се понякога, горките, 
но… такива сме си ние, бълга-
рите. Те са писали например, че 
ако някой забележи неактуална 
обява, да се обади в редакцията, 
за да я спрат от печат. При една 
моя телефонна проверка се оказа, 
че всичките бяха неактуални, но 
не уведомих редакцията. Помис-
лих си, че ако махнат всичките 

изведнъж, какво ще печатат то-
гава? Значи и аз съм виновен, за 
да бъдат вестниците ни такива, 
заблуждаващи… 

Разисквайки темата за рекла-
мите, ще ми се да опиша как бях 
въвлечен в една измамна схема, 
от която не само че не се облажих, 
ами се наложи да компенсирам 
някои хора от джоба си. 

Полякът Бартек Либицки учре-
ди банка “Орион”. Пусна страхот-
ни реклами по всички вестници, 
издавани в Лондон на полски, 
руски, литовски, български и 
други източноевропейски ези-
ци. Вече нямаше нужда да се 
изпращат пари, неговата банка 
предоставяше нечувана дотогава 
услуга. Издава ти две, три или 
колкото искаш банкови карти с 
логото на “Орион”. Разните VISA, 
MasterCard и тем подобни ряпа 
да ядат. С едната карта внасяш 

в Лондон заплатата си, с другата 
жена ти в Полша или България 
тегли след минути необходимата 
и сума. Ако имаш студентка в 
Америка – няма проблем да пра-
тиш трета карта там... 

Когато и по английската теле-
визия зарекламираха тази новост 
и търсеха сътрудници, реших да 
се включа в благородното дело и 
аз. Отидох в банката – три етажа 
луксозни офиси, оборудвани с 
най-модерна техника. Шикарно 
костюмираният банкер ме по-
срещна и след съответните прего-
вори и инструктажи подписахме 
договор. Един процент от всеки 
превод на привлечени от мен 
клиенти ще се отчислява за мен. 
Значи на всеки сто милиона пре-
ведени лири единият милион ще 
е мой. Ей това е работа! Само през 
изтеклата година бе отчетено, че в 
България са внесени милиарди. 

Постепенно в офисите Бартек 
назначи представителки от всич-
ки тези страни и клиентите се 

насочваха към гишето, където е 
знаменцето на тяхната държава. 

Няколко месеца банката на-
бираше скорост. Понеже в моята 
сметка не постъпваха проценти, 
след някой месец потърсих Бар-
тек. Оказа се, че той вече не е 
там, а има менаджер англичанин. 
Записа си всичко човекът и каза, 
че следващия месец въпросът 
ще се уреди. Следващия месец 
обаче двама-трима клиенти ме 
алармираха, че са внесли пари, а 
не могат да теглят – банкоматът 
не им пуска нищо. Когато отидох 
да търся Бартек или менаджера, 
от тях вече нямаше и помен. 
Един огромен катинар на вра-
тата. Банката фалирала. Добре, 
че повечето от откритите с моя 
помощ сметки “Орион” не бяха 
на българи, иначе ... можеше и 
да не съм вече жив. А с българи 
избягвах да работя заради пре-
дишния си горчив опит. Оказва 
се, че най-опасни са най-големите 
реклами.

РЕКЛАМИ И ОБЯВИ
рр д Щ , рр рр ц

Лв Лондон заплатата си, с другата
жена ти в Полша или България

аснасоочва ааха к към г еише ото, к къ едето ео е 
знаменцето на тяхната държава. ЕКЛАМИ И ОБЯВИ
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Посетете ни на двата ни адреса в Лондон!
Работно време : от 6.00 часа до 21.00 часа през всеки ден от седмицата
Savalan Food Ltd.                                                                                    Savalan Food Ltd.
Unit 3 , Eastgate Business Park                                                      5-6 Queens Parade
Argall Way                                                                                                           Turnpike Lane
E10 7PG                                                                                                                               N8 0RD
                                                                                                                      От 7.00 до 01.00 часа
От 9.00 до 18.00 часа                                                                                       02083478822
02085397889                                                                                                         07956655600
07956655600                       savalanfood@yahoo.co.uk   erdogan1968@hotmail.co.uk 

Изобилие от български 
хранителни стоки

Модерен интериор, уникален дизайн, усмихнати български барманки, 
перфектно обслужване, комфортен салон за 350 гости, с кожени 
ВИП сепарета, бар от български алкохол и мезета, цени, 
изцяло съобразени с вашия джоб и разбира 
се - чаровни танцьорки, които ще се 
погрижат за вашето добро 
настроение. 

Следваща 
програма за 

Събота,
1 май:  
Българска 
музика, 
най-новите 
хитове от 
световния 
dancefl oor, 
парти 
фолкмикс 
За дамите 
до 22.00 - 
вход свободен 
и безплатен 
Changa коктейл.
Томбола 
за всички!
Бутилка 
шампанско 
за най-страстно 
танцуващата 
девойка между 
21.00 и 
3.00 часа

CHANGA BARCHANGA BAR – –
новата българскановата българска
парти зона в Лондон!парти зона в Лондон!

139-141 Tottenham Lane139-141 Tottenham Lane
Crouch End/Turnpike Lane/Finsbury Crouch End/Turnpike Lane/Finsbury 
ParkPark
N8 9BJ N8 9BJ 
(на 4 спирки с(на 4 спирки с
автобус No41 от Turnpike Lane автобус No41 от Turnpike Lane 
Station по посока на Crouch End)Station по посока на Crouch End)

Резервации и информация:Резервации и информация:
тел. 07809469532 (Даниела)тел. 07809469532 (Даниела)

От 20.00 до 3.00 часа.,  От 20.00 до 3.00 часа.,  
вход - £5вход - £5

Читателска
поща „БГ БЕН“

inbox@
bgben.co.uk

Най-краткият
път до

страниците
на   БГ БЕН

Вие имате бизнес.
НАПРАВЕТЕ МУ 
ПОДАРЪК.
Подаръкът на умния 
маркетинг. 
Предложете на всеки 
клиент, който идва във 
вашия офис, канто-
ра, склад, ресторант, 
кафене 
безплатен брой на 
вестник БГ БЕН.

КАКВО ПЕЧЕЛИТЕ?
Възможност вашата 
услуга да бъде допъ-
лнително оценена с 

предложения 
бонус и полезна 
информация. 
Следващия път, 
когато клиентът 
потърси вестник 

БГ БЕН, 
вече ще знае със 
сигурност къде може 
да го намери.
Заявете бройката, 

която желаете 
да ви доставим на тел.: 
020 8558 1731 или на 
e-mail: ekaydamov@bgben.
co.uk
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(Втора част)
Златото, следователно, е 

било и си остава и до ден-
днешен една стабилна за-
страховка срещу разруши-
телните и опустошаващи 
богатствата на хората валут-
ни и кредитни сривове, без 
значение дали те са преди-
звикани от инфлацията или 
от дефлацията. Истинският 
златен стандарт, макар и 
старомоден, беше добър, 

защото работеше. По негово 
време хората бяха по-честни, 
по-морални, по-порядъчни 
и по-хуманно настроени, 
както и самата система беше 
морална и честна. Златният 
стандарт означаваше и зла-
тен човешки стандарт.

Комунистите също нена-
виждаха златото. Идеологът 
Ленин казваше следното за 
него: „Когато завладеем све-
та, ще използваме златото, 
за да построим обществени 
златни тоалетни.“ Също и: 
„Най-добрият път за унищо-
жаване на капиталистиче-
ската система е и си остава 

разклащането на валутите. 
Чрез постоянен инфлацио-
нен процес правителствата 
тайно и незабележимо могат 
да конфискуват голяма част 
от богатството на гражданите 
си.“ Интересна историческа 
подробност е, че Ленин, Хит-
лер, Сталин, Мао Дзе Дун и 
Франклин Делано Рузвелт 
забраняват частното при-
тежаване на злато. А прези-
дентите Кенеди и Джонсън 
казаха, че златото не било 
необходимо за обезпечаване 
на американската валута и 
трябва да бъде демонетари-
зирано, защото е спирачка за 
печатането на банкноти.“

Истинският месиански 
смисъл, заложен в явления-
та на световните кризи, пре-
дизвикани от отричането 
на златния стандарт, обаче 
е съвсем друг. Ще започ-
нем анализа на този важен 
въпрос с преценката на по-
вечето икономисти по света 
за състоянието на световната 
икономика, възникнало в 
резултат на системното при-
лагане на валутно-паричния 
стандарт. Първото и най-
важно нещо, което се от-
белязва в тези преценки, е, 
че спекулативната сфера, 
породена от този стандарт, е 
обезличила напълно принци-
пите на истинския свободен 
пазар.

Намесата на големите фи-
нансови играчи и на голе-
мите световни банки с цел 
манипулиране цената на 
златото е придобило вече 
размер, който надхвърля 

мащабите на държавната на-
меса в плановите комунисти-
чески икономики. Например, 
постоянните намеси на раз-
лични банки, хедж-фондове 
и други посредници в търго-
вията със злато е превърна-
ла Европа в поле за едни 
от най-мащабните планови 
икономически експерименти 
след залеза на комунизма в 
Източна Европа. Общо е мне-
нието, че тези манипулации 
са незаконни. Защо тогава 
не се предприемат правни 
мерки срещу тях?

Най-ясно изразен отрица-
телен ефект върху светов-
ната икономика обаче имат 
предизвиканите от парично-
хартиения стандарт явления 
на постоянния търговски 
балансов дефицит на САЩ и 
на нереално големия нацио-
нален дълг на тази страна.

Когато през 70-те годи-
ни икономиката и борсата 
страдаха от тежките условия, 
създадени от Вашингтон, 
цената на златото от 35 до-
лара за унция през януари 
1980 г. надхвърли 800 долара. 
Бил Клинтън завеща най-
големия търговски дефицит, 
познат дотогава. Все повече 
икономисти са на мнение, 
че този „забравен“ дефицит 
всъщност не е нито желан, 
нито поносим. Когато през 
1993 г. Клинтън стана пре-
зидент, година след година 
той драстично нарастваше. 
През 1992 г. все още беше 
39 милиарда долара. През 
2000 г. вече беше 360 мили-
арда долара – повишение 

с около 1000%. По времето 
на президента Буш този де-
фицит нарасна още повече 
и достигна астрономичната 
цифра от 503 милиарда (през 
2007 г. този дефицит също е 
надхвърлен). Такъв дефицит 
вече никоя страна по света не 
може да контролира, включи-
телно и САЩ. Това означава, 
че САЩ изнасят стоки на 
стойност с 503 милиарда до-
лара по-малко от стойността 
на внесените стоки. Така 
американците консумират 
много повече, отколкото 
произвеждат. По този начин 
се получава ситуацията, „че 
всъщност чужденците снаб-
дяват САЩ с реално имуще-
ство – в замяна на необезпе-
чени пари. Цялата структура 
на този дефицит всъщност 
не е нищо друго, освен една 
данъчна система, с която ден 
след ден, месец след месец 
и година след година САЩ 
гълта влогове от цял свят, за 
да може да консумира и под-
пира финансовите си пазари, 
повечето от които са въздух 
под налягане. Търговският 
финансов дефицит на САЩ е 
503 милиарда долара годиш-
но. Следователно страната 
има нужда от 1,5 милиарда 
долара дневно чужд капитал 
и буквално се крепи на све-
товната наивност. Енергията 
на Съединените американски 
щати вече не е достатъчна, за 
да поддържа живота им, само 
че хората все още не го за-
белязват. Де Гол нарече това 
„прекалена привилегия“.

Затова най-големият кош-
мар на Федералния резерв 
е растящата конкуренция 
с еврото и опасността, че 
международните транзакции 
на OPEC (Организацията на 

държавите-производителки 
на петрол) биха могли да се 
извършват в евро вместо в 
долари. През ноември 2000 
г. Ирак направи неочакван 
завой, като обърна 10 мили-
арда долара в евро. Някои 
наблюдатели твърдят, че 
всъщност това беше реал-
ната причина за военното 
нахлуване на САЩ в Ирак. 
Но с този насилнически акт 
Америка не се обърна срещу 
Ирак, а срещу Европа. В слу-
чая историята отново ни по-
казва, че такова нещо никога 
не би се случило при класи-
ческия златен стандарт.“ 

От друга страна, проблемът 
с прекомерния американски 
дълг има и една друга особе-
ност. С течение на времето 
доларът се обезценява. По 
този начин дългът на САЩ, 
изчисляван в „нови“ и „стари“ 
долари, също фактически с 
времето намалява реалната 
си стойност. Кой би могъл 
да прецени тогава какви са 
точно реалните загуби за 
чуждестранните инвестито-
ри в тази страна? А кои всъщ-
ност са тези чуждестранни 
инвеститори?

Когато посетих Израел 
през есента на 2003 г., за-
белязах, че по тамошните 
пазари масово се предлагат 
значки с надпис: “Америка, 
не се бой, зад теб стои Из-
раел!“ Дълго се чудех как 
една малка държава като Из-
раел би могла да подпомага 
всемогъщия лидер на света 
САЩ. По-късно, когато готвех 
материала за написването на 
настоящата книга, аз разбрах 
истинския смисъл на това 
послание.
bozhidar@myway.com

(продължава в брой 
9/188)

Месианският смисъл на икономическите 
кризи през XXI век

Ти си ценен!

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите науки, 
живее във
Великобритания
от 12 години

ХРИСТИЯНСТВО

Фалшификацията 
на Голгота

Пастор 
Едуард Кешишиян
(продължение oт брой 

7/186) 
Настоящата история 

започва на хълма Голгота, 
в покрайнините на Еруса-
лим. Разпънатият на кръст 
Исус от Назарет току-що е 
умрял. Представяте ли си 
Сатана, бунтовния княз, 
който наблюдава сцената 
отблизо, потънал в отчая-
ние. Той е изгубил сраже-
нието и отлично разбира 
това; също така му е до 
болка ясно, че неговият 
край вече е предрешен!

Вие навярно сте очак-
вали Дяволът да ликува? В 
края на краищата именно 
Сатана е бил главният 
инициатор на присъдата 
над Исус. Да, той е желаел 
страстно разпятието на 
Исус, но едва ли е искал 
смъртта Му след Христо-
вия безгрешен начин на 

живот. Дяволът навярно 
се е опитвал да доведе 
Спасителя до ръба на про-
пастта, да Го застави да по-
гледне смъртта в лицето, 
надявайки се, че Той ще 
се откаже и ще се върне в 
небето. Главната цел на Са-
тана е била да обърка спа-
сителния план. От Витлеем 
до Голгота падналият ангел 
неотлъчно е съпровождал 
Исус, стараейки се да Му 
отнеме достойнството, 
заставяйки Го да отстъпи 
и да съгреши – с други 
думи Сатана всячески се 
е опитвал да принуди Исус 
да се предаде. 

В началото той е пред-
полагал, че Господ няма да 
се загрижи за падналото 
човечество чак толкова, 
че да пожертва Себе Си. 
Плачът на самотната, за-
блудена планета не би 
трябвало, според Сатана, 
да предизвика дълбоко 

съчувствие в душата на 
Всемогъщия. За егоистич-
ния ум на метежника е 
изглеждало невъзможно 
Божият Син да приеме 
бедата на хората толкова 
близо до сърцето си, че 
да слезе на земята и да 
умре вместо човека. Его-
измът не може да разбере 
любовта. Очевидно Сата-
на е считал, че след като 
поразиграе жалките Си 
карти, за да създаде добро 
впечатление, Исус ще се 
откаже от замисъла Си да 
спасява света веднага щом 
играта загрубее. И тогава 
човечеството ще бъде об-
речено на унищожение.

Сатана е знаел, че Исус 
разполага със свръхесте-
ствени сили и може по 
всяко време да прекъсне 
реализацията на Спаси-
телния план и да изостави 
човечеството. По всяко 
време, дори и в последния 
момент да слезе от кръста 
пред очите на всичките Си 

мъчители!
Но Исус не отстъпи. Не 

слезе от кръста. Остана 
там до края и позволи на 
греховете на света да Го 
убият. Врагът е достатъчно 
интелигентен, за да схване, 
че издъхването на Христос 
на кръста е погребална 
камбана за самия него. 
Пред лицето на цялото 
мироздание Луцифер се 
е представил като убиец, 
планирал да унищожи своя 
собствен Създател.

Има една стара ан-
глийска история за едно 
момче на име Брон, което 
за първи път отишло на 
църква със своята гувер-
нантка. На амвона заста-
нал свещеникът и споде-
лил вълнуващ разказ за 
един невинен Човек, Кой-
то бил измъчван от тълпа-
та, след това прикован с 
гвоздеи към дървен кръст 
и оставен така да умре. 
„Какъв ужас - помислило 
момчето. - Това е толкова 

несправедливо! Навярно 
хората ще съдействат за 
Неговото спасение.” Но се 
огледал и не видял нито 
едно разтревожено лице. 
„Може би чакат службата 
да свърши - предположил 
той, - а след това обеза-
телно ще предприемат 
нещо, за да поправят тази 
страшна грешка.”

Б р о н  и з л я з ъ л  о т 
църквата, превъзбуден от 
напиращите в него чув-
ства, нетърпеливо очак-
вайки спасителните дей-
ствия. Но гувернантката 
му казала: „Брон, не взе-
май това толкова присъ-
рце. Ще помислят, че си 
ненормален!”

Ненормално е да се 
вълнуваш заради неспра-
ведливостта? Ненормал-
но е да се почувстваш 
виновен и да потърсиш 

промяна? Ненормално е 
да почувстваш душата си 
засегната от възвишеното? 
Позорно е по-скоро наше-
то безразличие или лице-
мерна религиозност! По-
зорна липсата на реакция 
към всичко, което Христос 
е направил за нас!

Приятелю, какво ще 
направиш с Христос в 
живота си? Някои се от-
рекоха от Него и Го пре-
дадоха, други Го подигра-
ваха и изтезаваха, трети Го 
биха и разпнаха на кръст. 
Но имаше и такива, кои-
то Го превърнаха в свой 
най-добър Приятел, свой 
любим Учител, и дори Го 
приеха за свой Спасител! 
Ти какво ще направиш с 
Христос? Защото любов 
— това не е само дума. 
Любовта преди всичко е 
действие!

17.45  ч.

Уважаеми читатели, 
В следващите си броеве екипът на в-к БГ 

БЕН ще има удоволствието да ви запознае с 
избрани откъси от книгата на нашия добър 
приятел и сътрудник Божидар Палюшев - 
“Световната конспирация в глобалната 
икономика и духовната култура на човече-
ството”, издадена от издателство “Дилок”, 
2008 г. Приятно четене!
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Много неща могат да спрат 
един агресивен мъж, който 
посяга на жена си. В Испания 
например го спират интерес-
ни неща – като гривна с GSP 
на ръката, която показва на 
какво разстояние е той от 
жертвата, когато вече ня-
колко пъти е бил насилник и 
когато това е регистрирано.

Това каза европейският 
депутат от Алианса на ли-
бералите и демократите 
(АЛДЕ) Антония Първанова, 
която внесе писмена декла-
рация, с която призовава за 
създаването на Европейска 
година за борба с насилието 
срещу жените. Съответно 
насилникът бива прибиран, 
ако се приближи повече, 
отколкото е допустимо до 
жертвата, обясни евроде-
путатът.

«Също така има сигнални 
жилетки с надпис: «Аз бия 
жена си» и обществено по-
лезен труд един месец на 
открито – това също е едно 
възпиращо средство за та-
кива бабаити, които са наме-
рили интересен начин да се 
доказват, че са много силни 
мъже. Има страни, в които 
и да не се оплаче жертвата, 
само при сигнал от съседите 
насилникът бива прибиран в 

полицейското управление. 
Има много интересни прак-
тики, които са работещи. В 
САЩ например години на-
ред се борят с насилието, 
но в момента мъжете там 
сериозно се замислят, преди 
да посегнат или да ударят 
жена или дори само да се 
държат агресивно. Всичко 
това им излиза много скъпо 
и солено»,  каза Антония 
Първанова. 

ЕВРОПА, НАШИЯТ ДОМ

Пантофи от хляб - 
кулинарен шок

или моден дизайн 

Броят на българите, упо-
требяващи алкохолни на-
питки, се е увеличил с 11% 
между 2006 и 2009 г., но 
почти толкова е нараснал 
и броят на тези, които ни-
кога не пият повече от пет 
чаши при един случай. Това 
показват данните от публи-
куваното изследване на 
«Евробарометър», анали-
зиращо обществените на-
гласи на европейците към 
консумацията на алкохол. 

Съгласно проучването, 
всеки месец 91% от анкети-
раните българи пият алко-
хол, което ги нарежда сред 
най-редовните пиячи в ЕС 
заедно с италианците (94%), 
гърците, португалците и 
французите (с по 91%).

Най-умерено пият лат-
вийците (74% от анкетира-
ните са консумирали алко-
холни напитки в последния 
месец), литовците (77%) 

и поляците (79%). Всеки 
четвърти българин надига 
чашката веднъж седмично, 
но повече от 65% не си 
позволяват повече от две 
питиета едно след друго 
- което нарежда сънарод-
ниците ни сред умерените 
потребители в ЕС. Четвърт 
о т  а н к е т и р а н и -
те българи са 
посочили, че 
никога не си 
купуват ал-
кохолни на-
питки. В тази 
категория спа-
дат не само по-
требителите, 
които предпо-
читат домаш-
ното произ-
водство, но и 
въздържате-
лите. 

Сред всич-
ки участници в 

изследването на «Евробаро-
метър» българите, румънци-
те и словаците най-често са 
отговаряли, че ще купуват 
по-малко алкохол, ако це-
ната му скочи. Българите 
са и най-големите поддръ-
жници в ЕС (цели 97 на 
сто) на пълната забрана за 

продажба на алкохол 
на непълнолетни. 
На същото мнение 
са «едва» 70% от 
холандците.

Проучването на 
« Е в р о б а р о -

м е т ъ р »  е 
п р о в е д е -
н о  п р е з 
октомври 
м и н а л а -
та година. 
В  него са 

у ч а с т в а л и 
1000 българи 

и общо 26 788 
граждани на ЕС.

Според данните на годишно-
то проучване на Би Би Си, в ко-
ето взели участие 30 000 души 
от 28 страни, най-положителен 
образ в очите на света има 
Германия. За позитивния й 
имидж заявяват 59 процента 
от запитаните. Останалите 
места сред петте най-любими 
държави са Япония (53%), Ве-
ликобритания (52%), Канада 
(51%) и Франция (49%). Най-
добре към Германия се отнасят 
във Франция и Южна Корея, а 
най-лошо в Пакистан, Индия 
и Турция. 

Ако при управлението на 
Джордж Буш позитивният 
имидж на САЩ бе само 28 на 
сто, то благодарение на усилия-
та на Барак Обама в момента 
той е 40% или 8-мо място в 
списъка. 

Ст р емително  е  па дна л 
имиджът на Китай - от 49% 
през миналата година на 34 на 
сто през тази. Аутсайдерите 
на класацията са Иран (15%), 
Пакистан (16%), Северна Корея 
(17%) и Израел с 19%. България 
не участва в класирането. 

Проучване на Би Би Си:

Германия е 
най-позитивната 
държава в света

В един от последните 
си броеве Independent 
си задава въпросът, 
дали Студената вой-
на не е предизвикана 
от опита на Уинстън 
Чърчил да унизи ру-

ските мъже. Според 
изданието, Хари Уотс, 
ръководител на бри-
танската компания SSL, 
мисли точно така, пре-
даде КРОСС.

Той е разказал, че след 
края на Втората све-

товна война Чърчил е 
получил спешно съоб-
щение от Сталин. Ми-
лиони съветски мъже се 
завръщали в родината 
си и имали намерение 
да отпразнуват победата 

заедно с жените си. Но в 
СССР се чувствал остър 
недостиг от кондоми. Не 
може ли британският 
премиер да помогне? 
Чърчил, мъчейки се да 
удържи психологиче-
ска победа, е наредил 

на компанията London 
Rubber да достави на 
съветския пазар ми-
лиони презервативи с 
огромни размери и по 
такъв начин да преди-
звика чувство на непъ-

лноценност в руските 
мъже.

60 години по-късно 
Хари Уотс разказва 
тази история, като си 
признава, че тя е по-
скоро в сферата на ми-
товете и легендите. И 

това е много хубаво, 
защото неговата ком-
пания, наследник на 
London Rubber, сега 
е един от основните 
доставчици в Русия. 
Компанията му SSL не 

е засегната от иконо-
мическата криза. 

Както казва Уотс, кол-
кото и да са лоши не-
щата в икономиката, 
хората, както и преди, 
ще се обичат и ще се за-
нимават със секс.

Чърчил искал да унизи руските 
мъже чрез „Студената война“? 

60 години по-късно Хари Уотс разказва тази история, като си 
признава, че тя е по-скоро в сферата на митовете и легендите

Още двама футболни 
национали са 

разследвани за секс с 
малолетни проститутки 

Секс скандалът с главни дей-
стващи лица – френски футбол-
ни национали, започна да взима 
застрашителни размери. Оказва 
се, че едва ли не всички звезди 
в отбора са участвали в оргии 
с малолетни проститутки. По-
лицията в Париж първо започна 
разследване срещу националите 
Франк Рибери и Сидни Гову.

През последните часове мест-
ните медии забъркаха в сканда-
ла и имената на други две звезди 
– Карим Бензема от „Реал” (Ма-
дрид) и Бен Афра от „Олимпик” 
(Марсилия), които също са полз-
вали услугите на непълнолетни 
момичета. Вестниците се питат 
колко надълбоко ще стигнат по-
лицаите в разследването срещу 
любимците на цялата нация, 
кото вече мислят за световното 
в ЮАР. Според законите във 
Франция подобно провинение 
на футболисти може да ги за-
плаши с лишаване от свобода в 
рамките на три години.

Секс скандалът
във Франция расте

Първанова
иска жилетки 

„Аз бия жена си“ 
за насилниците

Има много Има много 
интересни интересни 
практики, практики, 
които са които са 
работещи, работещи, 
заяви заяви 
българският българският 
евродепутатевродепутат

П о с л е д н и я т  п р о -
ект на братята близна-
ци Remigijus и Egidijus 
Praspaliauskashave успя 
да шокира почитателите 
както на кулинарното из-
куство, така и на модер-
ния дизайн. Новото пред-
ложение е серия 
обувки, които са 
направени от по-
следния матери-
ал, за който може 
да се сетите - от 
хляб.

Моделите се 
предлагат в шест 
различни форми и 
размери. Може да 
ги закупите срещу 
22 евро в обичай-
ната картонена ку-
тия. Но истински-
ят въпрос е, какво 
ще правите, след 
като се сдобиете с 
тях - ще ги носите 
или ще ги ядете? „Е

вр
о
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Българинът пие 
редовно, но умерено 
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TSDI предлага работа за професионални 
куриери в Лондон, срещу добро заплащане.
Изискавания: Public Liability Insurance, Courier 
Insurance, UK driving license, личен ван.
Интервю на английски език.
Контакти: (mob)07880611250
Документи изпращайте на:
tsvetomir.abramovich@gmail.com

 НОВИНИТЕ ОТ ПОСЛЕДНИЯ ЧАС

Докладът 
„Анти-
Станишев” 
отива на 
прокурор 

 Отличници сме по финансова   
 дисциплина в ЕС

Държавна консолидаци-
онна компания е била ре-
гистрирана в Търговския 
регистър от Министер-
ството на икономиката, 
енергетиката и туризма, 
съобщиха от ведомството 
на Трайчо Трайков. Дру-
жеството е с едностепенна 

система на управление. То 
се създава в изпълнение на 
антикризисната програма 
на правителството (мерки 
за подкрепа на заетостта, 
домакинствата, бизнеса и 
фискалната позиция), одо-
брена от правителството 
на 01.04.2010 г.

В компанията ще бъдат 
апортирани дялове и ак-
ции от дружества, в които 
държавата има минори-
тарно участие. Компанията 
ще работи в тясно сътруд-
ничество с Агенцията за 

приватизация и следпри-
ватизационен контрол, 
както и с Министерството 
на икономиката, енергети-
ката и туризма. МИЕТ не 
изключва, освен минори-
тарни участия в държавни 
дружества, в новосъзда-
дената компания да бъдат 
апортирани и дружества 
със 100% държавно уча-
стие в капитала.

Участията на ДКК ЕАД 
в други търговски друже-
ства ще бъдат раздържа-
вявани от Агенцията за 

приватизация и следпри-
ватизационен контрол 
по реда, регламентиран в 
последното изменение и 
допълнение на Закона за 
приватизация и следпри-
ватизационен контрол. Не 
се изключва възможността 
постъпленията от при-
ватизация да постъпват в 
ДКК ЕАД и впоследствие 
да бъдат насочвани към 
централния бюджет под 
формата на разпределение 
на дивидент.

За старт на процеса по 

апортиране в ДКК ЕАД 
на дялове или акции в 
други търговски друже-
ства Министерството на 
икономиката и енергети-
ката подготвя специално 
решение на МС. То ще 
регламентира дейностите 
и функциите както на ми-
нистъра на икономиката, 
енергетиката и туризма, 
така и на останалите от-
раслови министри, свърза-
ни с този процес. Ми-
нистърът на икономиката, 
енергетиката и туризма 
поиска с официално писмо 
от ресорните министри 
да направят бърз преглед 
на т.нар. „забранителен 
списък» по ЗПСК, с цел 
освобождаването на допъ-
лнителен приватизацио-
нен ресурс от дружества.

Със 156 гласа “за“ срещу 
42 “против“ и без въздържа-
ли се Народното събрание 
прие доклада на Времен-
ната анкетна комисия за 
проверка на разходите, 
назначенията и сделките, 
извършени в последната 
една година от мандата 
на кабинета “Станишев”. С 
решението копие от до-
клада ще бъде изпратено 

до главния прокурор Борис 
Велчев. Заедно с дописката, 
която е над 120 страници, 
до обвинител №1 ще бъде 
изпратена и препоръка 
прокуратурата да прове-
ри законосъобразността 
и целесъобразността на 
случаите, посочени в до-
кумента.  Освен това се иска 
прокуратурата да провери 
дали не е нарушен обще-
ственият интерес в тези 
случаи и да се информира 
Народното събрание дали 
са предприети действия. В 
доклада са описани догово-
рите за 2 милиарда лева без 
осигурено финансиране, 
разхищенията за рекон-
струкции в МРРБ, ремонтите 
на социалната служба в 
Стара Загора, както и вече 
станалата скандална сделка 
с поточната линия за ханга-
ри на МО. Предложенията 
на мнозинството срещнаха 
острия отпор от страна на 
представители на БСП и 
ДПС, според които приема-
нето на доклада е знак за 
репресия и оклеветяване на 
кабинета „Станишев“.

За момента не се пред-
вижда наказателна про-
цедура срещу България за-
ради свръхдефицита, каза 
българският еврокомисар 
по бедствията Кристалина 
Георгиева, която се срещна 
с председателя на НС Цец-
ка Цачева. Да припомним, 
че вчера говорителят по 
икономическите и финан-
совите въпроси на Евро-
пейската комисия Амадеу 
Алтафаж заяви, че инсти-
туцията започва такава 
процедура заради данните 
на Евростат за държавни-
те дългове и дефицити на 
страните от Евросъюза. 
Според доклада дефицитът 
на България за 2009 г. е над 
3% и процедурата се задей-
ства автоматично.

По този повод Криста-
лина Георгиева каза: “Има 
автоматична необходимост 
от доклад. Правителство-
то трябва естествено да 
реагира на доклада. Но ние 
трябва да сме обективни. 
В България даже с 3,9 на 
сто дефицит е далеч от 
страните, които се намират 
в сложно фискално по-
ложение. Ние сме на трето 
място, което ще рече, че 
да, тя стартира автоматич-
но, защото това е основа-

та, но не значи, че 
изведнъж ние сме 
се отказали от по-
зицията на страна 
с добро фискално 
положение в страна 
с лошо фискално 
положение.»

Според българ-
ския евродепутат 
в тези условия на 
криза ние все още 
сме в рамките, в 
които можем да си 
кажем, че “нашето 
правителство, ми-
нистърът на финан-
сите, парламентът 
държат здраво бюджета и 
няма риск за нас”. «Разбира 
се, аз не мога да кажа това, 
преди да минат обсъжда-
нията, но чисто логично, 
като си го мислим, ако сме 

на трето място по фискална 
дисциплина, едва ли ние 
сме тези, за които трябва 
да се притесняват Евро-
пейската комисия или Ев-
ропейската банка», обобщи 
Кристалина Георгиева.

Трябва да има таван на цените на 
лекарствата, каза премиерът Бойко 
Борисов, след като откри Клиника 
по интензивно лечение – Централна 
реанимация към УМБАЛСМ „Пирогов”. 
На въпрос кой ще бъде новият шеф на 
здравната каса, премиерът заяви: „Моя-
та кандидатура, която трябваше да пред-
ложим на парламента за шеф на касата, 

беше Гергана Павлова, но 
г-жа Борисова 

надделя”. Гергана Павло-
ва е предложена за зам.-
министър на здравеопазва-
нето. Премиерът посочи, че 

сега има две нови предложения за шеф 
на Касата, направени от новия здравен 
министър, които ще бъдат предложени 
на депутатите. Той не уточни техните 
имена. На въпрос дали трябва да има 
таван за заплатите на лекарите, проф. 
Анна-Мария Борисова отговори, че за-
плащането ще се определя от размера на 
работата, тежестта и квалификацията 
на лекарите. 

Премиерът иска таван на 
цените на лекарствата

Индексът на пазарни-
те цени на жилищата за 
първото тримесечие на 
2010 г. спрямо четвъртото 
тримесечие на 2009 г. е 
97.7%, т. е. средното нама-
ление на пазарните цени 
на жилищата е 2.3%, съоб-
щиха от Националния ста-
тистически институт. Ин-
дексът на пазарните цени 
на жилищата за първо три-
месечие на 2010 г. спрямо 
съответното тримесечие 
на предходната година е 
82.2%, т.е. средното нама-
ление на пазарните цени на 
жилищата е 17,8%. 

През първото тримесе-
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на жилищата е 2.3%

чие на 2010 г. спрямо пред-
ходното е регистрирано 
намаление на цените в 19 
областни градове, като 
по-значително е в Разград 
с 9.5%, Ямбол и Бургас с 
8.4%. Регистрирано e нама-
ление в София-столица с 
1.7%. Увеличение на цените 
е регистрирано в останали-
те областни градове.

Средната пазарна цена на 
жилищата за страната през 
първо тримесечие на 2010 
г. е 978.66 лв./кв. м. Най-
високи са средните цени 
във Варна - 1633.83 лв./
кв. м., следвана от София-
столица - 1558.33 лв./кв. 
м. и Бургас -1246.64. лв./
кв. м.

Национално 
ученическо 
състезание по 
професии се проведе 
в Пловдив в рамките 
на «Панорама на 
професионалното 
образование-2010». 
Около 200 ученици 
от цялата страна 
се състезаваха и 
показваха умения 
в 17 различни 
професии.
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Нова мегаструктура ще управлява 
държавната собственост
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Хората, които емигрират 
от България в момента, най-
често са млади и високок-
валифицирани. Това стана 
ясно по време на дискусията 
«България – от емиграция 
към обратна миграция», коя-

то се организи-
ра от Института 
за икономиче-
ска политика. 

Страната ни 
заема 128-мо 
място по «изти-
чане на мозъци» 
и е на 76-то по 
конкурентоспо-
собност от 133 
страни, заяви 
Ясен Георгиев, 
изпълнителен 
д и р е к т о р  н а 
Институ та за 

икономическа политика, 
като се позова на проучване 
от Международния иконо-
мически форум. Това показ-
ва, че нашата страна не опаз-
ва своите високоподготвени 

кадри, като повече от тях 
емигрират в чужбина.

Финансовата и икономи-
ческа криза в САЩ не се е 
отразила негативно на по-
вечето българи там поради 
факта, че повечето наши 
сънародници имат добро 
образование или работят в 
сектори, които не пострада-
ха от кризата. Общо около 
54% са емигрантите в САЩ, 
които имат бакалавърска и/
или по-висока степен на обу-
чение. Според официалните 
данни българските емигран-
ти там през 2008 г. са 36 988 
души, заяви Асен Асенов, 
съосновател и председател 
на Центъра на българската 
общност във Вашингтон и 
преподавател в американски 

университет.
По неофициал-

ни данни обаче българите 
в САЩ са около 200 хил., 
подчерта Асенов. «По пра-
вило хората, емигрирали 
в САЩ, не се завръщат в 
родината си», заяви Асе-
нов. Основните причини 
за емигриране в Съеди-

нените щати е разликата в 
икономическото състояние 
и социалната сигурност. 
България обаче може да из-
влече полза от емигрантите, 
около тази теза се обединиха 
Асенов и Георгиев. Двамата 
посочиха на първо място 
паричните трансфери, които 
нашите емигранти изпращат 
в България, за да помогнат на 
своите роднини и приятели. 
Според Георгиев паричните 
трансфери, които постъпват 
в страната от емигранти, 
не могат да се сравнят като 
цифра с преките чужде-
странни инвестиции, но 
за разлика от тях, те са по-
постоянни във времето.

Сред другите ползи са 

опитът, 
к о й т о 

б ъ л г а р с к и т е 
граждани в чужбина могат 
да пренесат в страната ни, 
както и да прилагат модерни 
бизнес практики и да инве-
стират в България.

Приемане то на с тра-
ната ни в Европейския 
съюз премахна ограни-
ченията на пътуване на 
хора и стоки в границите 
на Съюза, което е стиму-
лирало повече българи 
да емигрират в Германия. 
Но освен нарастване на 
броя на емигрантите, от 
2007 г. насам се забелязва 
и увеличаване на хора-
та, които са се върнали 
в страната, заяви Весела 
Ковачева, изследовател от 
Хамбургския институт за 
международна икономика. 
За 2008 г. българите, които 
са отишли в Германия, са 
около 54 хиляди, а тези, 
които са се върнали, са 16 
хил., допълни Ковачева.

ПРОГНОЗИ, АНАЛИЗИ, КОМЕНТАРИ 

5773 д уши са получили 
българско гражданство от на-
чалото на 2010 г. За сравнение 
– за цялата 2008 г. броят на 
получилите българско граж-
данство е около 6000 души, каза 
Божидар Димитров, министър 
без портфейл, който отговаря 
за българите зад граница. През 
2009 г. бяха 9040 души.

През последните 20 години 

българско гражданство са полу-
чили около 75 000 души, предаде 
агенция “Фокус”. Преобладава-
щата част са от Македония, но 
напоследък с бързи темпове рас-
те броят на получилите българ-
ско гражданство и от Молдова.

458 граждани на Македония 
и 30 души от Западните по-
крайнини, Сърбия, получи-
ха българско гражданство на 

днешното седмично заседание 
на Съвета по българско граж-
данство, допълни Дими-
тров. Ако се запази същият 
темп на работа, през тази 
година се очаква около 18 
000 души от чужбина да 
станат български граж-
дани, допълни министър 
Божидар Димитров.

рситет.
неофициал-
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За 4 месеца са одобрени 5773 5773 
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П о с о л с т в а т а  н а 
с т р а н и т е  о т  Е С  у 
нас планират редица 
с ъ б и т и я  п р е з  м а й , 
чрез които да привле-
кат вниманието на 
общественото мне-

ние върху въпросите, 
свързани с ромите. 
Ромското население 
в България наброява 
около 700 000 души, в 
Европа те са над 10 – 
12 милиона. 

П о с о л с т в о т о  н а 
Италия с ъобщи във 
вторник, че подкре-
п я  п р е д с т а в я н е  н а 
ромската мода, как-
то и инициативата 
“Светът е цветен”, 
лансирана от Фонда-
ция “Roma Fashion”.

На 5 май пос лани-
ците на Франция и 
Италия ще посетят 
С ливен. В града, из-
вестен с високия си 
процент ромско на-
с е л е н и е ,  т е  щ е  с е 
срещнат с местните 
власти, ще посетят 
е д н о  у ч и л и щ е  и  щ е 
участват в кр ъг ла 
маса съвместно с не-
правителствената 
организация Médecins 
du Monde.

На 9 май, който е 
и Ден на Европа, във 
«Флоримонт Експо” в 
София ще се проведе 
модното шоу, орга-
низирано от Фонда-
ция “Roma Fashion”, 
целящо да представи 
красотата и значе-
нието на ромските 
традиции, както и да 
изтъкне стойността 
на уважаването на 
културните раз ли-
чия. Ще бъдат пред-
ставени оригинални 
традиционни облек-
ла и облекла, създа-
дени от съвременни 
р о м с к и  с т и л и с т и 
от България и други 
страни. 

На 10 май ще се от-
к р и е  ф о т о и з л о ж б а 
“Ромите в София” на 
Ив Рулар във Френския 
институт, където на 
12 май ще се проведе 
семинар “Ромите в 
България: интеграция 
и миграции”. 

Историята на българската 
емиграция започва преди 
повече от век. Първата го-
ляма вълна отнася около 
35 хиляди души зад океана. 
Днес в САЩ те са вече около 
200 хиляди. Европейският 
континент също е приютил 
стотици хиляди наши съна-
родници. През последните 
години с проблемите на 
българската емиграция се 
занимава и Институтът за 
икономическа политика. В 
дискусия на тема „Бълга-
рия – от емиграция към 
обратна миграция” един от 
изпълнителните директори 
на института Ясен Георгиев 
очерта с цифри релефа на 
българската емигрантска 
карта и припомни тъжния 

израз от 90-те години „из-
тичане на мозъци”. Като 
положително явление от 
миграцията бяха определе-
ни паричните преводи от 
чужбина, които по данни на 
Световната банка постоянно 
се увеличават през годините. 
По-голямата част от търго-
вията с недвижими имоти 
у нас също се задвижвала 
именно с пари на български 
емигранти. Асен Асенов е 
български емигрант, пре-
подавател в Американския 
университет във Вашинг-
тон. Той участва в срещата 
като председател на Център 
на българската общност 
в американската столица. 
По думите му българите се 
събират в този център, за 

да пазят езика, традициите 
и вярата си и да си помагат 
един на друг. Според г-н 
Асенов най-голям шанс за 
връщане в България имат 
студентите и най-новите 
емигранти, които още не са 
създали свои семейства и 
трайни контакти далече от 
родината. 

„Ние сме една от най-
подготвените като образова-
ние миграционни общности 
– твърди той. - Българите 
в Америка се реализират 
изключително успешно. Аз 
виждам тези успехи всеки 
ден. Наши, български деца, 
учат в университетите и 
много често чувам от мои 
колеги-преподаватели колко 
са добри студентите ни. Не 
бива да се залъгваме, че кри-
зата ще подтикне българите 
да дойдат отново в Бълга-
рия. Масово завръщане на 
българските интелектуалци 
от САЩ е невъзможно и не-
реалистично, но има много 
и най-различни начини, 
чрез които тези хора да 
бъдат полезни за България. 

Най-честият израз, който 
може да се чуе от сънарод-

ниците ни тук е, че поне за-
сега не смятат да се връщат, 
но въпреки това всички ние 
продължаваме да пазим ко-
рените си в родината.”

Друг участник в диску-
сията – младата българка 
Весела Ковачева – е истин-
ски пример за явлението 
„изтичане на мозъци”. Тя 
завършва специалността 
„Международни отноше-
ния” в България, получава 
магистърска степен в Гер-
мания, след което се връща 
обратно у нас, надявайки 
се да започне работа. По-
лучава няколко отказа с 
мотива, че тъй като е ви-
соко квалифицирана, едва 
ли ще остане задълго в 
България. Така решението 
й за трайно напускане на 
страната идва само. Вече 
четвърта година Весела 
работи като изследовател в 
Института за международ-
на икономика в Хамбург. 
Натрупала е достатъчно 
впечатления от сънарод-
ниците си там и е убедена, 
че дори да приеме немско 
гражданство, българинът 
си остава българин.

Ето разказа й за Хамбург: 
„Там са регистрирани офи-

циално само 2400 българи. 
На пръв поглед това е доста 
малък брой, но в Хамбург 
има българско училище. 
Доколкото знам, то не е 
подпомагано от българската 
държава и в момента се во-
дят преговори за предоста-
вяне на безплатни учебници. 
Радваме се и на българска 
православна църква. Съвсем 
скоро беше ръкоположен и 
новият български свеще-
ник, който дойде специ-
ално от България, защото 
е трудно да се намери све-
щеник в Германия, готов да 
изпълнява тази длъжност. 
Немско-българското дру-
жество „Хамбург”, съставът 
за български народни танци 
и клубът на българските 
жени са част от емигрант-
ските организации, които 
играят много важна роля 
за българската общност. Те 
улесняват интеграцията на 
новодошлите българи, но 
се грижат и за съхранява-
нето и популяризирането 
на българската култура в 
Германия.”

Посолства 
на ЕС дават 

старт на 
масирана 

кампания за 
ромите

Висококвалифицираните   
    кадри са най-честите 
  емигранти от България

Ние сме една от най-подготвените като 
образование миграционни общности 

твърди 
Асен Асенов, 

председател 
на Център на 
българската 
общност във 

Вашингтон 
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Епохата на Великото 
българско възраждане се 
характеризира с пробуж-
дане и самоосъзнаване на 
българския народ, който 
поема борба на няколко 
взаимно свързани и вза-
имно зависими фронта; 
борба за нова просвета 
и култура, борба за неза-
висима българска църква 
и борба за политическо 
освoбождение от осман-
ското владичество. За-
почнало изграждането на 
чешми, църкви, ханове, 
обществени сгради, мо-
стове. Създали се школи 
на прочу ти майс тори 
строители. 

Кольо Фичето (чието 
истинско име е Никола 
Иванов Фичев) е най-
забележителният пред-
ставител на строителните 
архитект у рни школи, 
действали по български-
те земи в епохата на Вели-
кото българско възраж-
дане. Нито един строител 
от най-известната за вре-
мето Тревненска строи-
телна школа, създала та-
кива майстори строители 
като Уста Генчо Маринов, 
Уста Генчо Кънев, Генчо 
Ганчев - младия, Кольо 
Ганчев, Алекси Ненов 
и др., не е успял да до-
стигне гениалните но-
ваторски архитектурно-
строителни постижения 
на К. Фичето.

Той е роден през 
1800 г.  в Дряново.

Майка му Мария била от 
стар дюлгерско-резбарски 
род (Божкови), преселни-
ци в село Марча от белиш-
ките колиби Армянковци. 
Останала вдовица, тя се 
омъжва за Иван Фичев. 
От Марча се преселват да 
живеят в Дряново. На три-
годишна възраст малкият 
Никола остава без баща. 
Майка му от малък го нау-

чила на труд, възпитавала 
го е в дух на любов към 
всичко родно и българско. 
Още като малък Никола 
се увлича по строител-
ството и по цели дни се 
въртял около майсторите 
и ги наблюдавал как ра-
ботят. Когато станал на 
10 години, майка му го 
дала при дюлгерите да се 
учи. Да чете и пише, се 
научил от майстор Станьо 
Марангоза, родственик на 
майка му. От майсторите 
на Брацигово усвоил ка-
меноделството. 

Никола Фичев често по-
сещавал Гърция и Мала 
Азия, където албанските 
майстори от град Корча го 
запознали със строител-
ното наследство от време-
то на Древна Гърция. Зна-
нията си по строителство 
любознателният младеж 
обогатявал и по време 
на гурбетчийството си с 
дряновските майстори, 
обикаляйки балканските 
земи от Влашко до Ис-
танбул и от Черно море до 
Дубровник на Адриатика. 

Съгласно източници, 
Фичето се отличавал със 
скромния си характер, 
честност, отзивчивост, 
взаимопомощ и с голяма 
дарба и страст към строи-
телството. Това му помог-
нало да се развива и бързо 
да напредва в занаята. 
Никола започнал не само 
да прилага наученото, но 

и да твори, създавайки 
собствени оригинални 
творби. На около 18-20 
години Никола Фичев е 
вече калфа, на 30 - кал-
фабащия, на около 33 - 
башкалия (млад майстор), 
а на 36 години майстор 
- «уста». Със своя всеот-
даен труд, майсторство 
и оригинална самобитна 
работа Уста Колю Фичето 
служел за пример сред 
другите майстори, калфи и 
чираци, които се стараели 
да възприемат неговите 
идеи, нововъведения и 
начин на работа. Него-
вото строителство било 
истинско, възрожденско 
и неповторимо изкуство. 
За любознателния му и от-
ворен за наука и просвета 
характер говори фактът, 
че Уста Никола Фичето 
говорел свободно турски, 
гръцки и румънски език, 
обстоятелство, което му 
помагало да обогатява 
познанията си и да прави 
сделки.

На 30-годишна 
възраст се 

преселва завинаги 
в Търново,

където започва неговата 
сериозна творческа дей-
ност. По майсторски уме-
ния превъзхождал всич-
ки калфи и след смъртта 
на Уста Иван Дадов му 
възложили да довърши 
започнатата вече черква 

«Свети Никола» 
във старопре-
столното Търно-
во. Доволен от 
работата му, след 
завършване на 
строежа гръцки-
ят митрополит 
Иларион щедро 
го наградил. 

Запазени пис-
мени източни-
ци говорят, че 
за 38-годишната 
си самостоятел-
на работа Уста 
Кол ю  Ф и ч е т о 
е построил 20 
черкви, 3 моста, 

няколко кули и камба-
нарии, казарми, ханове, 
жилищни сгради, чешми, 
джамии и други построй-
ки. Интересно е да се отбе-
лежи, че сам е проектирал 
и изграждал строежите. 
Трудностите по оформле-
нието на външните сгради 
били големи поради липса 
на запазени модели от 
миналото. Творческите 
нововъведения от Фиче-
то и неговите помощни-
ци и последователи били 
резултат на много труд, 
търсене, воля, амбиция и 
постоянство. 

Уста Колю Фичето, как-
то е известен сред цялата 
българска общност, запо-
чва прилагането на ново 
творчество при строител-
ството на черквата «Св. 
Богородица» във Вели-
ко Търново - 1842-1844. 
Следват изграждането на 
«Свети Никола» в Дря-
ново (1851), «Св. Кирил 
и Методий» в Търново 
(1861), «Света Троица» в 
Свищов» (1865-1867), за да 
достигне «до шедьовъра» 
на своето творчество, по-
следната черква - «Свети 
Константин и Елена» във 
любимото му Търново, 
където е погребан. Твърди 
се, че в своя труден път 
майстор Фичето 

«не е повторил нито 
една от по-рано 

построените черкви»
При строежа на всяка 

черква той е прилагал 
оригинални и самостоя-
телни решения. Характер-
на особеност на неговите 
духовни храмове е, че не 
са закопани 2-3 метра в 
земята, каквато била то-
гавашната традиция, а са 
над терена и се отличават с 
много светлина и простор. 
В средите на майсторите 
архитекти се твърди, че с 
това изпълнение се наблю-
дава символично зараж-
дането и налагането на 
новия светоглед, свързан 
с повдигането духа на 
българите в този активен 

период от националноос-
вободителните борби.

И до днес прочутият с 
хубостта си хан на Хад-
жи Никола във Велико 
Търново, построен от Уста 
Колю Фичето през 1858 г., 
се смята за едно от най-
забележителните архитек-
турни творения заради 
стръмния си терен. Неза-
висимо от това, майсторът 
успява да създаде пре-
красен архитектурен ан-
самбъл, изграден масивно 
от камък и тухли. Завидна 
архитектурна стойност 
има и най-монументалната 
сграда в Дунавския вилает 
- Конака, който е бил с го-
леми размери - широчина 
- 12 метра и дължина 60 
м. След Освобождението 
през 1878 г. в тази сграда се 
е състояло Първото учре-
дително народно събрание, 
но през 1906 г. тя изгаря. 
По-късно е възстановена 
в началния й вид.

Ценни творби на гени-
алния народен архитект 
от Дряново са камбана-
риите на Преображенския 
и Плачковския манастир, 
както и на черквата «Све-
ти Константин и Елена» 
в Търново. Тези кули са 
различни от другите, из-
градени от други майсто-
ри по онова време. На-
пример при Плачковския 
манастир камбанарията 
не принадлежи само на 
църквата, а е съчетана с 
манастирския комплекс, 
или пък камбанарията в 
Търново, представляваща 
също неразделна част от 
целия градски ансамбъл. 

Освен архитектурни-
те паметници, Уста К. 
Фичето е оставил за по-
томствата великолепни 
инженерни съоръжения. 
Специалиститие са уста-
новили, че този ненад-
минат майстор от бурната 
епоха на XIX век е «владе-
ел и прилагал изумителни 
знания и разбирания» по 
редица клонове на техни-

ческите науки като стати-
ка, геодезия, хидравлика, 
почвознание, технологии 
на строителните мате-
риали и др. И днес трите 
негови мостове над Янтра 
край гр. Бяла, Лъвовият 
мост над р. Росица при 
Севлиево и чудният за-
крит мост в Ловеч будят 
възхищението от вели-
колепното майсторско 
изпълнение. При тези 
инженерни строежи Фи-
чето изоставя схемата 
на едновременно издига-
щи самия път мостове и 
прилага хоризонталната 
конструкция със сравни-
телно къси и ритмични, 
на еднакви отстояния 
устои. От трите моста най-
значим като архитектурно 
изпълнение е мостът на 
р. Яна, край Бяла, строен 
от 1865 до 1867 г., когато 
Уста К. Фичето е бил на 
67 години! Работата върху 
строежа на този мост била 
възложена от образова-
ния за времето русенски 
валия Мидхад паша, кой-
то предпочел самоукия 
практик К. Фичето пред 
приближения си дипло-
миран инженер Людмил 
Рола. Срокът за проучване 
и представяне на сметките 
за строежа бил две сед-
мици. Майсторът огледал 
реката и бреговете й, за 
да определи мястото за 
моста, направил в Търно-
во макет от восъчни све-
щи, нанесъл сметките си 
на дълга 2,5 метра тояга 
с квадратно сечение и 
установил, че мостът ще 
струва 700 000 гроша, до-
като сметките на полския 
инженер Рола възлизали 
на 3 милиона гроша. Мид-
хад паша се усъмнил в 
сметките, тъй като сумата 
му се сторила много мал-
ка. След повторна про-
верка на сметките Фичето 
твърдо и категорично 
заявил на валията, че

«Ако не го направя
по терка си за 

700 000 гроша, паша 
ефенди, вземете ми 

главата!» 
Изненадан и възхитен, 

пашата наредил да запо-
чва. К. Фичето предпри-
ел трескава подготовка, 
събрал майстори ковачи 
и железари от Габрово, 
каменоделци и дърводел-
ци от Дряново и Трявна, 
общи работници от Бяла и 

БЪЛГАРИ, С КОИТО СЕ ГОРДЕЕМ

210 години от рождението на Уста Кольо Фичето

Гениален архитект на Гениален архитект на 
Българското възражданеБългарското възраждане

Страниците подготви Юл. Ташева

Църквата 
„Света 

Троица”
в Свищов

Мостът на К. Фичето в родния му 
град Дряново

Устои на моста при град Бяла - 1867 г. 
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Вечната сага „снахи и свекърви“

“Извинявай“ може да 
бъде най-трудната дума, 
но учените твърдят, че 
тя може да бъде и най-
здравословната. Изсле-
дователите открили, че 

жените, които получават 
поне по едно извинение 
на ден, живеят по-дълго и 
страдат по-малко от стрес 
и проблеми със сърцето. 
Пулсът на жената се връща 
към нормалното 20 на сто 
по-бързо след навременно 
“съжалявам“, отколкото 
без него. Учените решили 

да измерят кръвното наля-
гане на 29 мъже и 59 жени. 
Резултатите показват, че 
пулсът на ядосана жена се 
възстановява към нормал-
ното 20 на сто по-бързо, 

ако получи извинение, за 
разлика от мъжете, които се 
нуждаят от повече време, за 
да се успокоят. Специали-
стите установили, че има 
потенциални здравословни 
ползи от прошка и изви-
нение, особено за жените, 
които живеят по-дълго и 
страдат от стрес по-малко.

Семейните отношения 
може да се окажат сложни, 
особено поради вечната 
сага “снахи и свекърви”. 
Според много свекърви, 
снахите им изобщо не са 
“цвете за мирисане”. От-
говорът на снахите: “Ако 
свекървата изобщо може 
да се нарече цвете, то това 
цвете може да е само “лай-
кучка”.

При такава постановка 
въпросът: “Може ли снаха 
и свекърва да бъдат при-
ятелки?”, изглежда несъ-
стоятелен. И все пак, ако 
проявявате любопитство 
как може да “свалите от 
метлата” една “свекърве-
щица” и дори да се сприя-
телите с нея, този матери-
ал ще ви даде основните 
принципи.

1. ПРОЯВЕТЕ 
РАЗБИРАНЕ

Вероятно вашият съпруг 
още с раждането си е бил 

най-важният човек в жи-
вота на свекърва ви. А вие 
не само че се намес(т)вате 
в семейството, но и заемате 
мястото на майката като 
човек, с който вашият мъж 
обсъжда всички въпроси. 
Не е толкова просто лю-
бящата майка да разбере и 
приеме този факт. Влезте й 
в положението!

2. ПОДДЪРЖАЙТЕ 
БЛИЗКИ 

ОТНОШЕНИЯ
Разговаряйте със свекъ-

рва си – за всичко. Най-
добрият начин да пре-
дотвратите търканията и 
неразбирателството е да 
изясните причините. Тъй 
като свекървата се чув-
ства заплашена от страна 
на снахата, тя може да 
изпадне в една от двете 
крайности: или напълно 
да изчезне от живота ви, 
или да започне да се меси 

във всичко. Поддържайте 
открит диалог и така ще 
избегнете ненужните спо-
рове и стълкновения.

3. ХВАЛЕТЕ 
СВЕКЪРВА СИ

Това е много важно 
за взаимоотношенията. 
Помнете, че вие заменяте 
свекърва си в ролята на чо-
века, от когото най-много 
се нуждае вашият съпруг. 
Тя отчита това, както и 
факта, че вече не е така 
млада, пъргава, решителна, 
както “едно време”. Поддъ-
ржайте самооценката й, 
хвалете я за всяко едно от 
положителните й качества 
(е, хайде де, все едно ще 
намерите!).

4. ИМАЙТЕ 
ТЪРПЕНИЕ

Да приемем, че сте рож-
ба на време, в което да си 
напорист и неотстъпчив, 
е задължително. Но по от-
ношение на свекърва си е 
добре да смените подхода. 
Позволете й да действа 
по своя си начин и не за-
бравяйте, че все пак тя 
е живяла повече от вас. 
Няма да дойде краят на 
света, ако приемете тя да 
прави нещата, както си 
знае. Търпението трябва 
да е в основата на вашите 
отношения.

5. НЕ СЕ 
ВЖИВЯВАЙТЕ В 

КРИТИКИТЕ
Много отношения се 

развалят заради това, че 
свекървата прави язви-
телни коментари за начина 
на живот на “младите” и 
за това, как правят неща-
та. Обикновено снахата 
приема тези забележки за 
своя сметка и ги тълкува 
като отправени лично към 
нея. Вместо да се ядосвате, 
помислете колко и дали 
всъщност е важно и сери-
озно това, което свекърва 
ви казва, и когато я ви-
дите, започнете на чисто, 
все едно, че нищо не се е 
случило.

6. ПОИСКАЙТЕ 
ИЗВИНЕНИЕ

Ако отношенията се 
усложняват, забравете 
гордостта си и поискайте 
прошка от свекърва си. 
Може да не вярвате, но ще 
се почувствате по-добре, 
мъжът ви ще се почувства 
по-добре и... свекърва ви 

ще се почувства по-добре. 
Каквото и да се случва, 

не забравяйте златното 
правило: “Каквото пови-
кало – такова се обадило”. 
“Повикайте” приятелски и 
ще ви се “обади” приятел-
ка – а тя, вашата свекърва, 
може да бъде най-важната 
приятелка в живота ви на 
съпруга на нейния син!

Дори само ароматът на 
кафе помага на мозъка да 
се справи с последствията 
от стреса, предизвикан от 
недоспиване. Това показват 
резултатите от изследване, 
публикувани в новия брой 
на Journal of Agricultural 
and Food Chemistry.

Учените от Южна Ко-
рея, Германия и Япо-
ния са убедени, че 
дори еднократ-
ното вдишване 
на аромата на 
препечените 
зърна кафе 
води до из-
менения в 
работата 
на реди-
ца гени 
и произ-
водс тво 
на белтъ-
ч и н и  в 
м о з ъ к а , 
кои то  по -

магат да се намалят по-
следствията от стреса за-

ради недостига на сън. 
“Ароматът на кафе 

действа антиокси-
дантно, както и 

самата напитка. 
Има много из-
следвания за 
действието на 
различните 
компоненти 
на  на пи т-
ката, но за 
пръв път се 
доказва, че 
срещу стре-
са помага и 

нейният аро-
мат”, твърдят 

учените.

Ароматът
на кафе помага 
срещу стреса

района. Всичко се вършело 
под преките наблюдения 
на майстора. Използвал 
каменна зидария от хоро-
сан с гореща вар и пясък, 
дървени колове, обковани 
с метални обувки. 

Друг важен паметник 
е мостът на р. Росица 
при Севлиево с дължина 
119 метра и 7 отвора, 
изграден през 1857-1858 
г. На двата крайни пие-
дестала били изобразени 
два лъва, които симво-
лизирали патриотизма 
на майс тора.  Интерес 
представлява и неговият 
трети и единствен по-
крит български мост, този 
в Ловеч, започнат през 
1872 г. и завършен три 
години по-късно. Въпре-
ки че майстор Фичето не 
бил виждал такъв мост, 
идеята се зародила, когато 
при съвместна работа той 
слушал разказите на ита-
лиански майстори за про-
чутия и днес покрит мост 
Понте Векио, с многото 
златарски и бижутерий-
ни магазинчета над река 
Арно във Флоренция. И 
понеже ловешкият мост 
бил разположен в не-
посредс твена близос т 
до градското пазарище, 
майсторът предвидливо 
решил магазините да се 
построят върху моста и 
да свържат двата бряга 
на река Осъм. Стълбовете 
на моста били каменни, 
а горната конструкция, 
изработена от дървен 
материал от дъб и бук, 
без метални скоби, а с де-
бели клинове. Върху под-
порните зидове поставил 
скулптурни фигури, руски 
двуглав орел и български 
лъв, изразявайки патрио-
тизма, вярата, надеждата 
и любовта на народа в 
скорошното освобожде-
ние с помощта на братята 
руси. Когато възхитени 
от работата му го пита-
ли откъде знае толкова 
много и коя политехника 
е завършил, майстор Фи-
чето отговарял: «На Баева 
ливада», т.е. от народа и 
практиката.

След Освобождението 
през 1878 г. Уста Колю Фи-
чето не е достойно оценен, 
а отношението към него и 
работата му е дори прене-
брежително. Не го търсе-
ли нито за работа, нито 
за съвети, макар че при 
изграждането на новата 
българска държава имало 
нужда от опитни майсто-
ри и умели специалисти. 
Забравен, Колю Фичето 
умира през 1881 г. 

Независимо от нераз-
бирането от страна на 
съвременниците си, са-
моукият творец, строител, 
конструктор, архитект, 
инженер, художник, вая-
тел от епохата на нашето 
Възраждане получи за-
служеното признание на 
поколения, оценили при-
носа му за развитието на 
българската архитектура 
и строителство.
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50 000 силиконови 
гърди на британки 
може да експлодират
Близо 50 000 британки 

са били предупредени от 
Националната здравна 
служба на страната, че тех-
ните силиконови имплан-
танти могат да експлоди-
рат. Става дума за тези, 
които са притежателки 
на образци, произведени 
от френската компания 
«Poly Implant Prothese». 
Всички жени, които но-
сят в гърдите си този тип 
силикон, трябва да се 
свържат с пластичните 
си хирурзи и да помислят 

дали не би било по-добре 
да ги премахнат. Според 
властите във Великобри-
тания, ако това не стане, 
има вероятност дамите 
да получат симптоми на 
токсичен шок или гангре-
на. Националната здравна 
служба на страната вече 
забрани използването на 
този тип имплантанти, 
защото е изключително 
вреден и може да нанесе 
трайни увреждания на 
жените, които го имат в 
тялото си.

Нета бракосъчета 
двойка заради 

смущенията във 
въздушния транспорт
Заради смущенията във въздушния транспорт 

двойка в Дубай се бракосъчета чрез интернет. 
Преди три седмици 24-годишен британец и 30-
годишната австралийка сключили граждански 
брак в Австралия. След това те отпътували за Лон-
дон за сватбената церемония, където поканили 
семействата и приятелите си. Миналата седмица 
в четвъртък разбрали, че няма да може да отпъ-
туват от транзитната спирка в Дубай. 

Керорайн Блейк от гражданската регистратура 
в Лондон е обявила бракосъчетанието им по ин-
тернет и така събралите се семейства и приятели 
проследили чрез уебкамерите съдбоносното «ДА» 
на младоженците.
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Мъжкото извинение удължава 
живота на жената 
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Пол Мърсър, внук на великия джаз-
мен Дюк Елингтън, ще доведе у нас 
прочутия оркестър на дядо си. По-
клонниците на джаза и суинга ще 
видят и чуят легендарните музиканти 
от американския «Котън клъб» на 27 
април в НДК. В състава на бенда е и 
Бари Лий Хол, свирил рамо до рамо 
с големия Дюк. 
С п е ц и а л н о  з а 
българските фе-
нове е подготвен 
звезден репер-
тоар от класики 
и емблематични 
пиеси - Caravan, 
Take The A-Train, 
Satin Doll, Prelude 
To A Kiss, It Don't 
mean a Thing. 

Оркестърът на 
Дюк Елинг т ън 
е единс твена-
та формация в 

света, оторизирана да изпълнява 
музиката на виртуоза. Известен като 
плодовит композитор, Елингтън 
създава повече от 2000 композиции. 
Негова запазена марка са ярките, на 
места буйни, агресивни мелодии с 
неочаквано развитие. Предстои да 
видим...

Уникален колаж от 
танцов моноспектакъл 
ще бъде представен в 
София, Смолян, Пловдив 
и Ловеч

Със съдействието на 
посолството на Ирлан-
дия театър «Фишамбъл» 
пристига отново на тур-

не у нас в края на месе-
ца с пиесата «Забраве-
ни» - моноспектакъл, 
написан и изпълняван 
от Пат Киневан. 

В п е ч а т л я в а щ и т е 
портрети на четири-
мата възрастни герои, 
обрисувани от Пат Ки-
неван, са предадени 
под формата на уни-
кален колаж от танцов 
театър кабуки и ир-
ландско повествова-
ние, бликащо от енер-
гия. Стилизираното 
изпълнение на актьо-
ра дава живот на тези 
понякога забравяни от 
обществото човешки 
гласове, отбелязват от 
екипа. 

През  пос ледните 
двадесет години Пат 
Киневан играе в театъ-
ра, киното, радиото и 
телевизията. Изпълне-

нието му в «Забравени» 
жъне овации както в 
Ирландия, така и по све-
товните сцени от пре-

миерата на спектакъла 
през 2006 г. Постановка-
та се завърна наскоро от 
изключително успешно 
триседмично турне в Ню 
Йорк, с неколкократни 
представления в Бостън 
и Вашингтон, посочват 
организаторите.

Театър «Фишамбъл» 
се специализира във 
възлагане и разработка 
на нови драматични 
творби. През май 2009 
г. трупата гостува с по-
становката си «Ной и 
цветето от кулата» в Ло-
веч, София и Русе. След 
изявата си в България, 
в началото на май, «За-
бравени» ще участва в 
Черноморския театра-
лен фестивал в Трабзон, 
Турция. Цялото турне се 
осъществява с подкре-
пата на Culture Ireland, 
ирландската държавна 

агенция, която попу-
ляризира изкуството и 
културата на Ирландия 
в чужбина.
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Фондация „Стоян Камбарев“ 
отличи двама Каменовци 

Камен Ка лев с тана 
първият носител на на-
градата за изкуство „Сто-
ян Камбарев”. Режисьорът 
на нашумелия филм „Из-
точни пиеси” бе отличен 
на церемония в столичния 
Sofi a live club, където друг 
от номинираните - Камен 
Донев, получи орден от 
рицарите Тамплиери. 

Победителят Калев по-
лучи специално израбо-
тена бронзова статуетка 
от художника Кольо Ка-
рамфилов и почетна гра-
мота. Паричната премия 
от 3000 лева е осигурена 
от основния партньор на 
Фондацията - Ордена на 

Тамплиерите от Йеруса-
лим - O.S.M.T.J. в лице-
то на н.п. д–р Димитър 
Кочев. За престижна-
та награда, основана на 
името на култовия режи-
сьор, се бориха пет много 
силни и равностойни 
кандидатури: актьорът 
и драматург Камен До-
нев, поетът и писател 
Тома Марков, визуални-
ят артист Бора Петкова 
и режисьорите Камен 
Калев и Явор Гърдев. В 
концерта участваха едни 
от най-популярните и та-
лантливи български му-
зиканти - джаз звездата 
Васил Петров, актрисата 

и певица Деси Тенекед-
жиева (съпруга на Стоян 
Камбарев) с младия пиа-
нист Боби Вълчев, перку-
сионистът и певец Калин 
Вельов, атрактивните мо-
мичета от струнен квар-
тет “Стрингс”, 
ка к то  и  D2, 
с  к о и т о  п я 
синът на Ко-
льо Карамфи-
лов, едно пре-
красно момче 
с красив глас, 
въпреки теж-
ката болест, с 
която се бори. 
А Кольо Ка-
р а м ф и л о в , 

един от основателите 
на фондацията и близък 
приятел на Камбарев, 
заяви, че известният ре-
жисьор беше сеяч и това 
символизира неговата 
пластика.

ВНУКЪТ ВНУКЪТ нана ЕЛИНГТЪН ЕЛИНГТЪН
ще дойде с оркестъра на дядо сище дойде с оркестъра на дядо си

Ирландски театър 
гастролира отново у нас

С концерта си в София ис-
панската дива с феномена-
лен глас Конча Буйка показа 
на българската публика, че 
за музиката не съществу-
ват езикови бариери. “Ние 
всички плачем за едни и 
същи неща и се смеем за 
едни и същи неща”, обърна 
се Буйка към публиката в 
НДК и продължи: – “Затова 
знам, че вие ме разбирате.”

След час и половина опия-
няваща смес от фламенко, 
кубински ритми и джаз 
Конча Буйка излезе два 
пъти на бис. Дошлите да 
чуят и видят черната перла 
на испанската музика имаха 
възможността да почув-
стват музиката на Буйка, 
която събира енергия от три 
континента – Европа, Афри-

Испанската дива
Конча Буйка взриви НДК
ка и Латинска Америка. 
Грациозната певица и 
нейните кубински му-
зиканти са в столицата 
благодарение на под-
крепата на културния 
отдел на посолството 
на Кралство Испания. 
Конча Буйка има изда-
дени пет диска, два от 
които с номинации за 
латино “Грами”. Светов-
ната музикална сцена я 
приема като най-новата 
и ярка звезда на Ис-
пания и този стил, а 
критиката я обяви за 
новата Нина Симон.

Българският филм 
« М и с и я  Л о н д о н » , 
дело на режисьора 
Димитър Митовски, 
се превърна за 3 дни 
в най-гледания роден 
филм. Копродукцията 
на няколко страни, но 
най-вече с българско 
участие, счупи рекор-
дите по гледаемост у 
нас. За първите три 
дни, откакто беше пус-
ната по кината, лента-
та «Мисия Лондон» е 
била видяна от 46 291 
българи. Приходите 
от «Мисия Лондон» от 
16 април до днес (20 
април) са 355 120 лв. 

Рекордът за най-
гледан български 
ф и л м  д о с е г а  с е 
държеше от «Дзифт» 
на Явор Гърдев. Той е 
бил гледан от 36 000 
зрители, но за целия 
период на разпро-

странението си.
Резултатът на «Ми-

сия Лондон» за първи-
те му три дни на екран 
е по-добър дори от 
този, регистриран у 
нас, за най-гледания 
филм на всички вре-
мена «Аватар»  на 
Джеймс Камерън, от-
белязват от екипа на 
българската лента.

«Мисия Лондон» е 
създаден по еднои-
менния роман на Алек 
Попов. Във филма уча-
стват Юлиан Вергов, 
Ани Пападопулу, Ерне-
стина Шинова, Любо 
Нейков. Партнират 
им чуждестранните 
звезди Алън Форд и 
Томас Арана. До тях 
се изявяват дори Ор-
лин Горанов, Коцето-
Калки, фолкпевицата 
Андреа, бившият де-
путат Павел Чернев.

„Мисия ЛОНДОН“
се превърна в

най-касовия бг филм
 



БГ БЕН 24 април 2010 г.
Брой 8 (187), Година VII 21

«Да живееш, е щастие», 
казва Валери Петров неот-
давна в интервю за българ-
ска медия. Днес творецът, 
преминал през три епо-
хи, продължава да пише 
стиховете си, родени от 
«нещата от живота». Дава 
ги за печат само когато го 
помолят. Като книгата с 
басни «От иглу до кюнец», 
която издателство «За-
харий Стоянов» направи 
за юбилея на поета, илю-
стрирана с 50 чудни кари-
катури на Георги Чаушов. 
Интелектуалецът, който 
не гласува срещу Солже-
ницин навремето, вече не 
се захваща 
с превод и 
проза пак от 
почтено с т. 
Страхува се, 
че може да 
не му стиг-
не времето. 
Разказва уж 
пр о с тички 
ж и т е й с к и 
случки, не-
прин удено 
и без фалш, 
но след последната рима 
разбираме, че сме се до-
ближили до нещо много 
по-дълбоко, от което струи 
искрица надежда. Може 
би този оптимизъм по-
беждава времето върху 
лицето на великолепния 
ни поет, драматург, сце-
нарист и преводач. А то 
почти не се е променило 
през последните години. 
Непроменени си остават 
и неговата пълна липса 
на меркантилност, фината 
душевност, към която все 
ни тегли да пием мъдрост. 
Строг е единствено към 
себе си, както през целия 
си живот, и затова казва, 
че при своето «аз» човек 
трябва да влиза въоръжен 
до зъби.

Валери Ни-
сим Меворах, 
както е ис-
тинското му име, е син на 
виден адвокат, обществен 
деятел и дипломат, автор 
на книга за Яворов. Май-
ка му Мария Петрова е 
била преподавателка по 
френски език в столична 
гимназия. Валери Петров 
учи в италианското учили-
ще в София от първи клас 
до 1939 г. А пет години по-
късно се дипломира като 
медик в Софийския уни-
верситет «Свети Климент 
Охридски». 

Известно време дори е 
лекар във военна болница 
и в Рилския манастир. 
Първите си стихове печа-
та през 1936-а, а поемата 

«В меката есен», пиесите 
«Когато розите танцуват», 
сценариите на игралните 
филми «Точка първа», «На 
малкия остров», «Слънце-
то и сянката», «Рицар без 
броня» са сред любимите 
творби на почитатели-
те му. Валери Петров е 
най-добрият преводач на 
Шекспир у нас. На него 
дължим и българските 
слова на Джани Родари, 
Ръдиард Киплинг и Сергей 
Михалков. 

Последното от много-
бройните признания за 
Валери Петров бе голямата 
награда на Националното 
радио «Сирак Скитник». 
Тогава академикът, чийто 

стихове знаят от 5- до 
95-годишните, призна, че 
днес нерядко се чувства 
огорчен. Но не се оплаква 
и не иска да говори за по-
водите. А пък в редките 
моменти, когато пада ду-
хом, гледа да не се издава 
с това, което пише. «Не 
ми се ще, като изразявам 
разочарованията си, да 
заразявам с тях околната 
среда.»

Най-голямата радост 
са двете му правнучки и 
всяко ново стихотворе-
ние, излязло изпод перото 
му. Когато има чувството, 
че текстът се е получил, 
щастието му е наистина 
голямо. Но и не отхвърля 
признанието, което всъщ-
ност утвърждава това чув-
ство. «Имах мечта да имам 
часовник. Сега имам ча-
совник, но нямам мечта», 
написа някога поетът. На 
въпроса кое е най-важното 
нещо, което е научил в 
живота, и кое не е успял 
да узнае през младостта, 
той отговоря простичко: 
«Напоследък констатирам, 

че колкото повече човек 
напредва в живота, толко-
ва по-колеблив става пред 
тези екзистенциални про-
блеми. Докато сме млади, 
не си задаваме така на-
речените «вечни загадки» 
и дори им се надсмиваме, 
а след това... Все пак ми се 
струва, че смисълът на жи-
вота е в самия него. Защо 
се плашим от небитието?»

Навярно има неща, за 
които поетът и човекът 
Валери Петров съжалява, 
но откровено споделя, че 
не си е поставял далечни и 
високи цели. Работил е ви-
наги под въздействието на 
непосредствените импулси 

или на някои обективни 
обстоятелства. Така че, 
не знаейки какво не е на-
правил, може спокойно да 
се радва на постигнатото. 
«Имам добри, умни при-
ятели, които са още живи, 
както и аз съм още жив за 
тях. От време на време си 
ходим на гости, за да се 
чудим на това или онова, 
да негодуваме срещу някое 
явление, да изказваме на-
дежди в друго, и изобщо 
да разменяме мисли, които 
се оказват толкова близки, 
че да ни пита човек какъв 
смисъл има да си ги раз-
меняме», с горчив смях 
споделя поетът. 

Валери Петров навърши 
90 години. Този впечат-
ляващ юбилей отново ни 
припомня за поетичния 
свят на един обичан поет. 
Всеки може да намери 
нещо вълнуващо в много-
странното му творчество. 
Един ще прочете стихове-
те, поемите и пътеписите 
му, друг ще си спомни 
някои от многобройните 
сценарии и пиеси, трети 
ще отвори великолепното 
издание на „Пет приказки” 
с илюстрациите на Иван 
Димов (истинска библио-
графска рядкост), а дру-
ги могат да се потопят в 

брилянтните му преводи 
на Шекспировата драма-
тургия.

Поезията и редактор-
ската работа не са до-
статъчни на кипящия от 
енергия Валери Петров. 
Достигнал върховете на 
поетическия си изказ, той 
се обръща към драматур-
гията и помага за ражда-
нето на българското кино 
и театър. В киното даде на-
чален старт на нови теми 
- революционната борба, 
но по негов начин („На 
малкия остров”, „Първи 
урок”, „Васката”, „Откъде 
се знаем”), проблемите на 

съвремието („Точка първа 
от дневния ред”, „Слънцето 
и сянката”), възпитанието 
на младото поколение 
(„Рицар без броня”, „Йохо-
хо”), за трудностите при 
създаване на изкуството 
(„Един снимачен ден”, „С 
любов и нежност”). 

В театъра Валери Пе-
тров навлиза като автор 
на агитки и скечове. Той 
е запленен от работата 
с актьорите. За две свои 
любими актриси (Славка 
Славова и Таня Масали-
тинова) пише специално 
„Театър - любов моя”. А 
с пиесата си „Когато ро-

зите танцуват” разкрива 
театралната фантазия на 
поет, влюбен в живота, 
младостта и красотата. 
Пиесата е успешен опит 
да се създаде нов, мо-
дерен театър без про-
словутите три стени на 
театъра-кутия, да се из-
ползват нови форми на 
общуване между актьор и 
зрител. Картинният език 
на рицаря на изящното 
слово прелива в при-
казната атмосфера на 
спектакъла, изпълнен 
със смях, малко тъга, пес-
ни, танци и целувките на 
влюбените. Представле-

нието се състои от три 
новели за любовта при 
различните възрасти, 
които са свързани чрез 
двама герои - Младия и 
Стария. Те спорят за това, 
колко струва любовта в 
ХХ век, този век „кибер-
нетически”, и достойна ли 
е тя за розите, които Мла-
дият иска да й поднесе. 
Пиесата е изградена като 
диалогична поема с две 
борещи се начала, две 
гледни точки към живота 
- на младите и старите. 
Поетичната възхвала на 
любовта достига кулми-
нация в репликата:

„Човек - тъй единично 
погрешно го наричат!
Човек - са два човека, 
които се обичат!” 

Ре ж и с ь о р ът  Гр и ш а 
Островски е разпределил 
ролите на съвсем млади и 
възторжени актьори, кои-
то по-късно стават звезди 
на българския театър: 
Ицко Финци, Вели Чаушев, 
Невена Коканова, Татяна 
Лолова, Никола Анаста-
сов, Жени Божинова и 
други. Музиката на Петър 
Ступел е не само звуков 
образ на спектакъла, а 
и брилянтно се вписва, 
вплита се в майската пищ-
ност на представлението. 

Първата постановка е 
осъществена на сцената 
на Сатиричния театър 
през далечната 1959 г. 
Играе се пет сезона с из-
ключителен успех. През 
1962 г. БНР й направи до-
кументален запис, който 
се съхранява в „Златен 
фонд”. Честит рожден ден, 
рицарю на изящните сло-
ва, честит рожден ден 
скъпи, „чичо Валери”!

ЮБИ ЛЕЙНО

       

Честит юбилей, скъпи „чичо Валери”!
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„Когато розите танцуват, 
дори старикът става млад…“

ВАЛЕРИ ПЕТРОВ: Не спирам да се чудя
Книгата „От иглу до кюнец“ излезе за юбилея на класика

КАЗАНО НАБЪРЗО
Избрани цитати от 

публични изяви
на Валери Петров

Модерността, повта-
рям, според мен се крие не 
толкова във формата, 
колкото в съдържанието, 
в съвременния начин на 
чувстване и мислене, и ре-
зервоарът на римите не е 
изчерпан, както твърдят 
някои.

***
Нямате представа в как-

ва степен живеем сред об-
лаци от митове. Модно е 
сега да се говори за някакъв 
«виртуален свят», различен 
от реалния, в който живе-
ем, но като си помислиш, 
и този наш реален свят е 
сам невероятно виртуален, 
приеман на доверие, като 
постулат, изграден върху 
недоказаности, основани 
от своя страна върху из-
мислици...

***
Ужасна работа е, като 

си представя, че съм на 87 
години и за вас това сто 
на сто е дълбока старост, 
както и навремето за нас. 
Но трябва да ви кажа, че 
човекът е много хитро жи-
вотно. Той си измисля за 
всяка възраст нова есте-

тика, отнасяща се главно 
към него самия. Ето, и в 
моята възраст, какъвто ме 
виждате - плешив, сбръчкан 
и т. н., човек, като се гледа 
в огледалото, си измисля 
тази нова естетика, т. е. 
«ама пак си имам някаква 
чаровност».

***
...Красота и истина са 

близнаци, сиамски близна-
ци, не могат едно без друго. 
Лъжата може да изглежда 
красива, но в края на краи-
щата, като се вгледаш, е 
красотна само. И обратно. 
Истината може да не раз-
береш доколко е издокарана, 
но самият факт, че е исти-
на, я прави красива. 

***
Колкото до постмодер-

низма, не смея да говоря 
много за - или по-точно 
против него, защото се боя, 
че може би думите ми мо-
гат да бъдат изтълкувани 
като породени от вечното 
неразбирателство между 
поколенията. Осмелявам 
се само да твърдя, че със 
своята трудна разбирае-
мост поетите «отвъд 
модерното» още повече 
стесняват и без това тес-
ния читателски кръг на 
поезията.
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Неделчо Бончев е 
роден на 21 юни 1917 
г. в София. Завършва 
Изтребителната 
школа в Карлово и 
е изпратен в Пиа-
ченца (Италия) на 
специализация. Ле-

тял на изтребители В-534, 
De-520, Me-109. Първата 
си въздушна победа удъ-
ржа на 20 декември 1943 г., 
сваляйки В-24. Командир 
на 642-ро ято. Участва 

във всички боеве за от-
браната на София. На 17 
април 1944 г. прави та-
ран на летяща крепост. 
Изхвърлен от взривната 
вълна, Неделчо Бончев 
едва успява да се спаси с 
парашута си. Включва се 
в Отечествената война. 
При атака на наземни 
цели е свален и пленен от 
германците. Отказва да 
работи за нацистите. По-
късно е разстрелян. 

СПОМЕНИ ОТ МИНАЛОТО

Подвигът на „живата торпила“ 
Неделчо Бончев

Въздушното нападе-
ние на 17 април 1944 
г. е последният, десети 
голям удар на англо-
американската авиация 
срещу София. Бомбар-
диран е районът на Цен-
трална гара и квартал 
“Надежда”, където жерт-
вите сред гражданското 
население са сравнително 
малобройни. 

Далеч по-сериозни са по-
следиците за българската 
изтребителна авиация, 
която през този “черен” 
Великден дава шестима 
загинали летци, четирима 
се спасяват с парашут, още 
шестима пилоти кацат 
принудително с повреде-
ните си машини далеч от 
летищата, а значителна 
част от завърналите се 
самолети са здраво надуп-
чени от противника.

Главната причина за слу-
чилото се е тактическата 
изненада, която постигат 
съюзниците. В този бой 
наред с двутелите изтре-
бители тип “Лайтнинг” за 
първи път се използват 
за прикритие на бомбар-
дировачите (350 на брой) 
еднотели “Норд Америкън 
Р-51 “Мустанг” и “Рипъ-
блик Р-47”, “Тъндърболт”, 
които по силует приличат 
на българските Ме109Г. 

И докато тридесет и два-
мата български летци се 
отърсят от изненадата и 
се ориентират в обстанов-
ката, стоте противникови 
изтребителя си свършват 
добре работата. И все пак 
4 бомбардировача намират 
гибелта си над България.

Атаката 
на поручика

...Когато някой извика 
хрипливо в слушалки-
те, “Момчета, та това са 
мустанги!”, поручик Не-
делчо Бончев се стресна 
и се заоглежда наоколо. 
Значи затова му се беше 
сторило, че в този бой 
численото превъзходство 
най-сетне бе в наша пол-
за. Помислил си беше, че 
на помощ са прилетели 
германски изтребители 
и от Румъния, пък то... В 
този момент забеляза, че 
двойка “Тъндърболт” се 
опитва да увисне на опаш-
ката му, рязко се преметна 

през крило и се откъсна 
от нахалните преследва-
чи. Беше останал сам и се 
пазеше от всеки, който се 
опитваше да се приближи 
- знаеш ли кой е? Ето, вече 
трети или четвърти само-
лет политаше към земята с 
димен шлейф зад себе си. 
Ама наш ли е, германец 
ли е, или пък американец, 
върви го разбери. Боят 
се превърна в хаотично 
кълбо. 

По едно време поручик 
Бончев забеляза, че небето 
се бе изчистило от изтре-
бители. Увлечени в сраже-
нието, те бяха изостанали 
над София. Над четвъртата 
вълна от бомбардировачи, 
които се изтегляха към 
Радомир, остана само той. 
Моментът за резултатна 
атака бе настъпил. Избра 
си целта - “летящата кре-
пост”, която стоеше вляво 
на строя, и пикира към нея. 
Огънят на съседните само-
лети не беше много точен. 
Някои от огневите точки 
мълчаха. Дори му се мярна 
трупът на един стрелец, 
увиснал през разкъсания 
винкел.

Прицели се в десния 
краен мотор на “крепост-
та” и натисна спусъка. 
Изтребителят се раздруса 
от изстрелите на автома-
тичното оръдие, което се 
чуваше дори през воя на 
двигателя. Изглежда, че 
пилотът на бомбардиро-
вача беше майстор, защото 
веднага дръпна машината 
си вляво, откъсвайки се 
малко от строя. Неделчо 
Бончев се гмурна в тази 
пролука и пак изтегли на-
горе. Без да чака, повтори 
атаката и бомбардиро-
вачът се отдели съвсем от 
строя. Таранът сега вече 
щеше да го простреля как-
то трябва, но реши да при-
ближи плътно и отдолу, 
където и при двете атаки 
му се струваше, че картеч-
ниците мълчат. Заблуди 
отдалеч с огъня си задния 
стрелец, после рязко се 

гмурна надолу и с всички 
сили дръпна лоста към 
себе си, като веднага хвана 
едрия търбух на самолета 
в прицела. Но не бързаше 
да стреля...

Когато натиска копчета-
та, се обадиха само картеч-
ниците. Оръдието засече. 
Американецът щеше да 
избяга... И тогава българ-
ският изтребител се вряза 
в него!

Из оперативното 
дело на 

2/6 изтребителен 
орляк

„ . . . По р у ч и к  Б он че в 
продължава боя също 
сам. Прави няколко по-
следователни атаки на една 
крепост, която откъсва от 
строя. При последната ата-
ка той я настига и се блъсва 
в нея. Свестява се от удара 
във въздуха като свободно 
падащо тяло. Тегли ръчка-
та за отваряне на пара-
шута, но безрезултатно. 
Оглежда се и вижда, че е 
вързан за седалката, която 
лети към земята заедно с 
него в бездната. Отвързва 
се, отваря парашута и каца 
благополучно на земята 
с няколко натъртвания и 
драскотини и без ботуши, 
които по необясним начин 
се събули от краката му 
при сблъскването, както 
е необяснимо въобще не-
говото оживяване. С този 
подвиг той си спечелва 
името “жива торпила”.”

О. з. полковник летец 
Пе тър Киров Пе тров: 
„След тарана поручик 
Бончев пада с парашута 
си в една дълбока пре-
спа близо до село Крапец, 
Кюстендилско. Ранен в 
крака, той не може да се 
движи, ето защо остава в 
преспата, докато го извади 
един местен селянин. След 
това Неделчо Бончев лежи 
доста дълго време във во-
енната болница.”

Фаталният полет 
О. з. полковник летец 

Пе тър Киров Пе тров: 
“След прекараната тежка 
бронхопневмония авио-

медицинската ко-
мисия забрани на 
Неделчо Бончев 
да лети. Но когато 
се бе почувствал 
здрав, той избяга 
от болницата и към 
края на август се 
яви в орляка. Когато 
започна Отечестве-
ната война срещу 
германците, Недел-
чо прелетя без раз-
решение начело на 
орляка от летище 
Сливен до София. 
И веднага започна 
да прави постъпки 

да лети. На 11 септември 
1944 г. моторите на из-
требителите вече работеха 
и летците се готвеха да 
излетят за първата си за-
дача, когато той дотърча 
до самолетите и извика: 
“Вече ми разрешиха. Ис-
кам да летя!” До фаталния 
5 октомври 1944 г. Неделчо 
успя да направи само 8 
бойни полета.”

През този 5 октомври 
българската изтребителна 
авиация е много активна. 
“Живата торпила” пору-
чик Неделчо Бончев от 
2/6 орляк начело на две 
четворки Ме-109 трябва 
да прикрива 6 бомбарди-
ровача До-17, след което да 
проведе и самостоятелни 
атаки по земни цели по 
шосето Крива паланка - 
Куманово.

Из бойния дневник 
на 2/6 изтребителен 

орляк: “5.Х.1944 г.
... 24-та задача... На-

паднати са противникови 
моторни коли по шосето 
Крива паланка - Кума-
ново. Атакувана е и една 
противовъздушна батария 
на Страцин. Поручик Не-
делчо Бончев е свален от 
противовъздушната бата-
рия при Страцин. Скача с 
парашут...”

Обстановката се изяс-
нява съвсем от разказа 
на Христо Недялков, то-
гава подпоручик летец-
изтребител: “В този бой 
ни водеше поручик Бон-

чев, а аз му бях воден. 
Минахме над Гюешевския 
проход към Крива палан-
ка - Куманово. Там между 
дърветата по нас започ-
наха да стрелят четворни 
немски ерликони. Имаше 
и колона немски войски. 
Неделчо тръгна да атакува 
по дължина на шосето, аз 
след него, а останалите 
след мен в колона. Давахме 
дълги откоси с оръдията и 
картечниците. И немците 
стреляха по нас. Когато Не-
делчо Бончев излезе от ата-
ката, самолетът му запуши. 
Разбрах, че е ударен. Около 
нас трасиращите снаряди 
прелитаха на рояци. Бяхме 
се отдалечили, но немците 

продължаваха да стрелят. 
Приближих се на десетина 
метра от неговия самолет 
и изравних скоростта. В 
този момент той ме видя 
и ми махна с ръка да се 
отдалеча. От опашката 
на машината му се стеле-
ше гъст дим, проблясваха 
пламъци. Можеше всеки 
момент да експлодира. 
Видях го, като скочи с па-
рашута. След атаката бях-
ме в десен завой. Завъртях 
се около парашутиста да 
видя поне къде ще падне и 
в този момент забелязах по 
мекия селски път няколко 
мотора с кош. Немците 
бързаха към горичката, 
където щеше да се приземи 
Неделчо. Стрелях по тях 
и взех височина. Мъката 
ми бе голяма, че не можех 
да му подам ръка, да му 
помогна. Та той нямаше 
у себе си пистолет дори!” 
Така храбрият и безоръ-
жен български летец по-
пада в плен. Натоварен е в 
болничен ешелон, където 
влиза в конфликт с него-
вия комендант. Във Виена 
героят неколкократно е 
канен на работа в задгра-
ничното “правителство” 
на Александър Цанков, но 
решително отказва пред-
лаганите му постове. След 
това започват тежките 
дни в колоната военно-
пленници, която бавно се 
придвижва по снежните и 
кални пътища на Западна 
Австрия и Южна Герма-
ния. Там някъде развива 

скоротечна туберкулоза, 
но с предизвикателните 
си изказвания за края на 
райха продължава да не-
рвира охраната. При един 
такъв случай е изкаран 
от строя и разстрелян от 
есесовците. 

Така неопетнен и несло-
мен намира края си героят 
на българската военна 
авиация капитан-летец 
Неделчо Бончев, кавалер 
на орден „За храброст”.

Малко са българските 
пилоти с повече от 5 сва-
лени противникови само-
лета. На какво се дължи 
този факт? Причините са в 
условията, в които те водят 
своите боеве. Българските 
изтребители не са имали 
шанса да водят бой в от-
ношение 1:1. Само броят 
на противниковите бом-
бардировачи е надвиша-
вал многократно броя на 
българските изтребители. 
Да не говорим за изтреби-
телното прикритие, което 
са имали бомбардирова-
чите. Стотици изтребители 
Р-38, Р-47 и Р-51 са охраня-
вали летящите крепости. 
Тези бомбардировачи с 
право са наричани летя-
щи крепости - с дължина 
над 20 м, разпереност 31 
метра, с маса почти 30 
тона. Тежко бронирани и 
въоръжени с 10-13 картеч-
ници с калибър 12.7 мм. 
Снабдени с 4 двигателя, 
всеки от по 1200 к.с., по-
зволяващи на бомбардиро-
вача да лети със скорост от 
460-480 км/ч. Освен това, 
тези самолети са били в 
състояние да летят само 
с 2 двигателя. Като при-
бавим, че бомбардирова-
чите са летели в специал-
ни формации от по 50-60 
бомбардировача, така че 
един друг да се защитават, 
като прибавим и охрана от 
100-120 изтребителя, става 
ясно какви неравностойни 
боеве са водели българ-
ските изтребители. Но 
безбройният противник 
не е спирал българските 
летци. Димитър Списарев-
ски и Неделчо Бончев дори 
правят тарани на летящите 
крепости. Срещу 200, а 
дори и 400 противникови 
самолета са излитали 20-
30 български изтребителя. 
И така в края на войната 
общият брой противни-
кови самолети, паднали 
над България, е 117, като 
доказано 65 са свалени от 
българските изтребите-
ли. Над България загиват 
около 200 противникови 
летци, а 329 са пленени. 
На българските пилоти са 
раздадени общо 112 ордена 
„За храброст”.

На 17 април преди 66 години в люта 
битка в небето над отечеството 
загиват шестима български ге-
рои. Но нашите асове не остават 
длъжни на врага, достатъчно е да 
припомним подвига на втората ни 
„жива торпила” - Неделчо Бончев.

Летящата торпила
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Ако се чудите къде 

да заведете половин-
ката си на роман-
тичен уикенд или 
едноседмична 
почивка, потъ-
рсете съвет от 
звездите. Спо-
ред астроло-
зите, всеки зо-
диакален знак 
има предпочи-
тана ваканция 
и ако изберете 
подходящия за 
любимия човек 
вариант, той със 
сигурност ще се от-
плати за неповторимата 
изненада. Ако подходящи-
ят хотел за вашия любим 
не е идеалната ваканция, 
според вашия астроло-
гичен знак, помислете си 
дали държите достатъчно 
на човека до вас, за да му 
подарите няколко дни на 
мечтаното мя-
сто, дори ако то 
е далеч от ва-
шите собствени 
желания.

ОВНИТЕ 
ПОКОРЯВАТ 

НОЩНИТЕ КЛУБОВЕ
Овните са сред най-

динамичните и кипящи от 
енергия знаци. Ако думата 
екшън не описва вакан-
цията им, то почивката със 
сигурност ще е провал. Със 
сигурност представители-
те на тази зодия не си падат 
по спокойната почивка. 
Сред подходящите за пред-
ставителите на зодиака 
е гъмжащият от хора и 
възможности за разноо-
бразие Лос Анджелис. След 
като обиколят бутиците в 
Града на ангелите, могат 
да танцуват до сутрин-
та в световноизвестните 
нощни клубове. Както и 
да направят купища папа-
рашки снимки, ако успеят 
да видят кой кърши морно 
тяло до тях, естествено, 
заслепени от собствения 
си блясък. 

СПА И РЕЛАКС 
ЗА ТЕЛЦИТЕ

Телците са сред най-
спокойните и уравнове-
сени зодиакални знаци. 
Разкрасителни процедури, 
масажи и няколко дни 
на пълен релакс са най-
прекрасният подарък за 
Телците. Усамотението и 
чувствените наслади за 
сетивата са задължител-
на част от идеалната им 
почивка. За да зарадвате 
любимия Телец, изберете 
отдалечен хотел с добре 
оборудван СПА център и 
задължително изключете 
мобилния телефон. Про-
цедури със соли от Мъртво 
море, шоколадова или аро-
матна терапия, релакси-
ращ масаж или пилинг, 
сауна и парна баня, ня-
колко дължини в басейна 
- оставете половинката ви 
да избере. И със сигурност 
ще си осигурите повече 
усмивки и нежност.

ХАЙВЕР И ЕМОЦИИ 
ЗА БЛИЗНАЦИТЕ
Разнообразието за Близ-

наците е също толкова жиз-
нено необходимо за тях, 
колкото и въздухът. Ако ре-

ши-
те да ги изненадате с пъте-
шествие до Санкт Петер-
бург, няма да сбъркате. 
Навалица от хора, мо-
дерни хотели и задъ-
лжителните нощни 

клубове с леещи 

се питиета и пот-
ни тела ще направят ва-
канцията за Близнаците 
неповторима. Водка и хай-
вер, хиляди сътрапезни-
ци и възможността да се 
обогатят, общувайки с 
различни и нови хора, са 
шанс, който представите-
лите на тази зодия не биха 
пропуснали доброволно. 
Задължителна спирка в 
програмата ви трябва да 
бъде най-модерният клуб 
в града, където да видите 
най-известните му жители, 
както и вие да бъдете за-
белязани от тях.

ЛУКС И МУЗИКА 
СЪБЛАЗНЯВАТ 

РАЦИТЕ
Въпреки че на пръв 

поглед изглеждат много 
сдържани и дори студени, 
Раците всъщност са много 
чувствителни и срамеж-
ливи. Тяхната представа 
за идеална почивка е ро-
мантична вечер в луксо-
зен, но закътан хотел, или 
посещение на класически 
концерт. Елегантни стаи, 
лукс и съвършенство до 
най-малкия детайл ще 
ги накарат да ви покажат 
неподозирана нежност. 
СПА процедурите са само 
каймакът на изживява-
нето. Вечерта няма да е 
съвършена без подходящо 
избран музикален съпро-
вод, който да гали най-
тънките струни на душата 
им. След такъв уикенд 
защитната броня на Рака 
задължително остава в 
историята.

ПРИКЛЮЧЕНИЯ 
ЗА ЦАРЯ 

НА ДЖУНГЛАТА
Съвършената почивка 

за егоцентричния Лъв е 
да бъде, както обичайно, 
в центъра на вниманието. 
Представителите на тази 
зодия държат на показ-
ния лукс и отдават голямо 
значение на символите на 
статуса. 

В същото време трябва 
да осигурите по време на 
ваканцията и поне щип-

ка приключение за 
любимия си Лъв. 

Така че луксът 
и възможно-

стите да си 
напазаруват 
луксозни и 
скъпи по-
д а р ъ ц и 
правят за 
царе те на 
джунглата 
ваканцията 

в Дубай из-
ключително 

подходяща. Да 
се слеят с тълпа-

та на богатите и 
известните и да бъдат 

обгрижвани от глава до 
пети няма как да остави 
безразлични представите-
лите на огнената зодия.

ЕКЗОТИКА ЗА 
ДЕВИТЕ

За вманиачените на тема 
здравословен живот Деви 
най-подходяща е ваканция, 
която да предлага уелнес и 
релакс. В същото време 
обаче представителите 
на тази зодия държат на 
високия стандарт, затова 
залагат на петзвездни хоте-
ли. Подходяща изненада е 
и да наемете луксозна вила 
на остров в Тайланд, на-
пример, стига естествено 
да можете да си позволите 
подобна екзотика. Идеа-
лен плаж, разнообразни 
СПА процедури, билкови 
ароматни душове и релак-
сиращ масаж са предпо-
читани от Девите. Бонус 
към преживяването са 
купищата разнообразни 
плодове и атрактивната 
тайландска кухня.

САФАРИ 
С ДЖИПОВЕ ЗА 

ВЕЗНИТЕ
Динамичните и вечно 

търсещи баланса Везни 
биха останали очарова-
ни от почивка, която да 
съчетае крайностите и да 
им предложи от всичко 
по малко. Те не си падат 
по пасивната почивка и 
релакса в хотел, макар и 
да не биха отказали някоя 
и друга СПА процедура. 
В същото време са лю-
бознателни и обичат да 
откриват света около себе 
си. Сафари с джипове в 
пустинята, последвано от 
запознаване с културата и 
кухнята на местните пле-
мена, обикаляне из всички 
кътчета на космополитни 
градове или пазаруване 
в най-модерните бутици, 
картина на любимия й ху-
дожник в местния музей, 
култов концерт - имате 
много възможности да 
направите любимата ви 
Везна щастлива.

УНИКАЛНИ 
ПЕЙЗАЖИ ЗА 

СКОРПИОНИТЕ
Скорпионите обожават 

всичко екстремно. През 
ваканцията си те искат да 
изследват нетрадиционни 
дестинации и да заснемат 
уникални пейзажи, които 
ще са напълно непознати 
за приятелския им кръг. 

В същото време 
Скорпионите 
не са склонни 
с лека ръка 
да се откажат 
и от лукса. 
Можете да 
помислите 
да зарадвате 
любимия си 
Скорпион с 
пътешествие 
до Индия, но 
н е п р е м е н н о 
отседнете в лук-
созен хотел, а не 
в ашрам, например. 
Най-големият любовник 
от зодиака със сигурност 
няма да откаже да се засне-
ме и пред най-известния 
паметник на любовта в 
света Тадж Махал.

ИЗКУШЕТЕ 
СТРЕЛЕЦА С 

ПЪТЕШЕСТВИЕ
За Стрелеца най-добрата 

изненада е самото пъту-
ване. Представителите на 
този зодиак са готови да си 
стегнат куфарите във всеки 
един момент, независимо 
дали смятат да отскочат 
до съседния град, или да се 
отправят на околосветско 
пътешествие. Така че, как-
вото и приключение да им 
предложите, те с радост ще 
се впуснат в него. 

Ако половинката ви 
Стрелец обаче е наистина 
специална за вас, можете 
да й спретнете изненадващ 
воаяж до Далечния изток, 
Китай. Неговите загадки и 
пъзели във всеки град ще 
са незабравимо приклю-
чение за Стрелеца. 

За да не ви мрънка през 
целия път, си пригответе 
и малки изненади, с които 
да го държите нащрек през 
цялото време.

КОЗИРОГЪТ ЗАЛАГА 
НА КУЛТУРА И 

ПРИРОДА
Чудите се какво да по-

дарите за рождения ден на 
амбициозния работохолик 
Козирог. Отдавна вече 

сте изчерпали възмож-
ните идеи за органайзе-
ри, лаптопи и телефони, 
подходящи за безкрайно 
заети хора. Колкото и да се 
опитвате да накарате поло-
винката ви да се отдаде на 

заслу-
жена почивка, той отново 
и отново проваля планове-
те ви за ваканция, оправ-
давайки се със служебни 
ангажименти. Вместо да 
тропате с крак, по-добре 
му направете предложе-
ние, на което не може да 
устои. Изберете приро-
досъобразна ваканция, 
по време на която можете 
да посетите и няколко 
културни мероприятия 
и считайте ледовете за 
разтопени. Подходящ за 
почивка на Козирозите, 
според звездите, е изискан 
хотел в Люцерн или някой 
от по-големите градове на 
Швейцария. Козирогът 
е традиционалист и би 
оценил спокойствието 
по време на почивката 
си. Тяхната перфектна 
ваканция задължително 
трябва да включва сцени 
от културния живот, но и 
прекрасна природа, къде-
то могат да яхнат колелото 
или да се изкатерят на ня-
коя стръмна скала. Бонус 
е планинската или речна 
панорама. Пътешествията 
из близки исторически за-
бележителности са екстра, 
на която Козирозите не 
могат да устоят, твърдят 
астролозите.

ВОДОЛЕЯТ ИСКА 
АДРЕНАЛИН

Ексцентричният Во-

долей няма да се зарад-
ва, ако му предложите 
традиционна почивка на 
място, препоръчано от 
половината ви познати. 
Той държи на индивиду-
алността на ваканцията 

и би си паднал 
по нетрадици-

онна северна 
експедиция. 
Дори и да ви 
звучи почти 
е р е т и ч н о , 
и д е я т а  д а 
з а м ъ к н е т е 
половинката 
си в студена-
та и мрачна 

Швеция, с из-
ненада можете 

да установите, 
че той си мечтае 

за подобно пътеше-
ствие от дете. Водо-

леите си падат по хотели, 
различни от традицион-
ните, така че нощ в ледено 
иглу за него може да се 
окаже върхът на сладоле-
да. А снимките с ледени 
блокове и мрачни пейзажи 
да не присъстват в албу-
мите на приятелите му.

ЗАЛЕЗ НАД 
МОРЕТО И ЧАША 
ВИНО ЗА РИБИТЕ
Ако половинката ви е 

Риба, то със сигурност 
знаете, че сте я уловил бла-
годарение на нежността, 
вниманието и чувствител-
ността си. Представители-
те на зодията биха оценили 
романтична ваканция за 
мечтатели. Страната на 
кенгурутата Австралия с 
уникалните топли пейзажи 
е сред най-подходящите 
дестинации за рибоците. 
Чувствителните и рани-
ми Риби са подвластни 
на интуицията и търсят 
вдъхновение от всичко, 
което ги заобикаля. По 
време на празниците те 
търсят релаксиращи нена-
товарващи преживявания. 
Романтичен залез, нежна 
музика и чаша вино са 
задължителни компонен-
ти на мечтаната от тях 
ваканция. Кулинарните 
изненади само ще сложат 
последните щрихи на пре-
живяването

ЕДНО НАУМ

Зодиите чертаят пътя ни до идеалната почивка
а-
те 
й-
и-
се 
с 

са

ЕКЗОТИКА ЗА 
ДЕВИТЕ

За вманиачените на тема
здравословен живот Деви
най-подходяща е ваканция,
която да предлага уелнес и

В

В същото време
Скорпионите 
не са склонни
с лека ръка 
да се откажат

и би си паднал 
по нетрадици-

онна северна 
експедиция. 
Дори и да ви 
звучи почти

ят пътя ни почивка

Звездите определят Звездите определят 
нашия хотел нашия хотел 
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СЪКВАРТИРАНТИ
(190) Давам легло в стая 

в Leyton, голяма градина с 
BBQ, безжичен интернет, 
БГ ТВ, тел. 07771561323

(187) Търся си съкварти-
ранти за голяма двойна стая 
с единични легла, на 2 мин. 
от Ilford Station, в близост 
до голям пазарен център, 
Tesco, Island, Sainsburys, тел. 
07552444963   

КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(190) Давам двойна стая 

под наем за непушачи в 
къща с две кухни и две бани, 
в близост до Turnpike Lane 
Station, £130 на седмица, 
с включени сметки, тел. 
07792131361

(190) Давам квартири 
(легла поотделно) за мъже 

и момчета непушачи, точно 
на 3 мин. от Turnpike Lane 
Station (Зона 3), в близост 
до голяма автогара и много 
евтини магазини, спокой-
ствие, уют и чистота, тел. 
07900031491

(187) Давам единична стая 
под наем до Wood Green 
Station, тел. 07966445695

(188) Давам двойна стая 
под наем в Enfield, с  BG TV, 
интернет, голяма градина, 
много добри условия, тел. 

07563378914
ЦЕНТРАЛЕН ЛОНДОН
(188) Давам двойна стая 

за семейство или момичета 
в Централен Лондон, близо 
до транспорт, изгодни усло-
вия, тел. 07956664675

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
Давам двойна стая за двой-

ка, в обзаведен апартамент в 
района на Вeckton (E6), в 
близост до ASDA и Beckton 
DLR Station, £450 плюс смет-
ки, тел. 07789988558, след 
18.00 часа 

(189) Давам единична 
стая на 2 мин. от Plaistow 
Station, £67 на седмица, с 
включени сметки, наемът се 
плаща месечно с 2 седмици 
депозит, тел. 07810205096

(189) Давам двойна стая 
(може да се ползва и от 
един човек) в къща с двор, 
близо до Woodford Station 
(Central Line), с българска 
телевизия и интернет, тел. 
07878950106

(190) Давам стаи под наем 
в района на Barking, в къща 
с интернет, БГ ТВ, нова кух-
ня, нови бани, след основен 
ремонт, тел. 07894016177

(189) Давам една единич-
на и една двойна стаи под 
наем в района на Stratford, 
в близост до метростан-
цията, в къща с 2 бани, 2 
тоалетни, градина, българ-
ска телевизия, интернет, на 
мястос удобен транспорт, 
тел. 07828918769

(188) Давам двойна стая 
в Becontree, £320 без вклю-
чени сметки, къщата е в 
много добро състояние, 
с интернет и БГ ТВ, тел. 
07766661079

(188) Давам под наем 
двойна стая на тиха улица 
около Gants Hill Station, 

в близост до Central Line, 
банки и магазини, в хубава 
къща с интернет, BG TV, 
тел. 07944370807

(188) Давам двойна и еди-
нична стаи под наем на 5 
мин. от метростанцията на 
Walthamstow, удобни авто-
буси и влакове, търговски 
център, БГ ТВ, интернет, 
безплатен паркинг, тел. 
07988878036 

ЗАПАДЕН ЛОНДОН
(191) Давам стая за жена в 

W12, тел. 07575089511
(191) Давам двойна стая 

на 8 мин. с трамвай от 
Wimbledon Station, тиха и 

приятна обстановка, £120 
на седмица с включени 
сметки, тел. 07788688080 

ЮЖЕН ЛОНДОН
(188) Давам две двойни 

стаи под наем за семейство 
или двойка, в Югоизточен 
Лондон в района на West 
Thamesneath, къщата е в  от-
лично състояние, с българ-
ска телевизия, интернет, 
голям хол, консерватория 
и има условия за безпла-
тен паркинг, намира се в 
тих и спокоен квартал, тел. 
07825745516, 07824312261, 
Дани

РАБОТА ТЪРСИ
(190) Търся си работя 

като общ работник за вся-
каква дейност, имам до-
кументи за заварчик, не 
владея английски език, тел. 
за връзка 07564216060

(190) Търся си работа, не-
зависимо каква, може и като 
общ работник, на 23 години 
съм, не владея английски 
език, тел. 07879145299

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(187) Търся детегледачка 

за работа в детска градина, 
необходими са квалифика-
ция, CRB, английски език, 
тел. 07788766457

(189) Търся момчета и 
момичета за работа на ав-
томивка с настаняване, тел. 
07762862641

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни и 
еднократни почиствания, 
изисквания – self-employed, 
NIN, proof of address, банко-
ва сметка, тел. 07868699692

(195) Търся амбициозни 
хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуни-
кация. Ще ви бъде оказа-
на помощ в подготвител-

ОБЯВИ

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Подготвям деца по 
МАТЕМАТИКА.

специална подготовка 
за 11+ exams

(включително и 
latymer school)

 
за контакти : 

тел. 0208 527 0212,
 0779 669 2522
ИЛИЯН РУСЕВ

ДАВАМ 
ДВУСТАЕН АПАРТАМЕНТ 
ПОД НАЕМ в района 

на Вeckton (E6), 
в близост до ASDA 

и Beckton DLR Station, 
£880 плюс Council Tax 

и сметка за ток, тел. 
07989303899, 

след 18.00 часа

ПРОДАВАМ
касови бележки 

за 6 години
назад за 10% от
стойността им, 

тел. 07884444585

Потомката на известната гадателка от 
Кюстендил - Баба Гота, МАГ МИРЕНА 
вече няколко десетилетия пред-
сказва бъдещето и пречиства 
душата. Пророчицата помага на 
търсещите спасение; в решаващи 
мигове от живота; при проблеми 
на емоционално и енергийно 
ниво; изчиства всякакви видове 
магии; събира разделени двойки 
и въздейства при безплодие; 
прекъсва проклятия; отвързва 
късмети; прави бизнес-защити; 
отстранява зависимост от алкохо-
лизъм и лекува 24 вида болести. С по-
мощта на восъчно леене открива изчезнали 
хора. Отговаря на въпроси по телефона от разстояние. 

Можете да я посетите на лична среща в Англия, 
тел. за връзка: 00359 (0) 886 529 650 и  00359 (0) 885 094 715

Екип от специалисти  в областите : педиатрия, гинекология, 
семейно лечение, проблеми с гърба и ставите и др.
Сканиране с ултразвук; MRI; рентген; тестове за различни 
видове алергии.

Лабораторни тестове на кръв и урина.

Ново 2D/3D/4D сканиране на бременност чрез ултразвук

265 Green Lanes                                  Teл. 079 8436 6224
Palmers Green, London                        Моб. 020 8144 5119
N13 4XE                           
(до метростанцията на Wood Green, Picadilly Line) 

Частна клиника в Лондон 
за Вас и Вашето семейство

0

Sales * Letting * Property Management

                                     Are there Bulgarian
hotspots on the map of London?

Walthamstow, Leyton, Leytonstone, Chingford – to name but a few.
Lets Move Properties – let’s move 

to where your Bulgarian friends live.

Lets Move Properties is your dynamic 
and independent property agent.

We off er various selection of 1,2,3,4- bedroom fl ats and 
houses in the heart of East London.

Tel.    02085218838                                                             369 Hoe Street
Mob. 07858165352                                                              Walthamstow
www.letsmove.co.uk                                                                     E17 9AP   

 info@letsmoveproperties.co.uk

РЕНОМИРАНО ЗАВЕДЕНИЕ 
близо до Old Street 

набира 
опитни СЕРВИТЬОРКИ 

с добър английски език.
За контакти: 07787511689, Мартин
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ния етап. Тел. за контакт 
07894496881, моля, звънете 
от 9.00 до 21.00 часа

(187) Snowdrop Cleaners  
набира жени и момичета в 
сферата на почистването, 
необходими са говорим 
английски и self-emloyed 
документи, добро заплаща-

не, тел. 078 866 674 99 (от 10 
a.m. до 7 p.m.)

САТЕЛИТНИ 
ПРИЕМНИЦИ
(191) Поставяне и на-

стройка на сателитни 
приемници в лондон и 
околността, изгодни цени, 
поддръжка и дългосрочна 
гаранция, тел. 07818413663, 
Юлиян

(186) Монтаж, инсталира-
не и поддръжка на дигитал-
ни приемници, моторизи-
рани системи и обикновени 
сателити, тел. 07899917634, 
Жоро

(188) БУЛСАТКОМ – до-
ставка и монтаж на пълен 
комплект, оригинален БУЛ-
САТКОМ договор на ваше 
име с 18 месечна гаранция. 
ITV Partner – турска с без-
платни английски канали 
– доставка, монтаж и на-
стройка, тел. 07835911937, 
Мариян 

КОМПЮТРИ 
И УЕБДИЗАЙН
(196) Професионален 

графичен дизайн и печат 
на бизнес-картички, фир-
мени документи, лога и 
рекламни материали, www.

cosmopolitdesign.com, тел. 
07870973590, Христо Йор-
данов

(209) Поправка на настол-
ни компютри и лаптопи, 
инсталация на софтуер, 
антивирусни програми, 
игри, поддръжка на мре-
жи, посещения по домо-
вете в удобно време, тел. 
07961540073, Калин

ФРИЗЬОРСКИ 

УСЛУГИ
(188) Bella – нов българ-

ски фризьорски и козмети-
чен салон до Café PLOVDIV, 
тел. 02088813903

(188) Предлагам мъжко и 
дамско подстригване по до-
мовете, продухване, боядис-
ване, смяна на цвят, кичури, 
лифтинг масаж на лице, тел. 
07760533877, Бети

(188) Професионална 
фризьорка предлага дамско, 
мъжко, детско подстриг-
ване, кичури, боядисване, 
сешоар, официални при-
чески, плитки, кола маска, 
вежди – по домовете, тел. 
07533227610, Краси

(188) Професионална 
фризьорка предлага дамско, 
мъжко и детско подстриг-
ване по домовете, боядис-
ване, кичури, прическа, 
кола маска, вежди, лифтинг, 
на приемливи цени, тел. 
07540187107

ТРАНСПОРТНИ 

УСЛУГИ
(188) Транспортни услуги 

с голям ван (1500 кг.), в Лон-
дон и UK, от понеделник до 
петък - само вечер, събо-
та и неделя – 24 часа, тел. 
07944370807, Светлозар

ЛЕКАРИ 
(191) Д-р Василев – опи-

тен лекар, специалист-
невролог, тел. 07792966069 

(188) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свърза-
ни с опорно- двигателния 

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9

Сп
ец
иа
лн

и ц
ен
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ОБЯВИ

R E C OV E R Y   C A R
• БРАКУВАНЕ
   НА КОЛИ
• ТРАНСПОРТ НА  :
- КОЛИ
- МОТОРИ
- ДЖИПОВЕ
ТЕЛ. 07787143078, 
ДИМИТЪР

апарат, тел. 07594231782, 
Иван Иванов

(191) Професионална по-
мощ при болки във врата, 
гърба, кръста – “секнат 
кръст”, мускули и стави, 
с акупресура масаж. Ди-
пломиран масажист в The 
College of Chinese Medicine 
и член на Асоциацията 
на акупунктуристите във 

Великобритания,  тел. 
02088802131 и 07903187649, 
Денко Татарлиев

(188) Лечение на кожни 
заболявания (акне, розисея, 
дерматитис, косопад и др.) с 
изпитано средство на наро-
ден лечител от София – сега 
продължено от неговата 
дъщеря, тел. 02078219845, 
07592091595

Какви са вашите възможности
за получаване на:

- Child - Benefi t
- Tax Credit
- Housing and Council 
- Sure Start in Maternity
- Maternity Allowance
- Income Support

дд

н

0
тел. 02085555143
Safe Advice

на 1-ва страница

Известен медиумен 
и биоенерготерапевт 

гостува за кратко време 
в Лондон.

Ясновидство, гледане 
на карти, восъколеене, 

изчистване на 
негативна енергия, 

главоболие, проблеми 
в работата и любовта, 

амулети за късмет.
Тел. 07909436648, Нели 

(от 9.00 до 20.00 часа)

ЗА
П
О
В
Я
Д
А
Й
ТЕ

!

БГ 

ЗАКУСКА 

10 Forest Road
E17 6 JJ
(зад Blackhorse Road Station)

От понеделник до петък - 
от 6.00 до 18.00 часа

Събота – от 6.00 до 18.00 часа
Неделя – от 8.30 д0 13.00 часа

Работи
за вас 
днидни
в седмицата7

П
О
В
Я

ОООтОт понпонедееделнилник дк до по петик д по петъетъкк - ООООО
от 6 0от 6.00 до 18.00 часа

вввв сесесеседмдмдмдмддддд ицицициццццццататататаааавввв

Th inking of moving to or moving back to Bulgaria, Hungary, Ukraine, 
Latvia, Slovakia?  Looking for a business? Th inking of opening a store? 
We have the product, we have the experience – we are a UK company 
established 30 years – we have joint ventures already successfully 
operating in Romania and Poland.  We are also establishing new joint 
ventures in several other countries in the EU.

What other business opportunity do you get to see the operations 
working successfully. Go and see them, ask the questions, go to the Web 
site and see the photos. Th is off er is as genuine as it gets, you will need 
approximately £10,000 start up costs for Stock, rent, fi xtures/fi ttings 
etc. Look at the website: www.exportonly.co.uk - bear in mind there is 
some work involved preparing goods ready for sale – in our opinion 
and the opinion of existing joint venture partners, this is what makes 
the business interesting.

Business Opportunity
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УРОЦИ
(189) Съботнонеделен 

курс по английски език 
за начинаещи, български 
преподавател с дългого-
дишен опит, ефективна 
обучителна програма, тел. 
07983408196

(191) Учител-филолог 
дава уроци по английски и 
руски език, на всички нива, 
тел. 07894449803

(187) My School International 
– най-добрите курсове по 
английски език в Лондон! 
Обслужване на клиен-
ти на български език, тел. 
07511401959

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
(188) Търся деца за гледа-

не, може и възрастни хора, 
Югозападен Лондон, тел. 
07773716269

( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 
през деня, Cricklewood. 
07869332713

KУПУВАМ
(188) Купувам къщи 

з а  п о ч и с т в а н е ,  т е л . 

07950265749, Катя
(188) Изкупувам коли 

не по-стари от 1999 г., тел. 
07762862641

ПРОДАВАМ 
(188) Продавам бяло 

Victory  изгодно,  тел . 
07768301274

(190) Продавам 24 декара 
иглолистна и 24 декара 
широколистна гора в зем-
лището на с. Харваловци, 
община Елена, област Ве-
лико Търново. Подходящи 
за ловуване, на територия-
та на горите живеят вълци, 
зайци и лисици. Възможна 
е продажба поотделно или 
на части отдвете гори.

Цена 4990 лева на декар, 
тел. 07780671533

(188) Продавам апарта-
мент в Поморие на първа 
линия, с тераси, на 2  метра 
от морето, обзаведен, тел. 
07894016177

ТЪРСЯ
(188) Търся къщи за чи-

стене в района на Seven 
Sisters и Tottenham Hale, 
по всяко време, мога да 
гледам и възрастни хора, 
имам ван и за транспорт, 
тел. 07553528913

АВТОУСЛУГИ
(188) Автоелектротехник 

- при проблеми с имоби-

лайзер, ABS, ECU, airbag, 
съдействие за MOT, тел. 
07967863048

ДРУГИ
(187) Ако имате депре-

сия, безсъние, проблеми 
в семейството и в хране-
нето, можете да разчитате 
на мен, в качеството ми 
на опитен психолог, тел. 
07515644899

(186) За онези от вас, 
които са сами и искат да 
си създадат семейство тук 
в Лондон (независимо от 
възрастта, може и след 60 
г.), предлагаме лекции на 
тема “Щастливо семей-
ство”, а също възмож-
ност за визуални контак-
ти и запознанства, тел : 
07900031491

(190) Помагам за смяна 
на шофьорски книжки, тел. 
02077031276, 07949861125

ЗАПОЗНАНСТВА
Строен и симпатичен 

мъж на 52 г.  Търси прия-
телка до 50 г. За сериозна 
връзка, тел. 07915642665

49 г, висок, симпатичен, 
културен, чистоплътен и 
интелигентен кулинар, 
обичащ природата, бълга-
рин търси сериозна връзка 
с интелигентна и красива 
жена, авантюристки не 
желая да ми звънят, тел. 
07709123479

Привлекателно момче 
иска да се запознае с мо-
миче до 30 г., което търси 
сериозна връзка,  тел. 
07501815104, Антонио

Млад, готин пич, на 25 
г. с опит в секса, иска да 
се запознае с момичета до 
40 г., за истински секс без 
никакви задръжки, ано-
нимността гарантирана, 
тел. 07951638136

Търся си мъж за секс, до 
40 г., със свободно време, 
тел. 07876676796

A very warm welcome in 
London, a nice house to stay, 
English Lessons, U got it ? 
Coming to London to live 
and work/study? A single 
nice gentleman,37   English 
College Lecturer/Linguist  
will help you with English/
Accomodation, show you 
nice places in London. I am 
kind, honest, single, never 
married and romantic. Please 
email chicago7777@hotmail.
co.uk

Симпатичен, атлети-
чен и енергичен търси 
дама за сериозни дела, тел. 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок 
и чистоплътен, добронаме-
рен (обръщам внимание) 
търси сериозна връзка с 
красива и интелигентна 
жена, умееща да уважа-
ва човека до себе си, тел. 
07709123479, Стефан

Як пич на 28 г. си търси 
мадама за всякакъв вид 
развлечения, разходки 
по всички забележител-
ности на Лондон, тел. 
07939961496, Марио Сла-
дура

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

Желаем запознанство с 
bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема пред-
ложения за забавления 
с подобни двойки срещу 
заплащане, дискретност, 
хигиена и качество, тел. 
07788410933

Mъж на 45 г. предла-
га секс-услуги на дами, 
изпращайте смс на тел. 

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ

ТРАНСПОРТ 
по всяко време
до/от всички 

летища 
в Лондон.

Ниски цени!
077 566 447 52

TранспортниTранспортни
услуги и услуги и 
премествания премествания 
с голям с голям 
ван. ван. 

Тел.07903661333
Цени по договаряне.Цени по договаряне.

Редовен превоз от  Англия и 
Шотландия до България и обратно. 

Сигурност и коректност.

0.80 p. / 1 кг.

Заповядайте
на редовните
богослужения
на Българска
Петдесятна Църква!

ST. JOHN'S CHURCH
STRATFORD
Stratford Broadway
London E15
Всяка неделя от 18:30
За контакти: 07950347110

Адрес: Axe Street
Barking IG 11 7LZ
Зад супермаркет LIDL

Всяка събота
от 18.30

тел. 07950347110
- £500

Фирма извършва превоз на:
  Автомобили - £500
   Джипове - £600
    Камиони
     Микробуси
            Мотоциклети
       Багаж
До България и обратно.
Цени по договаряне.

07973169799

BULSATCOM, ITV 
партньор в Лондон,

доставка
и монтаж, 18 

месечна гаранция, 
оригинални 

договори,
тел. 07835911937, 

Мариан

на адрес: BG BEN Newspaper, Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow London, E17 4JH

Ново българско заведение
предлага работа за: 

дисководещи; водещи на 
шоу програми, модели, момичета 

за продажба на текила; танцьорки.
Tел. 07809469532, Даниела
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07556362203, моля само за 
сериозни дами

Мъж на средна възраст, 
висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериозна 
връзка с интелигентна 
жена, умееща да уважава 
човека до себе си, petko74@
abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 

07595835757
Търся сериозна връзка 

с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 
40 г. търси жена до 37 г. 
за съвместно съжител-
ство, със цел брак, тел. 
07907903381

На 40 години съм, търся 
дама от 20 до 30 г. за 
съвместно съжителство 
и сериозна връзка, със 
съдействие за работа и фи-
нансово подпомагане, тел. 
07501021465, Владо

Млад, готин, на 26 г., 
предлага секс услуги за 

дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство 
със сериозен мъж между 
45-50 години, обаждайте 
се след 19, 00 ч на тел.: 
07522409873

На 40 години съм, пред-
лагам съвместно съжител-
ство и може би сериозна 
връзка на дама до 30 го-
дини с подсигурена от мен 
работа, Владо

Приятен, необвързан 
мъж, на 35 г., неженен, 
работи като преподавател 
в английски колеж и part-
time като имиграционен 
служител, добро поло-
жение, собствена къща в 

Лондон, общува лесно, че-
стен, учтив, с християнско 
вероизповедание, би желал 
да се срещне с жена от 19г. 
+ с цел връзка и евентуа-
лен брак, може също така 
да предложи помощ при 
устройването й в Лондон 
и подобряването на нивото 
на английския й език, моля 
само сериозни отговори, 
noahnoe37@hotmail.com , 
тел. 0774 3929 144

35/167 см., търся жена от 
27 до 35 г. с цел приятел-
ство, а след време и нещо 
повече, моля без обажда-
ния, ще отговарям само на 
смс-и на тел. 07513934041

Търся жена за сериозна 

връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство със 
сериозен мъж над 45 г. 
за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

Младо момче търси жена 
с цел запознанство, тел. 
07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 
Трудно ми е да те намеря. 
Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи само 

за момичета и дами по 
домовете, full privacy, 078 
7700 5067

Търся жена до 40 годи-
ни за секс, а може и нещо 
поевече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 
25 години за секс, ако си 
допаднем, може и нещо по-
вече, тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж от-
говорен и умеещ да обича 
истински, моля за сери-
озни обаждания, 078 5526 
3430

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама 
за екскурзии из Евро-
па (дискретност) , тел. 
07791338706, Николай

Отново по „Жестокия път”

Еверест вече се комерсиализира, Еверест вече се комерсиализира, 
26 години след като по-

гледна от Покрива на света 
и остана там, историята на 
Христо Проданов все още 
търси отговори. Какво е 
да тръгнеш по леденосту-
дения Жесток път сам, без 
кислород и дали обратни-
ят път е фатален? Какво се 
случва с психиката на тези 
хора, привлечени като от 
магнит от острите зъбери, 
и колко риск поемат, като 
хващат скалното въже? 
Каква е дозата на адре-
налин и лудост горе над 
7000-ния метър, сочен 
като фатален за психика-
та? Казват, че там не си 
на себе си и можеш да на-
правиш всичко, което не 
си очаквал…

Прозаични нотки в тема-
та внася само индустрията, 
изработваща нови и нови 
екипировки и пособия, 
които трябва да направят 
пътя ти по-сигурен.

„В алпинизма съществу-
ва премереният риск и той 
зависи от подготовката на 
човека, от възможностите. 
Колкото си по-подготвен, 
по-напред с материала, 
толкова по-висок е прагът 
на поносимост към риска”, 
изненадващо споделя ал-
пинистът и преподавател в 
НСА Кънчо Долапчиев. И 
дава много прост пример 
– по 11-балната система 
на неподготвения му се 
струва, че 2-3-та категория 
са трудни за изкачване, но 
за този, който катери 9-та, 
дори не му трябва въже, 
обяснява логиката алпи-
нистът.

Алпинистът и експерт от 
Планинската спасителна 
служба Запрян Хорозов 
също не се съгласява, че 
катеренето е преди всичко 
риск. Има други човешки 
дейности и спорт с по-
голяма тежест на рисковия 
фактор, каза той. Всяко 
нещо, премислено, правено 
като логистика и стратегия 
в областта на алпинизма, 
намалява риска. Но добавя 

през смях, че не бива да се 
забравя, че техният стади-
он е планината. „Такава е 
играта”, отвръща откро-
вено Хорозов на въпроса, 
дали развивайки се, ал-
пинизмът дава по-малко 
жертви на планините. Ни-
кой не отива там да умира, 
всеки иска да се докосне до 
някаква цел, мечта, блян”, 
обяснява нещата той.

И двамата, като хора с 
опит, са абсолютно убе-
дени, че добрата екипи-
ровка и оборудване са 
много важни. И на първо 
място разумът. „От онази 
експедиция през 1984 г. 
височинната екипировка 
много се е изменила - по-
качествена е, което дава 
възможност за по-голям 
шанс за оцеляване в ек-
стремални условия. Преди 
25 г. почти нямахме еки-
пировки от типа горатекс, 
ипатекс, полари и т.н.”, 
обяснява Хорозов.

Погрешната формула 
в планината е надценя-
ване на собствените си 
възможности и подценя-
ване на природата, учат 
алпинистите. Подценяваш 
една река, че можеш да 
я преплуваш, не стигаш, 
подценяваш една планина, 
или надценяваш своите 
възможности и оттам идва 
лошото.

До Еверест има 
15 маршрута, след 
българите никой 

не успява 
 да премине 

Западния гребен
Трябва да се знае, че е по-

грешно да се казва - изкачи 
Еверест по принцип, кате-
горични са алпинистите. И 
уточняват, че между 15-те 
съществуващи маршрути 
до Еверест има огромна 
разлика. А Западния гре-
бен, наричан Жестокия 
път, е преминаван само 2 
пъти. Бяхме втората експе-
диция, успяла да мине по 
този път, казва Хорозов. А 

след тях мнозина само са 
опитвали, но така и не са 
успели да атакуват върха 
до край през този път.

Защо нашите хора оба-
че решават тогава, през 
фаталната 1984-та, точно 
по този смъртоносен „гре-
бен” на планината? Когато 
тръгва българската ек-
спедиция, тя няма особен 
избор, тъй като тогава се 
разрешава по един марш-
рут на една експедиция от 
непалското правителство, 
обяснява историята До-
лапчиев. Ние не искахме да 
се наденем на този труден 
маршрут, но само на него 
можеха да ни пуснат, кон-
кретизира той.

И обяснява много ясно 
защо този маршрут се отъ-
ждествява със смъртта 
и е наричан Жестокият 
път. Трудността на терена 
идва от това, че почти през 
цялото време трябва да 
катериш. На другите два 
класически маршрута – 
Тензинг и Хилъри, имаш 
повече от 50% ходене. А 
тук ходиш около 100-200 
м – другото е катерене по 
един ръб, ронлив, който 
трябва да се обезопасява с 
парапети, връща кар-
тината Долапчиев.

Но и Хорозов, и 
Долапчиев отбеляз-
ват, че почти винаги 
слизането се оказва 
фатално. Като при 
Христо – мобилизи-
раш всичко, за да се 
качиш, но не си да-
ваш сметка, че трябва 
да се съхраниш и да 
слезеш. „Има и пси-
хологическа грани-
ца – като достигнеш 
върха, не внимаваш 
достатъчно на слиза-
не. Но изтощението 
е велико, огромно”, 
споделя преподава-
телят.

Имал съм халю-
цинации – че съм 
стъпил в доматена 
градина и не мога 
да мръдна, сподели 

Хорозов
Алпинистите уверяват, 

че е напълно вярно, че 
над определена височина 
психиката се променя. В 
тия екстремални височи-
ни, където налягането на 
кислорода намалява, няма 
добро усвояване, кръвта 
се сгъстява, забавят се 
реакции, мудни са реше-
нията. В зависимост от 
съпротивителните сили и 
физическата и психическа 
подготовка, съответно се 
променя и неговото пове-
дение по някакъв начин.

Понякога се получават 
и халюцинации, разказва 
Запрян Хорозов. Изпадал 
съм в подобна ситуация. 
На една хималайска ек-
спедиция имах чувство, 
че бях стъпил в една до-
матена градина и не сме-
ех да мръдна, спомня си 
той. И добавя, че много 
алпинисти са разказвали 
за сблъсък с нереалното 
на високо. Работил съм и 
с хора по-темпераментни, 
и с по-вяли. Но всичките 
тия неща, горе, във висо-
кото, минават като че на 
по-заден план, разумът се 
мобилизира и човек може 

да се види в съвсем друга 
светлина, неочаквано за 
самия себе си. Ако долу, в 
града, успява да прикрие 
някои неща, горе като че ли 
те изпъкват повече.

Еверест се 
комерсиализира 
Еверест не става по-

достъпен с годините, об-
ратното - по-недостъпен, 
предимно финансово. 
Височинният алпинизъм 
много се комерсиализи-
ра. Попадат хора, които 
смятат, че като си платят, 
им се отваря асансьорът 
и се качват горе на върха, 
дразни се алпинистът от 
Спасителната служба. 
Явно е така, щом догоре 
се качва сляп, качва се 
13-годишно дете, добавя 
той. Ако сте платежоспо-
собен и имате някаква 
подготовка, отивате в една 
агенция в Непал, казвате, 
че искате да се качите по 
класически маршрут към 
Еверест. И заявявате какво 
искате - 3-ма височинни 
носачи, персонал, който 
да ви изгражда парапе-
ти, палатки. За вас остава 
само да вържете котките, 

а ако не сте в състояние, и 
котките ще ви вържат, хва-
щате въжето и отивате на 
върха, образно обяснява 
Хорозов.

„Не сме станали по-
страхливи – не, може би 
по-разсъдливи….(Смее 
се.) Като по-млади сме 
били по-луди. Голяма част 
си се занимават все още. 
Имам алпийски клуб с 40 
членове, инструктор съм в 
ПСС. Не така интензивно, 
но…”, разказва той.

Сега преподавателят по 
алпинизъм Кънчо Долап-
чиев учи студентите си да 
се осланят на разума. Тряб-
ва разумът да надделява, 
изкачването на един връх 
не си струва да загубиш 
и малкия пръст на ръката 
си. Не че е неуважително 
към върха, но просто ако 
природата те спре, прецен-
ката да ти е трезва, да не 
си опиянен. Имайки трез-
вата преценка, можеш да 
решиш да се върнеш, да се 
подготвиш и след време да 
дойдеш и да го направиш, 
а не с цената на всичко да 
вървиш нагоре, съветва 
алпинистът.

негодуват съратници на Христо Продановнегодуват съратници на Христо Проданов

От 15-те съществуващи маршрута на 
българите е разрешено да поемат по 

най-трудния Западен хребет

20 април 1984 г., в 18,10 ч. 
местно време, един човек 
завинаги записва името си 
в историята на България. 
Той става първият 
българин, изкачил 
най-високия връх, 
осемхилядника мечта за 
всеки един алпинист.
Това е Христо Проданов. 
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Всяка събота  - 
във вихъра
на дискофлирта!

Изпълнителният директор на ЦСКА Венцислав 
Живков остана доволен от успеха на своя тим с 
1:0 над лидера и най-вероятен бъдещ шампион 
Литекс. Също така той потвърди, че от днес (22) 
Димитър Пенев е новият старши треньор на 
първия тим и ще си помага с Адалберт Зафиров в 
останалите мачове. 

«Видяхте, че отборът доминираше през целия 
мач, независимо че играхме с първия в класиране-
то. Показахме класа. Имаме нашите цели, до края 
ще играем с всички сили и ще гледаме да се класи-
раме възможно най-напред. Видя се, че сме добър 
отбор. Знаете, че на Зафиров му изтече лицензът, 
затова от днес треньор е Димитър Пенев. Няма на-
прежение, те работят заедно, помагат си и виждате, 
че резултатите са налице. Договорът на Пенев вече 
е в БФС и той официално е старши треньор, няма 
драма, ще работят заедно”, заяви Живков. 

Това обяви президентът на 
Международната шахматна 
федерация Кирсан Илюмжинов 
по време на официалното от-
криване на мача за световната 
титла между Веселин Топалов и 
настоящия първенец на плане-
тата Вишванатан Ананд. Илюм-
жинов пожела на участниците 
красива и безкомпромисна бор-
ба, с която да зарадват милио-
ните любители на най-древната 
игра. Той допълни, че по време 
на Мондиала ще се проведе и 
Президентски съвет на ФИДЕ, 
и благодари на организаторите 
за подкрепата, която са оказали, 
за да стане възможно неговото 
провеждане. Жребият пък бе 
благосклонен към българския 
претендент и отреди той да има 
предимството на белите фигури 
в първата партия от мача, който 
ще се проведе във Военния клуб 
в столицата. Първата партия бе 
отложена за събота от 15:00 часа, 

заради закъснението на индий-
ския гросмайстор, който имаше 
трудности с придвижването си 
до София, вследствие на облака 
от вулканичната пепел, който 
покри части от Европа. 

Премиерът Бойко Борисов, 
който е председател на Орга-
низационния комитет, пожела 
успех на претендента Топалов. 
«Мисля, че направихме всичко 
възможно по време на криза да 
създадем условията да се про-
веде един исторически шахматен 
мач. Мисля, че мечтата на много 
поколения шахматисти да имат 
възможността да наблюдават 
двамата най-добри в света, тук, в 
София, се сбъдна. Така че чест за 
всички нас е да сме домакини», 
заяви Борисов. На церемонията 
по откриването присъстваха 
председателят на БОК Стефка 
Костадинова, спортният ми-
нистър Свилен Нейков и много 
други официални гости. 

Мачът Ананд - Топалов ще 
се състои от 12 партии и ако 
е необходимо - допълнителни 
тай-брейк партии. Първата (в 
събота) ще стартира в 15:00 
часа. Евентуалният тай-брек 
ще се играе на 14 май. Общият 
награден фонд е 2 000 000 евро, 
като от тях 1,2 млн. са за побе-
дителя и 800 000 за победения. 
По-рано днес Веселин Топалов 
обяви, че предстоящият свето-
вен шампионат е едно уникално 
и историческо събитие за Бълга-
рия. «Ние сме малка страна и за 
момента не можем да говорим 
за организиране на Зимни или 
Летни Олимпийски игри. Така 
че насочването към Световно 
първенство по шахмат е една 
сравнително евтина реклама 
на страната ни. За нас дори е 
късмет, че световният шампион 
идва от Индия, една огромна 
държава», обяви Веско.

София е център на 
световния шахмат

В продължение на три седмици България и София 
отново ще бъдат център на световния шахмат

Уникалната завеса, която поиска Вишванатан Ананд за мача за 
световната титла по шахмат, пристигна в София. Технологичното 
чудо струва 2500 евро. Още 800 са дадени за транспорта. Преградата 
пристигна с германска точност. «Беше ни обещана за 14 април и дойде 
точно в деня. След двубоя си остава наша», похвали се президентът 
на федерацията Стефан Сергиев. Тя е като дантела с дребни дупчици, 
през които влиза въздух. Завесата е шумоизолираща. Зрителите могат 
да гледат през нея, но шахматистите нямат контакт с хората в залата. 
Нейният монтаж вече приключи. Тя е пригодена към устройство, 
което да я задвижва. Размерите са 11 на 11 метра. 

Бял и черен цар от дърворезба са изненадата за жребия. Фигурите 
ще определят с какъв цвят ще започнат гросмайсторите. Те са в сти-
листиката от епохата на цар Иван Асен II. Музикален съпровод ще 
представя Ананд и Топалов на откриването. Съпругата на индиеца 
Аруна, която е и негов мениджър, е изпратила народна мелодия, а 
за Веско се обсъжда вариантът на великата песен «Моя страна, моя 
България» на незабравимия Емил Димитров. Тези дни индийският 
посланик Дивябх Манчанда разгледа Военния клуб, където ще се 
състои историческият мач. Президентът на шахматната централа 
Стефан Сергиев е предложил да бъде отворена втора ВИП зала за 
гостите от посолството.

Индиецът загря с Властелина
Вишванатан Ананд се оказа голям фен на фентъзито. 

Световният шампион заложи на втората серия на хи-
товия филм «Властелинът на пръстените» - «Двете 
кули». Къдрокосият Фродо и митичните същества за-
бавлявали Тигъра от Мадрас по пътя от Франкфурт до 
София. Индийският гросмайстор и неговият екип зяпали 
лентата, за да се отърсят от напрежението преди 
мача срещу Веселин Топалов. Щабът си осигурил лукса 
на «Мерцедес Спринтер», с който пристигнал до хотел 
«Хилтън» в 3 ч през нощта срещу вторник. Бусът е бил 
оборудван с хладилник, два TV екрана и DVD плеър. На 
границата с Румъния Виши бил приятно изненадан от 
популярността си, когато нашите митнически служи-
тели го познали и възкликнали: «О, Ананд, преминавайте 
бързо и спокойно.»

Топалов и Ананд зад 
завеса за 2500 евро

Царе от времето на Иван 
Асен II решават жребия

Димитър Пенев е новият старши треньор на ЦСКАДимитър Пенев е новият старши треньор на ЦСКА

Гонзо
е готов
с черния 
списък

Мениджърът на Левски Георги 
Иванов е бесен след провала в 

Мездра

Мениджърът на Левски 
Георги Иванов е бесен след 
провала в Мездра и вече е 
приготвил списък с футбо-
листи, с които шампионите 
ще се разделят след края на 
сезона. Това призна и самият 
Гонзо след равенството с Ло-
комотив (Мз).

Според с луховете във 
въпросния списък са попад-
нали част от ветераните в 
тима - Димитър Телкийски, 
Елин Топузаков, Седрик Бар-
дон и Александър Алексан-
дров. 

Гонзо обмисля и вариант 
част от младите играчи на 
сините Мариан Огнянов, Иван 
Цачев, Виктор Генев и Цветан 
Димитров да бъдат дадени 
под наем на други отбори, за 
да могат да играят редовно 
и да натрупат опит и само-
чувствие. По тази схема в 
Локомотив (Мз) бяха пратени 
Александър Киров, Борислав 
Балджийски, Боян Табаков и 

Исмаил Иса, а Мартин Димов 
е в Спортист. Георги Христов 
пък е под наем в полския Вис-
ла за срок от една година.

Именно Исмаил Иса е при-
влякъл вниманието на ръко-
водството на сините с до-
брите си изяви този сезон и 
шефовете на Герена са твърдо 
решени да разчитат на него 
след изтичането на договора 
му за наем с тима от Мездра. 

Както е известно, Левски из-
питват остра нужда от напада-
тел, след като Георги Иванов 
изгони Еньо Кръстовчев зара-
ди неспазване на режима.

Кирсан Илюмжинов, Веско Топалов и Бойко Борисов

Веско Топалов започва
с белите фигури
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От 20.00
до 3.00 часа.                                                    
Резервации и 
информация:  

07809469532 
(Даниела)

139-141
Tottenham Lane
Crouch End/Turnpike 
Lane/Finsbury Park
N8 9BJ
(на 4 спирки
с автобус No41 
от Turnpike Lane Station
по посока на Crouch End)

 – новата българска дискотека в Лондон!
1399-1441
Totttennhaham Lanee
Croouchh End/Turnpike 
Lane/FFFinsbury Park
N88 9BJ

Changa BarChanga Bar Следваща
програма за

Събота,
1 май:  

Българска 
музика, 

най-новите 
хитове от 

световния 
dancefl oor, парти 

фолк-микс 
За дамите до 

22.00 - 
вход свободен 

и безплатен 
Changa 

коктейл.
Томбола за 

всички!
Бутилка 

шампанско за 
най-страстно 
танцуващата 

девойка 
между 21.00 и 

3.00 часа

ОО
до
Рез
инфф р ц

7809469532
ниела)

О 20 00От 20.00
о 3.00 часа.
зервации и
формация:

    

Всяка събота  - Всяка събота  - 
във вихъравъв вихъра
на дискофлирта!на дискофлирта!

Пилотите, които ще стартират запо-
чващото в събота край Костенец рали 
«Траянови врата», ще подкрепят болен от 
рак младеж. Надпреварата е първи кръг 
от националния шампионат и е част от 
календара ФИА-Европейска купа с кое-
фициент 2.0. Ще участват 27 български 
и 1 грузински екипаж. На автомобилите 

им ще бъдат сложени лепенки в подкрепа 
на 26-годишния Боян Йорданов от Косте-
нец, който се нуждае от 100 000 лв., за да 
се лекува от рак в чужбина.

Ралито бе под сериозна заплаха заради 
финансовата криза, но организаторите 

все пак успяха да се справят. Те получиха 
и помощ - 7200 лв., от спортното мини-
стерство. Въпреки това трасето бе съкра-
тено на 243.76 км, от които 135.06 км са 
състезателни. Затова няма да се проведат 
специалните етапи на тъмно, които имаха 

голям успех миналата година.
В ралито ще участват най-силните 

състезатели в България. Вторият в шам-
пионата от миналата година Ясен Попов 
все пак ще кара, въпреки че преди седми-
ца претърпя катастрофа и операция на 

ръката. Шампионът Крум Дончев пък ще 
опита да противопостави своето «Пежо» 
207 S2000 на новата «Шкода» Фабия S2000 
на своя предшественик Димитър Илиев. 
Има шанс в надпреварата да се пусне 
и единственият български участник в 
световния шампионат Тодор Славов с 
«Рено» Клио R3.

Пилотите ни ще карат за болен от рак младеж

Баскетболният Левски е 
отборът на март

Баскетболният мъжки Левски 
получи наградата за Отбор на месец 
март в анкетата на Пресклуб Бълга-
рия. „Сините” спечелиха Купата на 
България, както и Балканската лига, 
и така заслужиха приза след гласува-
не на журналистите. За шести път в 
историята на анкетата, датираща от 
1999 година, БК Левски е номер 1 
на месеца. 

От 28 гласували спортни редакции 
12 са дали вота си за момчетата на 
Тити Папазов, оставяйки зад себе 
си волейболистките на ЦСКА, които 

станаха шампионки на страната. За 
момичетата на Атанас Петров гласу-
ваха 10 редакции. 

Националните ни отбори за жени 
по сумо и таекуон-до също получиха 
гласове в анкетата. 

„Аз съм много доволен, че са ни 
избрали в месец, в който и другите 
имат такива успехи. Да гласуват за 
нас и да спечелим, е признание за 
нас. Заслужено спечелихме Купата, 
без да срещнем най-основния си 
съперник, но вината си е в тях,” 
коментира старши треньорът на Лев-
ски Константин Папазов. „Успехите 
задължават отбора да пази своето 
име и да продължава с отличията.” 

Когато Когато 
стане стане 
напечено, напечено, 
остават остават 
само само 
печените… печените… 
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Без думиБез думи
Фламинго се бои 
Фламинго се бои 

от розовия цвят
от розовия цвят

Я, колко съм 
Я, колко съм 

малък...малък...

ПИСМО ДО СОФТУЕРНА КОМПАНИЯ
Уважаема Софтуерна компания,
Преди около година замених продукта ГАДЖЕ 7.0 с про-

дукта СЪПРУГА 1.0, която автоматично и много бързо 
инсталира продукта ДЕТЕ 1.0, който заема ужасно много 
място на диска и изисква прекалено много време за при-
веждането му от активно състояние в състояние на SLEEP 
или поне STANDBY. Обаче това, което най-много ме при-
теснява, е, че продуктът СЪПРУГА 1.0 се самоактивира 
и намесва, когато отварям някои други продукти, и ги 
блокира. Така вече продукти като БИРА _С_ПРИЯТЕЛИ.
ГЪЛ, ФУТБОЛ_НЕДЕЛЯ.ГОЛ или КАРТИ_СЪБОТА_ВЕЧЕР.
КОЗ повече не функционират.

Още по-лошото е, че често се появява вирусът ТЪЩА 
1.0, който тотално обърква конфигурацията ми. Дали 
изтриване от паметта и изключване от захранването би 
ми помогнало срещу този досаден вирус?

На фона на тези проблеми няма да ви изненадам, че вече не 
успявам да си отворя дори продуктите, като SEX_SYBOTA_
SUTRIN.EXE и ДОСПИВАНЕ_ ДО_ОБЯД.KEF.

Бих искал да деинсталирам СЪПРУГА 1.0 и да инстали-
рам отново ГАДЖЕ 7.0, а най-добре някоя по-нова версия на 
продукт от серията ГАДЖЕ!

Същевременно не бих искал да подлагам на риск съществу-
ващия продукт ДЕТЕ 1.0, контактът с който (в удобно за 
мен време ) ми харесва и доставя истинско удоволствие.

ОТГОВОР ОТ СОФТУЕРНАТА КОМПАНИЯ
Уважаеми Г-н Клиент,
Вашият проблем е често срещан сред потребителите. 

В ръководството за употреба Ви предупредихме (на по-
следната страница), че минаването от ГАДЖЕ X.0 към 
СЪПРУГА 1.0 носи неочаквани рискове. Имайте предвид, 
че СЪПРУГА 1.0 вече не е продукт за развлечение, както е 
ГАДЖЕ X.0, а е Съвършена Оперативна Система (СОС, или 
както е по-популярна, като SOS), е създадена за контрол 
на всички останали продукти, намиращи се в обхвата ù. 
Вече не е възможно връщането към предишната версия 
ГАДЖЕ X.0. 

Същото важи и за вируса ТЪЩА 1.0, който (това твърдо 
е установено) създава проблеми със съвместимостта на 
всички останали системи. Така че деинсталирането му води 
и до деинсталация на СЪПРУГА 1.0 (която е дъщерен про-
дукт на ТЪЩА 1.0). Ние препоръчваме да се изчака вирусът 
ТЪЩА 1.0 да се деактивира необратимо от само себе си.

Различни наши потребители вече опитаха да инстали-
рат ЛЮБОВНИЦА 1.0, но сме длъжни да Ви предупредим, 
че рисковете в този случай са значителни: ако случайно 
в този момент в адреса на същото устройство се ав-
товключи СЪПРУГА 1.0, системата няма да може да 
го понесе безпроблемно и ще се задейства необратимо, 
активирайки в последствие вирусите RAZVOD.EXE и 
IZDRUJKA_DETE.EXE.

Ако все пак стигнете до този момент и в последствие 
инсталирате ЛЮБОВНИЦА 2.0, никога не се опитвайте 
да го промените на СЪПРУГА 2.0, защото проблемите Ви 
ще бъдат същите, ако не и по-големи.

В този случай Ви препоръчваме ЕРГЕН 3.0, плюс всич-
ките налични версии на ГАДЖЕ XХХ.0. При положение, 
че все още не сте стигнали до такава крайна ситуация, 
продължавайте да експлоатирате пакета много внима-
телно и във всеки един момент бъдете готови да отворите 
файла IZVINENIYА.MP3. Ако няма ефект, не Ви остава 
нищо друго, освен да минете на значително по-скъпия 
GORESHTI_IZVINENIYA.AVI в комбинация с CVETIA.JPG. 
Съветваме Ви допълнително да употребите и BIJUTA.USD 
във всички негови най-скъпи версии, а също и НОВИ_ДРЕ-
ХИ.BGN (но само последните версии), както и ЛУКСОЗ-
НИ_ВАКАНЦИИ_В_ЧУЖБИНА.EUR.

Спазвайте горните инструкции, забравете старите вер-
сии и модификации и вероятно ще успеете да си адаптирате 
личния пакет към актуалния ъпгрейд под SOS.

- Как се казва вулканът?
- Ейяфятлайокутл.
- Да не си настъпил клавиатурата?
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Важни телефонни номера и адреси

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

Журналист интер-
вюира овчар:
- По колко килограма 

вълна дават овцете ви?
- Кои - черните или 

белите?
- Черните.
- По два килограма.

- А белите?
- И те по два кило-

грама.
- А колко мляко да-

ват?
- Черните или бели-

те?
- Ами черните...
- По два литра.
- А белите?
- И те по два литра.
Журналистът бил 

вече съвсем объ-
ркан:

- Добре де, защо все 
питате - черните ли, 
белите ли...

- Ами виж сега, чер-
ните овце са мои...

- Така, добре... А бе-
лите?

- И те са мои. 

Съпруг и съпруга вечеряли 
вкъщи и по едно време се звъни 

на вратата. Жената се стреснала: 
- Леле, мъжът ми си идва! 
Съпругът й хоп - скочил в гардеро-

ба. По едно време се усетил, излязъл 
от гардероба и казал:

- Брей, жена, с тия командировки, 
как сме се изнервили!

Един мъж отишъл при 
жена си и й казал:

- Жено, искам да ми ка-
жеш нещо, което хем ще 
ме разплаче, хем ще ме 
разсмее!

Жената мислила, мисли-
ла и накрая му рекла:

- Брат ти има по-малка 
пишка от теб!

Ясновидец се оплаква на 
доктора:

- Докторе, спрях да виж-
дам бъдещето.

- Тъй ли? И откога това?
- От следващата сед-

мица. 
***
Късно през нощта се 

чука на вратата на сара-
фин. 

Сарафинът отваря и го 
нападат двама.

- Какво искате от мен? 
- Сто килограма злато! 
- А може ли да ви дам 

сто и пет? 
- Може! 
- Жено, злато мое, ста-

вай, за теб са дошли!

Майката на Иванчо му 
дала 50 стотинки и му ка-
зала:

- Вземи тези стотинки за 
закуска.

И той ги изял.

Пешо, какво ще пиеш? 
Водка или уиски?

- И ракия.

Две комарчета си летели 
и си пели и по едно време 
единия казал:

 - Чакай малко, че ми 
влезе муха в окото! 

***
Попитали един луд: 
- Ти имаш ли майка? 
- Немам. 
- К´во стана с нея? 
- Сгази я багер. 
- Ти имаш ли баща? 
- Немам.
 - К'во стана с него? 
- Сгази го багер.
- Ти сестра имаш ли?
 - Немам. 
- К'во стана с нея? 
- Сгази я багер. 
- Ти к'во имаш бе? 
- Багер! 

лири. Вечерта този охра-
нител изпращал всички 
и затварял зоопарка. Той 
винаги се отличавал със 
спретнатост и прекрасно 
чувство за хумор. 

Служителите в зоопарка 
били доста озадачени и 
даже разстроени, когато 

Наздраве!Наздраве!

Един мъж отишъл при 
жена си и й казал:

Майката на Иванчо му 
дала 50 стотинки и му ка-
зала:

- Вземи тези стотинки за

СМЕХОТЕРАПИЯСМЕХОТЕРАПИЯ

Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow  London, E17 4JH

една сутрин не го видели 
на обичайното му място. 
Позвънили в общината, 
за да разберат какво се 
е случило с техния вина-
ги така дисциплиниран 
служител. Но отговорът 
бил, че такъв служител 
не бил зачислен на щат... 
Този човек охранявал 
паркинга в продължение 
на 23 години...

Flat 2, 137 St. Johns Road,
Walthamstow London, E17 4JH
Редакция: 02085316183

Служителите в един 
общински зоопарк всеки 
ден, идвайки на работа, 
се здрависвали с при-
ветливия охранител на 
паркинга със 105 авто-
мобилни места. Цената за 
паркомясто била 1 лира, 
но имало и места по 5 
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Най-краткият път до 

страниците на   БГ БЕН

Рени, която из-
глежда супер, след 
като роди и втория 
си син, е сред фе-
новете на биохра-
ните в родината. 
Прочутата певица, 
обиколила Европа 
и дегустирала как-
ви ли не екзотики 
в най-лустросаните 
кръчми, сега мина 
на прах от житни 
стъбла. Тя е готова 
да цитира филосо-
фията на Хипократ, 
която се съдържа 
във фразата: «Нека 
храната бъде твоето 
лекарство».

Фурията на поп-
фолка вече е убедена, 
че сутрешният (и ве-
черният) коктейл от 
две лъжички и чаша 
топла вода намалява 

стреса, подобрява 
имунната система, 
дава енергия, поддъ-
ржа младостта, дей-
ства като афроди-
зиак. Патили и пре-
патили пък твърдят, 
че житните кълнове 
участват и 
в  б ор б ат а 
срещ у ко-
варни боле-
сти, споделя 
бизнес да-
мата Светла 
Несторова. 
М о щ н и я т 
п р и р о д е н 
а н т иокс и -
дант може да 
бъде използ-
ван в режим 
н а  д и е т а . 
М и к с ъ т 
между прах 
о т  м л а -

ди житни стъбла и 
мляко, наложен като 
маска на лицето, по-
мага срещу акне, 
черни/бели точки, 
лунички, изгаряния, 
информират от www.
biozeleno.com. 

Рени хрупа житни стъблаРени хрупа житни стъбла

Ч

Юрая ХийпЮрая Хийп подариха свои  подариха свои 
песни напесни на
Love netLove net

Джон Лоутън 
обожава звука на 

българската гайда 

В о к а -
л и с т ът  н а 
л е ге н д а р -
ните рокад-

жии “Юрая Хийп” Джон 
Лоутън и китаристът Мик 
Бокс, който е законен 
собственик на името на 
групата, подариха свои 
неиздавани досега песни 
на екипа на българския 
филм Love net. Някои от 
парчетата те лично ще 
изпълняват в кинолентата, 

съобщи продуцентът Ма-
тей Константинов, който 
е и неин сценарист. Той 
и режисьорът на Love net 
Илиян Джевелеков сa про-
дуценти и на нашумелия 
«Дзифт». 

Двете британски ро-
клегенди пък са с роли в 
новия им филм, който е 
посветен на любовните 
истории в интернет. «Не 
бяха се срещали с години 
и като се събраха за сним-

ките на Острова, пяха до 
зори. Ще използваме ня-
кои от кадрите. Подариха 
ни няколко свои авторски 
песни, които в последния 
момент са отпадали от 
албумите на групата», каза 
той. Мениджърът им Мар-
тин Дарвил, който проду-
цира и много от прочутите 
британски банди, дори 
предоставил имението 
си, което е на север от 
Лондон, за снимките.

Рожден ден

РоРоРоРоРоРожджджджджджджденененененененн ддддд д д ддененененененененен

Само 9 души имат честта да 
бъдат насаме с Лили на рожде-
ния й ден утре. Примата ще по-
черпи с вечеря най-близките си 
приятели. Иванова е поканила 
само хората със запазено място 
в душата и изкуството й. От 
Брюксел специално за празника 
идва Стефан Зашев, европей-
ският продуцент, който я под-
крепи за грандиозния концерт 
в парижката зала «Олимпия». 
Около трапезата с ултра изиска-
ни блюда ще бъде старият при-
ятел на Лили Хачо Бояджиев, с 
когото са истинската история 

на развлекателната индустрия 
у нас. Специално място е отре-
дено на тукашния импресарио 
на примата Иван Салчев и на 
тримата й музиканти, в които се 
кълне. Останалите трима ВИП 
гости са строго засекретени.

«Не искам никакви подаръ-
ци», отсякла звездата. Но Зашев 
естествено й е подготвил серия 
изненади. Лили, която е вина-
ги неочаквана, неповторима и 
бляскава, сутринта ще гостува 
на друга неординерна личност - 
журналистката Люба Кулезич в 
«Станция Нова».

Лили черпи с вечеря 
само деветима


